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LOS ANGELES, CALIFORNIA, TUESDAY, DECEMBER 22, 1970 

9:08 A.M. 

--0--- 

(The following proceedings were had in the 

chambers of the Court, in the absence of the defendants and 

the jury, all counsel being ptesent with the exception. of 

Mt. Hughes.) 

THE COURT: The record will show all counsel are 

present. 

understand from,  the clerk that the defense 

counsel have indicated that the defendants wish to return, 
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the female defendants wish to return, to the courtroom. 

MR. FITZGERALD: That is correct. 

MR. KEITH: That is correct. 

MR. SHINN: That is correct. 

THE COURT: And have affirmed their willingness to 

conduct themselves properly. 

MR. FITZGERALD; All three of the defendants actually 

articulate that they would behave. 

MR., KEITH: That's right. 

MA. FITZGERALD: When we came into court this 

Morning the defendants apparently had lett word with one 

of the Sheriff's personnel that they would like to see us. 

We went to see them; they said they _wanted to return to 

the courtroom, and we told them, we said to them, "Do you 

understand the conditionsl" And they said, "Yes, we will 
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THE COURT1 All right, fine. Then we will have the 

defendants broUght in first, and then the jury. 

Anything further? 

MR. FITZGERALD: Yes, I haire one short matter. 

Yesterday I told the Court that certain persons 

were being excluded from the courtroom, namely one Sandra 

0o0d. 

I attempted to secure her admission to the 

courtromthis morning and she was refused admittance by the 

Sheriff. 

Sergeant Maupin told me that there waa some 

controversy within the Sheriff's Office about whether or not 

she should be admitted to the courtroom, and I would ask 

your Honor to issue an order that she be allowed to enter 

the. courtroom. 

I don).t know of any reason why she can't. 
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MR. BUGLIOSI: She has been subpoenaed as a witness. 

The trial is not over with yet. There might be a penalty 

trial. 

MR. FITZGERALD: Are you going to call her? 

MR. BUGLIOSI: I don't know. 

MR. FITZGERALD: I mean, can you make a, good faith 

representation to the Court? 

MR. BUGLIOSI: I doubt it, but you might call her, 

Paul; right? During the penalty trial? I mean, a defense 

attorney might call her; right? I don't know, 

MR. FITMRALD: It is possible, but it is unlikely. 

I can't understand how this would, at this stage 

of the proceedings, hurt anything anyway. I mean, we are 

only in the argument phase of the trial, Even if it is 

possible that at some future time she may be a witness, it 

is hot, going to .hint anything for her to listen to the 

prosecution's argument or the defense argument or the jury 

instruction. 

THE COURT: I donYt know what the problem, if any, Is. 

I know the Sheriff has various problems with security, and 

perhaps it has something to do with security, I don't know. 

All right; ,Aliything further, gentlemen? 

MR. KANAREK: Ye's, your,  Honor. 

1 Would just like to enunciate, just very 

briefly, as to CALJIC 6 10,'6.11, 6,1'2;6.19 and, 6,20, 

do object to those 4ury instructions. - 

2-1 
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ma. BUGLIOSI: I have two points, your Honor. 

Number one, since the defendantswere screaming 

out in.frOnt of the jury that they want to put on a defense, 

I couldn't see any harm in the Court instructing the' jury 

that the defendants have a right to put on a defense. 

This is an obviOus fact, but I have always 

believed in stating, the obvious to the jury. 

They are In front of the jury saying: We want 

to put on, a defense; they won't let us.. And 'it is always 

possible that one naive juror might say: Gee, maybe they 

don't'have a right.' Maybe the judge made some type of a 

I don't see any harm in the Court just telli4g 

the jury that the defendants have a constitutional right to 

put on a defense. 

I wouldn't request this of the Court if it 

hadntt been for the fact that they blurted this out several 

times that "We want to put. on a defense." 

$0, I do feel that.the court should tell the 

jury that they haVe that right and that it is a decision tha 

was made by the defense not to do so, but it was a volun-

tary decision. 

I.R.fz  	KANAREK: I would object to any such instruction, 
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THE COURT: On what ground? 

MR. UNARM: On the ground, ,your Honor,. that what it 

does, it invades GriffinVa. California, 	- 

In Other words, it pinpoints the defendants 

not taking the witness stand. 

THE COURT: It is pinpointed to the jury every tip* 

they open their mouths. 

MR. KANAR4K: Your Honor has admonished the jury that 

they are not to consider that for any purpose, any of these 

matters, and it is a violation of the constitutional right 

to a fair trial which is guaranteed by the Due Process 

Clause of the Fourteenth AmondMent. 

TEE COURT: Zt hasn't anything to do with Griffin. 

MR. UNARM: Your Bon0r, the point is that it pin-

points the defendants not taking the witness stand. 

THE COURT: They are pinpointing it themselves, 

Mr. Kanatek, every time they open their mouths. 

MR4 UNARM:,  Your Honor has admonished the jury to 

that effect. Your Honor is,giving certain jury instructions 

already that I have objected to, Your Honor has indicated 

that. It is well covered. 

THE COURT: You are way off the point, Mr. Kanarek. 

In my opinion, it has nothing to do with Griffin. It has 

to do,  with the defendants continually repeating to the jury 

that they want to put on a defense when their counsel have 

rested, 
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MR. BUGLIOSI: And to call witnesses. 

MR. UNARM: jncluding in that is their right to 

take the witness stand as part of their defense, and in that 

sense *it:invades Griffin vs. California. 

'E COURT : I sam not going to do anything about it 

at this point. What may te done in the future depends on 
• 

what the,defendants do ;,.atei,,pn. 

The jury was present, and heard counsel say that 

the defense rested. They heard that I denit think anything 

further had to be done at this time. 

MR, BUGLIO$I The other point, your Honor, People's 

Exhibit 0, the big diagram, I will be referring to it today,. 

There is no way the jury can see all the little markings 

unless it is up close. It is going to be quite a job. 

Yesterday, bedause Of the inconvenience, I never 

even Went to People's 8 several times. I just referred to it 

It is tOo much of a hassle to go over there, and 

the jury can't see anyway. 

I am just wondering whether we should bring it 

up close. It would cause a five or ten-minute delay to 

move it up in frOnt of the jury. 

THE CLERK; To see the details on that, you have got 

to be this' close to it. 

MR. KANAREK: Your Honor, I would have no objection to 

that exhibit being put in a position, because I think -- 
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THE COURT: Well, this is something for the People to 

decide. This is your argument, Mr. Bugliosi, if you want to 

move it up close and can do so without disrupting the trial, 

or creating some other problem, go ahead and do it. 

I don't know why we have to have a discussion 

about it. It is DO different from any other exhibit. 

realize you have a problem, but I don't know 

what the answer is other than putting it on the blackboard 

and wheeling it over there. 

MR. BUOLIOSI: Okay, all set to go. 

MR. KEITH: I would like to offer a couple of 

instructions. 

THE COURT: All right. 

MR. KEITH: - If the Court please, the citations in 

connection with the special instructions I wrote out on the 

second page -- unfortunately my secretary did not quite 

execute it the way I wanted it. 

MR. KAY: Do you have a copy  for  me'? 

MR. KEITH: Yes. 

CALJ*0 ;4.22 is supposed to be given sui sponde. 

I Could not find it. 

THE COURT: I will take this under consideration, 

Ir. Keith. 

MR. KEITH; I don't intend _to discuss it now,. 

THE COURT:.4e'will discuss it, then, at some later 

date 
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(The following proceedings were had in Open 

court in the presence and hearing of the jury, all defen-

dants being present; all counsel are present except 

Mr, Hughes.) 

THE COURT: All parties, counsel and jurors are 

present, 

Xes, Miss Van Houten. 

DEFENDANT VAN HOUTEN: I have a motion I would like to 

make this morning. 

TEE COURT: What is the nature of the motion? 

DEFENDANT VAN HOUTEN: Change of attorney. 

THE COURT: This, is the same Motion you made yesterday. 

DEFENDANT' VAN HOUTEN: W011,2  yesterday the woman 

whom I wished to subsiitute,Mr. Keith for vas not prei642  

and I found out later on she was held outside the courtroom 

until the option was denied, andlihertly after Mr. Bugliosi 

started his testimony shi was Iet=in. She Was here. 

1 

2 
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6 

THE COURT: I am. not going lto hear it now. I will 

hear you further when we take Up our recess this morning. 

DEFENDANT VAN HOUTEN: I wish to take it up no W; your . , 
Honor. 

THE COURT: I am not going to hear it now. 

DEFENDANTya npuat: I am going to take it up now. 

THE COURT: Remo re Miss Van Houten from the courtroomk, 

'DEFENDANT VAN HOUTiN: I am not going to fight yo t. 
1 I will fight you, but not right npW. 
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DEFENDANT XRENWINKEL: Why not kill us here now 

instead of taking go, separating us and removing us in a 

separate room? 

THE COURT: Remove Miss Zrenwinkel from the courtroom. 

DEFENDANT ATKINS: Someone should bring you a bowl of 

water so you can wash your , bands because -- 

THE COURT: Remove Miss Atkins from the courtroom. 

DEFENDANT ATKINS: (wbile passing jury) Anyone here 

like more water? 

THE COURT: Mr, Manson, if you don't sit down and 

remain quiet you will be removed also, sir. 

Sit down. 

DEFENDANT MANSON: l have been removed. 

THE COURT: Assist Mr. Manson back to his seat. 

YOU may proceed, Mr. Bugliosi. 

DEFENDANT MANSON: You cannot be serious, Are you 

actually serious? Art you people serious about this? Your 

whole ConstitUtion; everything You found it on -- 

THE COURT: Removelolr. ManSon from the courtroom. 

DEFENDANT MANSON: 	is the right of a man to defend 

himself. 

(The f011eming proceedings were bad in open 

court, ail the jurors and counsdcwith the exception of 

Mr. Hughes, being present, the defendants being absent.) 

THE COURT: Were you able to get all of that Colloquy, 

Mr. Reporter? 
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THE REPQRTER: 'Yes, your Honor. 

TU :COURT: You may proceed, Ni. 

191A!  Buziont' 6004 morning). ladies and gentlemen. 

MR, KANAREK: Your,  Honor, may we approach the bench 
t ' momentarily? ' 

THE 'COURT: No, you may 

AR. BUGLIOSI: Yesterday, talking about Officer 

DeRosa, the,firSt officer, the, fact he was the first 

officer who arrived at the scene on the morning of August 9th 

Saturday morning ..- 

Ma. UNARM: Your HOnor, X have a request to make 

if I may. 

May I sit where one of the deputies are 

sitting so I may see this chart? -It is at an angle. 

cannot see At. 

MR, BUGLIOSI: I am not going to use it nOw. 

MR, KANAREKi Oh, you are not7 

Thank you. 

MR. BUGLIOSI: As Pe Rosa left the premises he opened 

up the gate to the Tate residence, or the Tate premises, 

by pushing this button on the inside of the gate, by 

pushing this button, activating the front, gate, and then 

someone can leave the premises. 

As you notice, there is considerable blood 

around, the button.. Whether or not there were any finger- 

print4 on that button we don't know, but assuming there were, 
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De Rost, placed his fingers •on the button.: 

Of course, that would have removed or obliterate 

the fingerprint, .1caUse it WOuld have been a superimposure. 

Actually,. DeRosals primary .job there was to 

preserve the scene, but; as I say, if there had been a 

fingerprint there, the superimposure would have obliterated 

it. 

De Masa did testify that he did not move any-

thing on the premises; that it was his job along with. 

Whisenhunt• and Rurbridge to preserve the scene for the 

arrival of the investigating officers. 

Going back just momentarily to Winifred 

Chapman; 

Mrs. Chapman. testified when she arrived on the 

premises in the morning she noticed that the back door 

leading to the pool was also open. She did not, go back 

there, but I think she looked through the entire length of 

the residence and saw that the back door leading to-the 

pool was open. 

The reason this door was open, obviously, is 

that Patricia Krenwinkel undoptedly chased Abigail Folger 

Out this back door,-and I'm sure that when Patricia did 

that she did not bother to comp.  back to close the door. 
23 
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Katie had more important things to do, toy-wit, 

stab Abigail to death. 

Mrs. Chapman testified that she ran to the 

home next to the Tate residence after observing the bOdies, 

but she did not get in, so she went to the second house, 

and that would be the house of Mr. Asin. Asin called the 

police. I mentioned his testimny earlier. 

A few days after August 9, 1969, Mrs. Chapman 

returned to the premises with the police in an effort to 

determine whether anything was missing from the premiles. 

nothing was missing except a tripod which was 

kept in a closet. That' was not there any more. 

Well, now, Obviously these defendants did not 

brutally and savagely murder these Victims for a tripod. 

There is no question .about that 

Rather Sharon had moved the tripod away from 

the closet to another place on the premises, or perhaps the 

tripod had been taken from the premises without Mrsv  Chap-

man's knowledge, but certainly these murders weren't over 

some tripod,. 

Officer Whitenhunt testified he was the 

sedond officer to arrive at the scene. -His testimony was 

basically corroborative of the testimony of De Rosa. and., 

as I indicated, Whisenhunt did testify to observing the 

screen Off the window, the same sereen that Linda Kasabian 

said she saw Tex Watton,cut horizontally, and Whisenhunt 

actually drew a red line indicating the location of the slit. 
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on the screen horizontally, 

He testified that he did not move: anything on 

the premises either. 

Officer Burbridge, the third officer who 

arrived on the scene, again his testimony was eorroborative 

of Whisethunt's and De Rosats. 

Burbridge identified these two pieces of wood 

here, He said he Pound them on the'floor Of the Tate 

residence, People's 122 is a photograph of these two piedes 

of wood, beneath a chair in the Tate residence. 

He said he first saw the two pieces of wood in 

the entranceway of the Tate residence, but eventually they 

ended up' under this chair, as depicted in People's 122, 

He doesn't_knott how they. got there. in the 

eonfusict of all 'off` the officers arriving at the scene some-

one must,have kieked,it under the chair,, although no one 

has copped out yet to that. 

But somehoW it got from•the entraticewaY where 

he first saw it to underneath the chair, 

And Burbridge 'testified he also did not move 

anything on the premises. 

Raymond Kilgrow, the representative of the 

telephone company, testified he arrived at the scene and 

discovered four telephone wires had been cut and were 

draped over the front gate of the Tate residence. • 

Sergeant McGann, One of the investigating 

'officers assigned to the Tate case, arrived at the 
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residence about 1:30 p.m, on August 9th, besides noticing 

the .cut telephone wires he also noticed that a communication 

wire leadinc from the bottom of the telephone pole outside 

of the rront sate to the rear of the Tate residence was 

cut, 
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And he identified People's 125 through 137. 

I won't show you these photographs now, but 

these are photographs depicting the progression of the 

telephone wires from the bottom of the telephone pOle to 

the rear of the Tate residence, 

McGann inspected the entire premises and 

testified that thereto residence was not ransacked. 

The Tate residence was not ransacked. There 

were no drawers open. 

The significance of this, of course, JO that 

there is a strong indication, along with all the other 

evidence,, that these murders, were not committed to carry 

Gut any.  robbery .or burglary or anything like that. 

In fact4 -as further evidence this was not a 

robbery,MCGann testified to finding eight. $1 bills and 

$1,64 in change in Miss Folger's puree, for a total of 
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He found` two $1 bills and. 44'oents in change, 

for a total of $2.44 in FrykowSki's wallet. 

Four $20 bills, for a total of $80 in Sebring's 

wallet. 

He found one $10 bill, one $5 bill and three 

$1 bills on top of the nightstand, in plait view, in Sharon 

Tate's bedroom. 

He also found one $5 bill and four $1 bills in 

Mr. Parent's wallet. 

He also found a manta-  wrist watch and clock-radio 
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in Parent's car. This wrist watch was in Parent's car, too. 

Very obviously, one or more ,of the Tate victims -

when I say ''Tate victiMs," I am basically referring, to five 

people, although other than Parent there were four people 

inside the residence -- one or more of these victims 

obviously used marijuana and drugs, since McGann found 69 

grams of marijuana inside a sack inside a cabinet in the 

living room, 3,.0 grams of hashish wAs found in a drawer 10 a 

nightstand in a room occupied by Folger and Frykowskil  and 

10 capsules of MDA were found in the same nightstand 

also. 

Onegram of Cocaine was found inside Sebring's 

1968 Porsche, Also 2.9. grams were round inside a container 

in Sebring's car. 3.4 grams of marijuana was found inside 

a small can inside the car. Also a 2-inch marijuana roach 

was found in Sebring's car. 

A roach is the remains of a marijuana cigarette. 
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McGann testified that he found no shelt.casings, 

no empty shell casings, on the Tate premises. 

Now, you will recall, Sergeant McGann testified, 

in fact, Sergeant Lee , the firearois expert also testified, 

that when a revolver 'is fired -- and of course, this is 

revolver right here -- when a 'revolver is fired, the shell 

casings, the empty shell casings, are mot ejected onto 

the ground. They are retained in the cylinder. 

When an automatic or a semi-automatic is 

fired, apparently the shell casings are ejected onto the 

ground.. But not with a revolver. 

So, the absence of shell casings on the premises 

is completely consistent with, the fact that the murder 

weapon was a revolver' in this case. in this ease, a .22 

caliber revolver.'  

Question of Mk. McGann': 

"'Sergeant McGann, during your investigation 

at the scene of the Tate murders, did you approach 

the front door of the Tate residence?'  

14 
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"Yes, I did. 

"Were there any bustle:3'in the vicinity of the 

front door? 

"Yes, there were., 

"Do you recall what the condition Of the 

bushes were? 

. "There were a group of bushes just north of 
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"the-porch which leads to the front door, and there 

was a bush which was broken down, or broken spread 

apart just north -of the porch.. 

"When you say just north, for the benefit 

of the judge and the:jury0 'as one would be Walking 

out of the Tate residence, walking out the door, 

would the bush. be  to the left or to the right? 

''The bush would be to- the left as you exited 

the home. 

"And looking at the front door from the 

outside, the bush wOuld be to the right; is that 

- correct? 

"That is corrept.4  

McCann Identified People's 94 as being a 	. 

.photograph of-  the. damaged bush.. ' SO, 	the from. 

door of the Tate residence, coming out, this bush 'would be  

to the• left. 	
, 
	 • • 

This, of course, is completely consistent with 
1 

.Linda gasabianis testimony. She: testified that she saw 

Frykowski come out Of the door and his face was covered, with 

blood. and he stood 'near a post. 

That is the post right here: 

Then she said he fell into some bushet to 40 

left. 

SON the damaged bushes being found at the 

scene. of the Tate residence on the morning of August 9th 
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confirms alAd corroborates Linda Kasabianis testimony, 

Mr rinken, an investigator'in the CorCner's 

office, eoStified that he arrived at the scene at 1:45 

porn. on AUSuot the 9th, 

, 	/n addition to severing the rope which connected 

Sharon Tates body to Jay Sebringis body, he also removed 

a wedding ring and a pair of ear pins from. Sharon tate,' 

and als:o a very expensive wristwatch, a Cartier wristwatch, 

4rOra siziy Sebring. 

don)t knows if some of you are familiar with 

Cartier wristwatches, but very frequently they run in 

excess, of a thousand dollars, 

That- wtchwas still on Jay. Sebring's wrist, 

again negating any type of a robbery motive,. 
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wail= There was a stipulation you know what a 4b-1 	1.  

stipulation is by now. That is when the attornemget 

together, the predious few times when the attorneys agree 

on anything, but a, stipulation is when the attorneys agree 
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.17 , 

1$ 

19 

20 

21 

22 
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2 

4 

that a certain situation is a taet, it is not contested. 

There was a stipulation that the ears found on 

the Tate premises by the police on the morning of August 

the 9th, 1969, were the followingl 

A 1965 Rambler registered to Wilfred and 

Juanita. Parent; 

A 1969 Chevrolet rented by Sharon Tate from. 

Airways. Rent-a-Oar on August the litho  1969; 

A.1968 Porsche registered to Jay Sebring; 

And a 1968 Pontiac registered to Abigail Folger. 

Dr. Noguchi. Dr. Noguchi, of course, is the 

Coroner of Los Angeles County. 

He conducted the autopsy on the body of Sharon 

Tate and supervised and directed the autopsies on the bodies 

of the other four. Tate victims, FrykOvski, Folger, Sebring 

and Parent. 

23 

Dr, Noguchi performed the autopsy on Sharon on 

August the 10th at the Coroner's Office. 

Her cause of.  death vas determined to be 

"multiple stab 'wounds of the chest and back, penetrating the 

heart, lungs -and liver, / causing massive hemorrhage." 

He toUnd 16'stab wounds on Sharoni body, all of 

24 

25 

26 
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which were penetration wOunds. 

Four of the stab wounds were found in the 

chest, one stab wound to the abdomen, eight stab wounds in 

the back, one stab wound in the right upper arra, one stab 

wound in the .eft upper 	and one stab wound in the 

right thigh. 

Five of .the stab wounds Were fatal in and of 

themselves., .,'Five were-fatal all by themselves. each one 

of the five would haVe been sufficient to kill Sharon Tate. 

He also fOund two incited wounds., which he 

described as sharp cuts on .Sharon's left forearm. 

She had no gunshot wound's. 

The diagrams of Sharon's body on which Dr. 

Noguchi inserted the location of all the wounds, and the 

several photographs of the various portions of Sharon's 

body taken by the Coroner I am not going to show you, now, 

.but you will have them back in the jury room for your 

personal examination. 

In fact, the diagrams and the Coroner's photos 

tor all the victims, I am not going to go into that now, 

but you will have it back in the jury room. 

Dr. Noguchi also testified that he observed two 

rope burn abrasions to Sharon's left cheek. Two rope burn 

abrasions to Sharon's left cheek. And he concluded that 

these rope burn abrasions were caused when Sharon was 

hanged. 
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Sharon was hanged at the scene. Maybe the 

Correct graMmar is hung. 

Now, You will recall from the: testimony of 

Officer Grauado that the rope connected Sharon Tate's neck 

with Jay Sebring's necks  and it was aleo flung over a 

wood beams  and then it fell back onto the floor. 

And granado testified that if one were to pull 

the rope, it would have tightened around Sharon's necks  

not- Jay Sebring's neck. 
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You recall the testimony on, that. So, although 

we cannot be sure, it is entirely possible that Sharon 

received these two rope burn abrasions when either TeX, 

Katie or Sadie -- probably Tex -- pulled on the rope., 

perhaps temporarily suspending Sharon in the air. 

But the cause of her death was not hanging. 

The doctor's autopsy discovered an eight-

month old fetus, unborn baby, in Sharon's uterus. 

The doctor estimated that the unborn baby 

could not have lived 	Sharon's womb more than 15 or 

20 minutes after Sharon died. 

Now, although from a. legal standpoint an 

unborn baby cannot be the subject of a homicide, I think 

you will all agree with me that in a very, very real 

sense, six human beings lost, their lives. 

HR. UNARM: Your Honor, I must object t•o 

 

this.. 

BUGLIOSI: Not five. 

14R., KANAREX: It serves no' ,useful purpose, and 
. „ 

would ask yout Honor, "qii  may we approach the bench -on 

this? 	 : 

THE COURT; Is that;your objection, Mr.ltinere4-

.HR. UNARM I would like to enunciate it at the 
4 1: 

bench, if I may. 

THE COURT: it won't be-  necessary. 

The objection is overruled. 

 

26 
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MR. BUGLIOSI: Six human beings, not five, met their 

death at the heads of these defendants in the early morning 

hours of August the 9th, 1969. 

Miss Folgeris autopsy was conducted on August 

the 10th. The cause of death was "stab wound of the 

6 	aorta." That is the large blood vessel. 

7 	 Miss Folger had 28 stab wounds. I am not going.  

8 to break down the location of the wounds for you as 1 did, 

9 • with. Sharon Tate. All of which, however, were penetration 

Io  wounds, and give ortix ofwhich were fatal in and of them-

.selves. 

12 	 Every one of these wounds must have been deep 

zs penetration wounds. No one was playing games with these 

14 knives. 

15 	 A few of Hiss Folgerl s wounds were defense 

6  wounds* 

Dr. Noguchi testified that in the terminology 

of autopsies, the term defense wound indicates a wound 

sustained during a defensive motion. The wound indicates 

a decedentts action, the decedentls trying, to guard himself 

from further injury. 

Jay Sebringrs autopsy Was also on August the 

10th, 1969. 

The cause - of death was exsanguinakion due to 

multiple stab wounds. 
, 

'The doctor saidA)y exsanguination that ,Jay 
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Sebring, simply bled to death. 

Mr. Sebring had seven stab wounds, all of which 

were penetration wounds, and three of which were fatal in 

and of themselves. 

Sebring .also.had one gunshot wound which the 

doctor also felt would have been fatal. 

This bullet entered the left side of Sebring's 

chest, penetrated the left lung, and exited the left aide 

of Sebring's back, where Dr. NOguohi recovered the bullet 

inside the- back of Mr. Sebringos shirt. 

It entered Sebringts body and passed all the 

way through and was lodged between his back and his shirt, 

. where Dr. Isioguchi found the -bullet. 

:11" 
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This is the bullet right here, People's 166. 

You 'will recall that Sergeant Lee later 

testified that this bullet definitely and unequivocally 

was fired from this revolver here, People's 4o. 

That is the revolver, of course, which was found 

by Steven Weiss on September the,  December lst„ 1969, and 

which has been connected with Charles Manson and the Spahn 

Ranch. 

I will go into this in Much more detail later. 

Mr. Sebring was also observed to have a series 

of contusions on his face —caused by "a heavy object capable 

ofdeliVering blunt'force.°' 

br, Noguchi,gave an example of a human fist 

but he had no' way of knOwing 'for sure what. caused these 

particular contusionS. 

However, redall that, the buttt -of People's 4o 

had Mr. Sebring's blOod type on it. Qf course, the butt of 

the revolver would also T4 a heave object capable of 

delivering blunt force. 

Voityok Frykowski's autopsy wason August the 

Toth, 1969. 

He had multiple stab wounds' of the body causing 

massive hemorrhage. 

Frykowski, ladies and gentlemen 

THZ COURT: Just a moment, Mr. Bugliosi. 

(Pause while the clerk adjusts the air 

is 
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conditioning behind the jurors.) 

MR. BtYGLIQSI: Mr Frykowski had 51 stab wounds. 51 

stab wounds. All of which were penetration wounds. Seven 

of which were fatal in and of themselves. Five of the stab 

wounds were to Mr, Frykowski's back. 

Now, you will recall that Linda testified that 

Frykowski was on his knees in front of the Tate residence, 

and she saw Tex stag Frykowski in the back. That was Linda' 

testimony. 

Now, Dr, Noguchi comes along and, 16 and behold, 

Vbityek Frykowski does have five stab wounds on his back. 

Again, completely corroborating Linda Kasabian's testimony. 

The doctor also found 13 deep lacerations about 

a quarter of an inch in depth to the top of Mr. Frykowski's 

head, and he concluded that collectively, although perhaps 

not individually, they were also fatal. 

MR. KANAREK: I hate to interrupt Mr. Bugliosi, but 
that is a misstatement of law. That is not legal 

corroboration. 

I object to the use of the word 4corroboration" 

in that context, becauSe yoUrHonOr is going to instruct 

the jury that what he is saying is corroboration -- 

MR, BOOLIOSX,t, He .is arguing in front of• the jury 

and I object. 

TI COVET: State the objection. 

MR. KANARN.K; The objection is that corrOboration 
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THE COURT: You have stated that. 

Anything further? 

MR, UNARM Yes. My objection is that Mr. Bugliosi 

is misstating the law. 

THE COURT:. He is not. He has not misstated the law. 

The objection is overruled. 

Sit down, Mr. Kanarek, You are interrupting, 

M14 KANAREKi'Then may I approach the bench? 

THE COURT: No, 

The jury will receive their instructions on the 

law from the court, and-those are the only instructions 

they are to follow. 	, 

You may proceed, Mt. Bugliosi. 
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M1U UNARM Then may I ask the cOurt.to gakJir. 

Bugliosi if he is using the word "corroboration" in the 

legal sense that he -- 

THE -cOURT: You have made your objection, Et. Kanarek. 

Jet's proceed. 

BUGLIOSI: fir. iCanarek says he hates to interrupt 

me, but he finds it exceptionally easy to do so. 

• The question of Dr. Noguohi was: 

"gave yOu formed any opinion as to the type. 

of instrument he used to cause these lacerations? 

"A 	Yes,. I have.' 
tl 	 What is that opinion? 
trA 	In my opinion, based on the appearance 

of the widely separated, irregular, in some areas, 

romewhat curved wounds, I:would think that the weapon 

involved would be heavy, but it has to be a blunt 

instrument. 

A. heavy blunt instrument? 

Yes. The surface of the instrument would 

not have any sharp cutting edge, 

"This was based on the lack of any 

identifiable cut on the surface of the scalp, 

laceration on the surface of the scalp, and based 

on the length of the 1:Iteration, 1 would think 

the object, the contact object that is involved 

should have a contact surface which should be more 
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"than poi6f inches in length% 

revolver." 

"1 show.  ou People's 40, a a2 Longhorn,  
i 	

4 

That is the revolver right there.- 

'Looking at the revolver, Doctor, People's 

40 for identification, would the butt, that is, 

the 'handle of this revolver, in your opinion, 

be able to cause the type of lacerations you found 

on Mr. Frykowski's head? 

In my opinion, which /. base from the 

appearance of the laceration, that certainly is a 

heavy instrument, and it being, a curved laceration 

and there is no sharp penetrating type of object 

involved, this pistol' -- pointing to People's 40 --

"would most likely create a similar laceration as 

found oti the' ucalp of the decedent." 

So, it appears that very likely the 13 deep 

lacerations on Mr. Frykowski's head were caused when. 

Frykowskl was struck viciously over the head with the butt 

of this revolver. 

You recall that Officer Granada did find Mr. 

Frykowskils blood type on the hammer of the revolver, 

People's 40, and also inside the left handgrip of Peopleis 

7 

2 
F. 

4 

5 

22 

23  

24 
Noguchi to stifled that there were two 

gunshot wounds on Mr. Frykowski's body. One of the gunshot 
26 
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wounds was in the back, and that was fatal in and 'of itself 4. 

The balet that caused' the fatal wound was 

recovered from the olidpi;rtion of Mr. irrykowskii s body, 

and turne&over 'to Sergeant Lee. on August 10th,t  

The 'sedond gunshot wound was 4:6 the front left 

Side. It was not 'Et.' fatal wound., And the .bullet 1:14S neva 

been -recovered. 

Mr. Frykowski had seven. or eight. defense 

_wounds on. his right hand and left .forearm. 

Dr. Noguchi testified that several of Mr, 

frykowskit a wounds appeared to have been inflicted very 

shortly after death, in that the coloring around the Wounds 

were pinkish in color rather than, dark red,, which, is the 

color surrounding wounds when they are inflicted at a time 

when the heart is still beating and pumping blood to the 

particular area. 
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Steven Parent's autopsy was conducted on 

	

2. 
	August 10th. The cause of death was multiple gunshot 

	

3 
	wounds. 

	

4 
	

Mr. Parent had five.  gunshot wounds, two of 

	

5 
	

which gunact wounds, one and two, were fatal in and of 

	

6 
	

theMselVes. 

	

7 
	

Note, Dr, Noguchi said that Steven Parent had 

	

8 
	

five gunshot wounds, however he testified that Parent was 

	

9 
	

only shot four times, inasmuch as two of the gunshot wounds, 

10 .gunshot wounds 2 and 4 were caused by the same bullet. 

	

11 
	

So Paient, according to Dr. Noguchi was only 

	

12 
	

shot four times. 

	

13 
	

This is completely consistent, of course, with 

	

14 
	

the testimony of Linda Xasabian who testified that Tex 

	

7.5 
	

Watson shot Steven Parent four times. 

	

16 
	

Gunshot wound No. 1, and When the DoCtor said 

	

17 
	

Nok 1, this was not in the sequence the bullets were fired, 

	

13 
	

because, he had no way of knowing in what sequence the 

	

19 
	

bullets were fired. 

	

20 
	

Gunshot wound No. 1 entered Parent's left chest, 

	

21 
	

and the bullet was recovered in the back of the windpipe 

	

22 
	

area and turned over to Sergeant Lep. 

	

23 
	

Gunshot No. 2 also penetrated the left chest, 

24 - maa the bullet was recovered from the left'lung and turned 

	

25 
	

over to Sergeant Lee. 

	

26 
	

Gunshot wound No. 3 entered Mr. Parent's left 
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cheek.. The doctor believes that this bullet exited the 

inside 'of Mr. Parent's cheek and exited, his body through his 

mouth. 

This Whole bullet was _never found. However, 

the doctor did observe bullet fragments in Mr. Parent's 

head dUring a fluoroscopic examination. 

Also, as you recall, bullet fragments were found by 

,Sergeant tee on the front passenger door of Parent's car. 

' Gunshot wound No. 4 entered the left forearm 

of Mr. Parent, passed through and through his forearm, 

which Dr. Noguchi believed to have been flexed upwards at 

the time that Parent was shot, and in Dr. Noguchi's opinion 

re-entered Mr..Parentts body at the point in the diagram 

where he indicated, gunshot wound No. 2. 

So_gunshot wounds 2 and 4 were caused,  by one 

and the same bullet. 

Gunshot wound No. 5 passed through and through. 

Mr. Parent's left wrist. This bullet was never recovered. 

However, Sergeant Varney did find a bullet 

fragment, People's 250, in the back seat of Parent's car. 

Sergeant Lee testified that this bullet fragment 

did not appear to come from the same bullet that the bullet 

fragments found on the passenger door of Parent's ear came 

from. Therefore, this fragment could have been from the 

fourth bullet, the fourth bullet causing gunshot wound No. 5. 

Mr. Parent also had a defense wound to his left 

1 

'2 • 

4 

. 4 

8 

9 

10 

11 

12. 

13- 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

• 23 

24 " 

25 

26 

000035

A R C H I V E S



'2 

4 

7 

9 

10 

11' 

' 12 

13 

14 

• 15' 

16 

17, 

18 

19 

20 

22 

23 

24 

25 

'26 

18,730 

hand,whioh, in Dr. Neguchiss opinion, was caused by a knife-

like instrument. 

Noguchl testified there was no evidente of 

sexual molestation or mutilation to any of these five 

victims,  bodies. 

The total number of stab wounds to the five. 

victims was 102, 

Ladies and gentlemen, 102 stab wounds! 

Dr. Noguehi testified that he examined all 

102 wounds in an effort to determine the dimensions of the 

blade that caused the wounds. 

Although he did not know how many weapons were 

used, he felt all 102 wounds were caused by the same type 

of weapon, namely,. a strong, sharp cutting instrument. 

Although he did not conclude that the weapon 

was a bayonet, he said'it was an instrument "that would 

deliver the came type of wound .pattern as would a bayonet.'' 

The doctor ruled out a kitchen knife or a 

pocket knife. 

With respect to the dimensions of the blade, 

let's look at Linda's testimony, I mentioned it earlier, 

and ftold you / would go into a comparative evaluation 

when I discussed Dr; Noguchi's testimony. 

Let's look at Linda's testimony now in relation 

tO Dr. Noguchi's:teStimony'and, as T state, Dr. Noguchi 

measured the wounds, formed an opinion as to the type Of 
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blade that caused the Wounds. 

gow, you recall. that .Linda testified that there 

were three knives in that car on the night of the Tate 

murders, although she Said Texmay have had a ,knife on his 1.1  

person she was unaware of. 

One knife eras P-39, her buck knife, which She 

brought to.  the ranch when she joined the faMily, HoWeVer„ 

P-39 was not the knife that she- took with her on the night 

of the Tate murders, though it waiAin the car. 

And there were two other kniVes in the car. 

These are the two knives that she threw out of the car. 

These.are the two knives that never have been. found. 

Linda testified that the blade on these two 

knives appeared to be the same. 

asked her for an estimate on the dimension 

of the blades, and this was her testimony: 

Length: first Linda indicated with her hands 

a length of 8-3/8' incheas, Linda held - out her hands and 

went up-there with a little ruler and measured the distance. 

When I measured the distance,  the second time 

it came up five and a half inches, but we are still in the 

vicinity now of 6 inches for the blade. 

Dr* goguchi testified that in hiS opinion the 

length. Of the blades that :caused the wounds to the Tate / 

victims was at least five inches, and possibly more. 

lie said at least five inches and possibly more. 
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Let's talk about the width. Linda again 

estimated the width with her hands, and I measured the 

width to be one inch, just an estimation on her part; 

sbc is no engineer or mathematician or anything like that. 

Dr. Noguchi testiflbd'that in his opinion the 

width of the blade on the bayonettype knife which caused 

the wound was ketweenone ,inch and one and a half inches. 

Thickness: Linda testified that`: the thickne'sil 

was., "Thicker than a regular kitchen knife, maybe two and 

1 

3 

three thicknesses." 
)`' 	A 

Noguchi estimated the thickness of the 

blade to be one-eighth to Pni40atter- of'an'inch, which 

Would be,pexhapstwo of three thicknesses of the regular 
... 	• 	•• 

kitchen knife. 

Linda testifiedthat sbe saw- both knives were 

sharp .0oin the top to the hilt on the bottom, and
.
sharp 

about_ona inch back on the top, and then flattened out 

bick to the hilt, if thereitas a hilt. 

In fact, she testified that she had sharpened 

kniVes just like these- two knives at the ranch. She said 

she mmybaVd even: sharpened these two particular knives at 
21 	 A, • 

the ranch. 

Linda 01 testimony then indicated that both 

knives hada double-edged blade. 

Both knives,. according to Linda, then, had. 

double-edged blade at least at the beginning. 
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And then on the top it flattened out about 

.one'inch back. 

Dr. Noguchi testified approximately -- this is kind 

of a complicated testimony so / will try to go slowly. 

Dr. Noguchi testified approximately two-third e, 

of the 102 wounds to the Tate victims appear to have been 

caused by a knife with a double-edged, blade, sharpened from 

tip to hilt on one side and sharp on, and one-half to two 

inches back on the other lade*  and then flat or serrated 

back to the hilt. 

11 

12 

He testified that onethird of the rounds, ,the 

remaining one-third could have been caused by A singie- Li  

 

13 edged blade.. 
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However, he testified that even the -wounds ., 

which appeared to have been caused. by a single=-edged blade 

could also have been caused .by the same blade whiCh was 

'double-edged, at the beginning, and then flattened out 

one and a half or two inches back. 

In other words,. Dr. Noguchiis testimony, and 

he so. testified on the witness stand, all of the 102 wounds 

toad have been caused by a blade that was double-edged. 

We will get a little more descriptive now 

and see what we are talking- about when we refet to a 

double.fedged blade and single-edged blade- 

As you can see, ladies and gentlemen, this is. 

a sketch, People's 190, drawn by pr. Noguchi, and this* 
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right herei is the type of wound: which- is caused i Dec:  

NOguChi's opinion. bya'singlw-edged blade, and the type 

•'of wound. 

You will notice that the wound comes to a point 

at one end and it flattens out at the other end for the 

. simple reason that the configuration of a single-edged 

blade is that it is flat on top and sharp on the bottom. 

ME.. RAWER:: Your Honor, I hate to interrupt,.  

but I cannot. see ghat Mr. Bugliosi is now doing, if one of 

those deputies 	or if.I can stand some place -- cannot 

see the detail, your Honor. 

. Tilt COURT: You are not familiar -with this exhibit, 

At. Kanarek3 

HR, KANAREX:.  l .am familiar With it, but I have not 

got themtemorize4 your Honor. 

MR. BUGLIOSI: Yould better get up close because 

am distorting everything, .-Mr. Kanarek, you'll better take a 

good look here. 

1►  R4 UNARM Your Honor, there is no need for that 
sarcasm4 

THE PORT You can stand up next to the gentleman 

on the left of the diagram, Mt. Xanarek. 

MR. BUGLIOSII So a single-edged blade, according 

to Dr. Noguchi, causes a wound that is flat on one end of 

the wound and comes to a point on the other end. 

02 the other hand, People's 188, this i$ 
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.n enlargement of a wound to Sharon Tate's body, the 

doctor testified that this was the type of wound caused 

by a double-edged blade, as you can see it comes to a point 

at both ends, to a point at 'both ends, because the blade is 

sharp on the top and at the. bottom. 

Dr. Noguchi, as I say, indicated that two,-

thirds of the 102 Tate victim wounds were caused by a blade 

which was double-edged, but again he added that even the 

remaining one.third could have been caused by a blade 

which was double-edged at the beginning and then flattened 

out one and a half to two inches back. 

In other words, with such a, blade, with a 

double-edged blade, up to a depth of one and a half or 

two. inches, the wound would cone to a:point at both ends. 

But then when the blade or knife penetrated 

further into the body, the wound would flatten out 'on one ' 

end, leading one to believe of course that the blade that 

caused the wound was a single-edged blade, when 1,n-point 

of fact it Was a blade which was double-edged at the 

beginning. 

Linda's description of thole two knives, ladies 

and gentlemen, the thickness, the width and the length, 

even the fine point of the ' double-edged blade feature, just 

proves beyond all doubt that the two knives that she was 

talking about, and the knives that Dr.- Noguchi Was talking 

about are the same knives. 
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If she didn't see those two murder weapons 

inside that car, the likelihood is extremely remote that 

her estimate of the dimensions would come as close to the 

dimensions and description and conclusions of the knives 

given by Dr. Noguchi, her estimated dimensions and 

description were remarkably close to the dimensions, 

descriptions and conclusions given by Dr. Noguchi. 

Dr. Noguchi testified that a toxicology examine-

tionwas performed on the bodies of all five victims, a 

toxicology examination being a chemical examination to 

determine the amount and type of drugs or poisons found 

in the body, 

Stephen Parent had .0.2 percent alcohol in his 

blood. 

Voityck Frykowski had .6 milligrams of the 

drug, MDA in his urine. 

Abigail Folger had' a blood alcohol content of 

.05 percent. She also had 2.4 milligrams of the drug 

MDA in her urine. There was no toxicological substance 

found in the blood or urine of Sharon Tate and Jay Sebring. 

Officet Been. He is assigned to the Scientific 

Investigation Division of the Los Angeles Police Department 

Latent Fingerprint Section. 

He has had' 150 hours of individual instruction 

in the field of fingerprints. He has cbnducted in' excess 

of $500 field investigations of fingetprintsi ,,He compared 
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in exct,S: of 10(4000 finvA-prints, 

Li-.`Ln asked him vh6t a Latent finuerprint is, 

be said, "Ulen you 	your hand or an object, it acts 

ttcrt of 	 iv.frrt-7,ains tho friCtioa rik, on 

t67. 

r 	 is riot 

1„1, 	 7.,1 r. 1,  1:,:10 ;;; 

hidden priit." 

unr

.

tdr,tc„y.  

Tate residancr2 r.t around noon for the2 -uxp,s: of 

to secure latent fingerprints. 

De testified he llEted several 1' tont fingr- 
, 

prints, ,among which was a latent finiprprintfrom tho 

outside of the front door of.  the Tate.repidence.,. 
• i 	 • 

People's 245 here is on exhibit boAr4 dontaining 
r 	, 

several photographs. 

245-4, which is a photograph of Officer Been 

pointing to the spot on the front door where he lifted the 

latent fingerprints. 

245-B is a close-up of 245-A. '-12.  

ic i photograph of the actual, latent print 

Bcen found on 6%,  ecor 	:145-D 1.,s‘ an enlrrtement of 245-G. 
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We, go to 245-E and 245-F - later. 

Boon testified that the print was located 

approximately between 6 and 8 inches above the door knob 

near the edge Of the door. 

He testified that the print was of.the right 

ring finger, and the tip of the finger, the tip of the 

finger was pointing away from the edge of the door, and in 

a slightly downward direction. 

Now the significance of that is that the person 

who left his print on that door must have been inside the 

Tate residence, coming out the front door, at the time he 

left that print. 

The person, of course, we know now to be 

Charles Tex Watson. ,There is no question about that. 

If Watsop had been outside that front door at 

the time he left the print in the location in which it was 

found,'it would have been highly difficult and extremely 

unnatural for him to 16ave the 'print in the location in which 

it was found. 	 1 

ilet's"use the frOnt of this podium as an 

example, let's assume that this is the front door or the 

Tate residence.. 

Now, Tex Watson waS inside of the Tate residence 

coming out that front door; as he came out the front door, 

if het  grasped the door like this 	like this -- his right 

ring finger would have left the print in the location in 

5b,1 
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13 

which, it was found by Boen. 

On the other hand, if Watson was outside the 

front door, outside the front door at the time he left hi4 

print., to leave the print in the location in which it was 

found by Bost, Watson Would actually have had to have done 

this, which would be extremely unnatural and difficult 

(indicating). 

You all, ,get what l am trying_ to do here, he 

literally would have to bend his arm to leave the print 

like that, whereas if he is coming out the front door it 

would be natural fOr him to. grab the door and pull it open. 

' SO the very location, the very location of the 

print, and the position of the print on that front door, 

places Tex Watson inside the Tate residence. 

,The Very poSition, unless, as I say, we are to 

assume that Watson :came up to the trout door.  and went like 

this (indicating). 

It just very, very highly unlikely. 

X might say, well, Tex Watson was inside the 

Tate residence coming out of tlie.front d0Orl  why wouldn't he 

just.  grab the front door knob, open the doer, and then he 

would not have left his print in the position Bon found it. 

You must remember Susan Atkins told Virginia 

,Grahaft that Voityck rrykowski ran out of the front door 

on the front lawn -- 

MR. XANAREK: Your Honor -- 
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THE COURT: State your objection. 

' SIR., KANAREK: The objection is, your Honor, your 

Honor well knows 

THE COURT: 	,stater  the objection. 

MR*  KANAREK: The objection is that that particular 

argument cannot be used against Mr, Manson at all, because 

THE COURT: The jury Will be instructed on that. 

MR, UNARM I would ask your Honor .»- 

THE COURT: If that is the objection, Mr. Kanarek, it 

is overruled. Let's proceed, Mr.Buglioeti. 

MR. BUGLIOSI: Susan Atkins told Virginia Graham that 

Voityok Frykowski ran out the front door onto the front 

lawn and obviously Tex Watson chased him out the door. 

When Frykowski raft out of the front door, 

obviously he probably did not close it behind him. 

No one was too concerned that particular night, including 

Patricia Krenwinkel, with anfetiquette of Emily ?oat or 

anyone like that. They were mit stopping and closing doors, 

things like that. 

Frykowski runs out the front door, leaves it open 

behind him; and then Tex, pursuing him., comes upon the door, 

grasps it like thisipulls it open a little bit more 

and then -Walla; odt of the door. 

So I think by far the most reasonable persuasive 

inference is that the location of that print on that door 

places Tex Watson inside the Tate residence. 

I 
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Officer .scaIante testified On April 23, 19690  

at the Valley Services Division of the Los Angeles Police ,  

DepartMent he rolled the fingerprints of Charles 'Tex Watson 

Oh an exemplar Card', and he identified Peoplels 36 as being 

a photograph of Charles Tex Watson, not the way he looked 

here in court; it looks like he was wearing his Sunday-best 

suit, and closely-cropped. hair.. 

This is a photo of Tex 	incidentally, 

Linda KaSabian alsoideAtified this photograph earlier 

as being a photograph of 'Charles Tex Watson. 
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Eaoalante identified People's 245-E as being 

the exemplar card containing the fingerprints of 

Charles Tex. Watson. You will note that Eacalante actually 

had the signature on this card. 

2454 is an enlargement of box number 4 in this 

exemplar card. 

Sergeant Dolan testified that he 3s assigned to 

the Scientific Investigation Division of the Los Angeles 

Police Department Latent Fingerprint Section: 

"Would you ,please relate your training 

and experience in the field of latent finger-

prints? 

Yes, sir. 

have been. assigned to the Latent 

Fingerprint Section for approximately seven 

years. 

"During this time I have been 

Instructed in the science of fingerprints by 

Donald Sears", Officer Frank Perkins, and Officer 

Bill Walmsley, who have a total of 75 years of 

fingerprint experience between them. 

"1 have also attended a course at 

East Los Angele3 College-in the science of 

fingerprints 

"1 have read numerous books and 

'periodicals on the subject. 

2 
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"I have made in excess of 

2 
	 8,000 investigation's for latent fingerprints 

3 
	 and l have made,ineX4ess of 500,000 compari- 

4 • 
	 sons , of latent- fingerprints. 

5 
	 "1 have also testified in both 

6 
	 the Los Angeles Municipal and Superior Courts 

7 
	 approximately 260 times. 

1141 
	 Have you qualified as 

an expert in these courts in the'field.of 

1{1 
	 fingerprints? 

11 
	 try 	I have, sir. 

12 
	 And also in the field of comparison. 

18- 
	 of latent fingerprints with fingerprint exemplars? 

14„ 
	 tt4 	I have, sir." 

DnquestionablyAkInly.tan ever was an expert, 

16 
	of course it would be Sergeant Aeittn. A half million 

17 
	comparisons this man has Made! 

13 
	 Dolan testified that he'prepared the two 

19. 
	exhibits for us, Exhibits 245 and 246,. and that he ordered 

the enlargements of the two exemplars, 245-F and 246-F. 

' 
	 Dolan testified, ladies and gentlemen, that on 

22 
	November 30th, 1969, and several times thereafter, not dust 

23 
	once but several times, he compared the latent fingerprints, 

24 
	245-0, this print on the front door of the Tate residence, 

25 
	he. compared to 245-C with Charles Tex Watson's fingerprint 

26 • 
exemplar 2115 acid formed the opinion that the latent finger- 

print and the right ring finger in box number 4 of Charles 
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Tex Watson's fingerprint exemplar belonged to one and the 

same person. 

Now, he testified that his section in the 

Los Angeles Folice Department required 10 points of 

identity between the exemplar and the latent fipgerprint 

before they will give an unqualified opinion. 

He said they will give opinions on less than 

10 points of identity, 'but they require ten before they 

give a positive, unqualified opinion. 

Dolan testified that there were 18 points, 

ladies and, gentlemen, 18 points of identity between the 

latent fingerprint and Charles Tex Watson's exemplar. 

We have proven that conclusively and to a r.  

scientific certainty that this print right here 

unquestionably, without a 'shadow of doubt, belonged ter 

Charles Tex Watson who was named as a co-conspirator with 

these defendants In Count No. VIXI of the Grand Jury 

Indictment, 

THE COURT: Mr. Bugliosi, we will take the morning 

recess at this time. 

Ladies and gentlemen, do not converse with 

Anyone or form or express any opinion regarding the case 

until it is finally ;sUbMitted to you. 

,The Court Will recess for 15 minutes. 

(Recess.) 
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22 - 	DEFENDANT VAN HOUTEN:. Yes, she is. 	. 

13 . 	 ...- MISS PIEdER:11,iour Honor, may I be heard? 

'-'1_,. 	THE COURT: Have you talked to is Vat Houten before 

today, Mits-Ftelde 	
I' 

r? 	,--- • , 

16 	
. MISS FIELDER Yes,, I aid, and prior-to_that had 

1.S 

• ft 

5d-1 	1 

2,  

3,  

4 

5 

Keith. 

THE COURT: Is Miss Fielder' present? 

(The follcwinc 1.45:ciedirigs were had in open 

court out of the betrinL: of t'co jury, all counsel with the 

exeeption of tiy. Luf:x.se and Mr. Itanarek being present:) 

THE CAtil: Th,.: record will show Miss Van Houten is 

present*  0.1 	with, the exception of Mr. Hughes and 

Mf".-Xanarell rite present, the-jury is not present. 

'Did you have .
z
a
z 
 motion, Miss Van Houten? 

DEFENDANT VAN HOUTEN: ',Yes. I wish to substitute 

for attorney.--Mrs,Mary Fielder, and dismiss Mr. Maxwell 

17 

,2g 

13 

24 

26 

attempted tolget in touch with her. 

I understand that the Court 

THE COURT: When was. the first tire you tAIked 

to her? 

MISS FIELDER: I talked to her tart 

THE COU1tT That 	fi*rt 	 t:11:7:1.7 

to.her? 
• „.- 

EMSE. FICT,DrY; kut:f
„

- bnl rI infcnd 

Tor CO T: `°: 	,you 	wy qvc13tion, plecse, 

Miss Fielder. 
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MISS FIELDER: Yes, yes, it was. 

THE COURT: I see. 

DEFENDANT VAN HOUTEN1 1407 wait a minute, she's tried' 

many times, your Honor, She tried many'-  tits tOget,in- 
, 

to see me, and because of the procedure that the Sheriff 

has she bas not been able to get to. 

THE COURT: Are you . a member of the State Bar of 

California, Mis0 Fielder? 	 4 

ass FIELDER: I am, your Honor. 
THE COURT: When were you admitted? 

MISS FIELMR: I was admitted in June of 1969. I 

'have been in practice a year and a half. 

THE COURT: Have you ever tried any criminal caseaT 

MISS FIELDER: I have. 

THE -COURT: In what court` 

MISS FIELDER. In. Federal Court, and in the Municipal 

Court. 
I think Mr, Bugliosi referred to me as a novice 

.attorney, bUt I have tried criminal trials. . 

MR. BUGLIOSI: I never made such statement. When 

was this? 

THE COURT: You never tried a felony case in the 

Superior Court, is that correct/ 

MISS FIELDER: I have tried a felony case in the 

Federal Court. 

THE COURT: You have not tried a felony case in the 
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Superior Court, is that correct? 

MISS FIELDER: That's correct, 

THE COtiRT: What Was the nature of the felony case 

•in the Federal Court? 

MISS FIELDER: It was a bank robbery. 

THE COURT: Have you had any connection with any of 

the defendants or attorneys in this case? 

MISS FIELDER; I know all of the attorneys for the 

defendants. I have been employed by Mr. Kanarek to go up 

to the jail. 

As you know, in order to have witnesses go 

up, an' attorney must be present. 

I was retained for that purpose, and that has 

been my function,. 

THE COURT: Just a moment,. I did not understand you.. 

Your function has been What? 

MIMI, FIELDER: I 'have been retained by Mr. Komarek to 

go up to the jail and to take witnesses up to the jail. 

to see. Mr. Manson, *which I have done,. and that has been 

my function in the case so far. 

THE COURT: And were you: present during the time 

-these witnesses were conferring with Mr. Manson? 

MISS FIELDER: This is essential according to the 

jail rules. 

THE COURT: Is the answer yes or no? 

MISS FIELDER: Yes. 

5a-2 
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TUE COURT: You were also present at the time some 

photographs were taken at a gas station out near the Golden 

State Freeway, were you not? 

MISS FIELDER: Yes, I was. 

THE COURT: That was in connection with this case? 

MISS FIELDER: Yes, 

TH COURT: And were you also employed by Mr. Kanarek 

on that occasion? 

MISS FIELDER: No, t was not.,  

THE COURT: Why did' you happen to be there? 

MISS FIELDER: Because my secretary, had ,a camera •and 

she -- 

.TUE COURT: Host did you happen to be thee? 

MISS FIELDER: I was with my secretary. 

THE COURT: What connection does your secretary have 

with this case? 

MISS FIELDER: Because Mr. Kanarek asked her if he 

.could use her camera to take certain photographs, and this 

was in the evening and I vent with her. 

. THE COURT: Have you discussed any of the details 

of this case with Mt. Kanarek? 

MISS FIELDER: In a most general may. Not 	not -- 

-I have -not read the transcript. I have not got into -* 

THE COURT: I did, not ask you about the transcript, 

I asked you if you discussed,  the details or evidence of 

thit case with Mr. Kanareka 

32 

13.  

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

44.  

25' 

26 

000054

A R C H I V E S



18,749.  

I- 	• 

3 

4 • 

5 

6 ' 

11 

12 

13 

14 

5e fit., " 
16 

17 

- 	-18 

19 

MISS FIELDER: Xe-s, but not in greet detail. -- in, in,.  

in 	- oh, 'how to phrase it -- yes, I have.. 

TUE :COURT: You have conferred with Mr. Manson 

regarding the case? 

MISS FIELDER: My function with Mr. Manson has been 

to bring 'witnesses up for him to confer with. 

THE COURT: Will. you answer my question, Mist Fielder? 

MISS. FIELDER: 

THE COURT: You have not conferred with Mr. Manson? 

MISS FIELDER: No. 

THE COURT: But you were present while he was conferri 

with witnesses, is that right? 

MISS FIELDER: ,Yes. 

THE COURT: Or prospective witnesses? 

MISS FIELDER: That is ct,rrects 

: 

;4- 

25. 
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I 
	

THE QoURTI Of course)  you never tried a capital case. 

	

2 
	

MISS FIELDER: No, 

THE COURT: How long do you think you would require 

to prepare thig oase? 

MISS FIELDER:I couldn't possibly tell you that off-

hand. I would-feel that there would be a certain amount 

How long does it take to read 1800 pages? 

	

8 
	

THE COURT: How many? 

DEFENDANT VAN HOUTEN: We have 21 witnesses ready to 

	

.10 
	

go on the bench right now, -. your Honor. 

	

11 
	

THE COURT: You dOntt have any estimate as to how 

	

12 	long it would take you to prepare for this .case if you were 

	

13 	subStit4ted? 

	

14 	 MISS FIELDER: Well, now; I don't. 

	

15 	 THE COURT: Anithipiturtiler/ 

	

16 	 .HISS FIELDER: No. 

	

`11 	THE COURT: The motion for substitution will be 

18 denied. 

	

19 	 A further continuance at this time would amount 

	

20 	to au unreasonable disruption of the orderly processes of 

	

2L 	judicial administration, 

	

22 	 It appears to the Court that this motion is not 

	

23 	made in good faith, and is made solely for the purpose of 

	

24 	delay, disruption of the trial, and to create -- 

	

25. 	 DEPENDANT VAN HOUTEN: That is your thought. 

	

26 	' 
	

THE COURT: -- legal error in the event of an appeal. 
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Miss Van Houten has a competent attorney now 

who is prepared and is ready to.  go. 

DEFENDANT VAN HOUTEN: According to your opinion. 

To me he is quite inadequate. 

THE COURT: Don't interrupt, Miss Van SoUten. 

DEFENDANT VAN HOUTEN: Don't you interrupt me. 

'THE COURT: Further delay would prejudice the Tights 

of both the cO-defendants and the People to a speedy trial, 

and further delay.in my opinion might also prejudice the 

rights of all of the parties to a fair trial in other 

regards. 

DEFENDANT VAN HOUTEN: You have already prejudiced 

everyone., 

THE COURT: The motion will be denied. 

MISS FIELDER: Your Honor, may I direct one more 

statement: 

underStand Miss Van Houten informed the Court 

a week ago that she intended to ask for me, and was, given: 

my name. ' 

Now, I was not'intormed. 

THE COURT,: I have ruled on the Motion, Miss.  

Fielder- 4 

MR. FITZGERALD: If the Court please, I wondet if I 

might be beard outside the presence of the jury on another 

matter? 

THE COURT: You may. 
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(The following proceedings were had after 

Defendant Van Houten left the courtrooms) 

MR,. FITZGERALD: As X inditated to your Honor pastel"-

day afternoon and again this morning, a member of the 

general public, one,  Sandra Good, has been denied admittance 

by representativea of the Los Angeles County Sheriff's 

Office to the trial. 

Again, at the recess, I attempted to secure her 

attendance within the courtroom, ,andI was informed by 

Sergeant Maupin of the Los Angeles County Sheriff's 

Office that it was his understanding, As the result of a 

conversation with. the District. Attorney's Office,„ that 

Miss Good was going to be a witness at the penalty 

phase of this trial and he, Mr*  Mexpin, has/ directive that 

all witnesses are to be excluded from the courtroom.. 

I discussed this matter briefly withMr. 

Bugliosi. He indicated there is .a possibility she may be a 

witness on penalty on behalf,of the prosecution, but that Is 

a very, very slight possibility. 

I also interviewed the other defense attorneys 

and I can represent to the Court at this time I do not 

intend to call her as a witness at penalt;rs  nor do any of / 

the other-defense attorneys .wish to call her as a witness.. 

THE COURT': What it your interest in Sandra .GoOd„ 

Mr, Fitzgeraldi 

26 
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6-1. 	 MR. FtTZGERALD: Sandra Good is t close friend and 

	

2 
	personal acquaintance of my client, Patricia Krenwinkel. 

She is also acquainted with the Defendant Charles Manson, 

	

4 
	

with the Defendant Susan Atkins, and the- Defendant Leslie 

	

S 
	

Van Houten. 	 fi 

Shebat personaily .contacted me, and I think 

	

7' 
	

that actually, on several,accasions, I brought*to ,tha,' 

Court's attention that members of the'genetal 	haVe 

	

-9 
	

been excluded from the courtroom. 	. 	. 4 

	

.10 
	

We would very sincerely request that she be 

allowed admittance. 

	

14 
	

In any event, if your Honor is inclined. to 

	

-13 
	

believe that she may be Called at a witness by either the 

	

i4 
	prosecution of the defense, t would simply point out that 

15. • no prejUdice is going to inure to either side by allowing 

	

16 
	

this person., in the courtroom to listen to arguments. 

It is simply that I get put - in the middle 

frequently, when people, particularly friends and intimate 

	

19 
	acquaintances of the defendants, contact me and ask me why 

they are being exclUded .from the courtroom. I think X 

have a duty as a member of the tar to ask and inquire And 

22 - See why they are being excluded. 

	

23 	, 	 THE COURT: Let's bring the jury backs  Mr. Murray. 

	

24 
	 'Mg. KAMM: Your Honor -- 

MR, FITZGERALD: Perhaps- I have been inarticulate. 

	

26 
	

Perhaps I should. put it in the form of a motion so I can 
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6-2 get a rains. 

1 
	

Is the Court of the opinion that she may not 

2 be admitted. to the Courtrooe 

THE COURT: •tro-. 

As I toldi you earlier today, Mr. Fitzgerald, 

if the Sheriff is keeping her out for some reason, it may 

6 have something to do with security, I don't know. 

'MR. FITZGERALD: "Well, at this time, on behalf of.  

8 Patricia Krenwinkel, I move for a mistrial on the grounds 

'9" that members of the general public are being indiscriminately 

kept froi the courtroom, and it denies the defendant her 

11 Fourth, Fifth and Sixth Amendment right in that she is 

12 being denied a public trial. 

13 . 	 'THE COURT: That is not the case, and I have no 

14 evidence that that is the case, and the motion will be 

4,5 
	denied. 

16 
	 KANAR1CK: May I join in that motion, your Honor/ 

1,7 
	 THE -COURT; Very well, 

18 ' 
	 MR, UNARM I would like to apologize for being 

19' late. I was out at the telephone in the hallway. 

20 
	 THE COURT: Do you have a watch, Mr. Raney*? 

.21 
	 MR. KAMM: Yes, your Honor. 

22 
	 THE COURT: Consult it frequently. 

23 
	 MR. UNARM Yes, your Honor. 

24 
	 I apologize, your Honor. 

(Whereupon, - the jury; is brought into the court- 

26 	doom.) 
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la COURT: All counsel and jurors are present,' 

You may proceed, Mr* Bugliosi. 

MR. BUGLIOSI: Thank you, your Honor. 

Sergeant flour also testified that on August the 

9th, 1969, he lifted .a latent fingerprint from the inside 

of the back door of the master bedroom of the Tate residence 

This is the master bedroom. This is Sharon 

Tatefs bedroom. This is the door that leads to the pool 

on the Tate premises. 

6.3. 	1: 
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People's 246 is another exhibit board prepared 

by Dolan. 

Boin here, in 246-A, is pointing to the spot 

on the door where the latent fingerprint vas lifted. 

246-B is a close-up of that particular spot. 

246-C is a photograph of the actual latent 

fingerprint found 'oh the door. 

246-D is an enlargement of 246-C. 

- I gill get into 246-E and 246-P very Shortly, 

Mr.Jack Swan, a civilian latent print expert 

from SID, the Scientific Investigation Division, testified 

that on November the 21st, 1970, he rolled the fingerprints 

of Patricia Krenvinkell  and these appear on this fingerprint 

exemplar card, 246-E, 

Again, you will notice that Jack Swan has his 

signature on this card. 

246-F is an enlargement tlf 246-E. 

Particularly block No. 10, 

Sergeant Dolan 'again testified that on February 

the,22044  the day this exemplar was taken, 'on February the 

22nd, 1970, and several tines thereafter, he compared 

People's 246.0 	that is'tbe IatenV print 	with Peoples 

-- Patricia Krenvinkells exemplar card 7- and 
formed the opinion that the latent fingerprint apethe 

.lefe little finger in box No. 10 of Patricia-gxenwinkel's 

fingerprint exemplar card belongs to one and the same person. 
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So, this is-a positive conclusion on his part. 

There wag no doubt in his mind. There were 

17 points of identity. 

.Again, I draw your attention to the fact that 

the Los Angeles 'Police DepartMent oni7 requires ten points 

of identity before they.lwill give, an Unqualiftedopintoh. 

Therefore, lidies and gentlemen, beyond all 

doUbt and to a scientific certatney,,e.have,iroof that 

Patricia Kreawinkel was inside Sharon Tate's bedroom,  on 
, 

the. -night of the Tate murders. 

MK, KANAM: I must object to. "on the. night of the_ 

Tate murcietas h  

THE COST:: That is legitimate argument, Mr. KAnarek. 

The objection is overruled. 

MR. BUG-14108'z Officer ;Yoe Granada. 

. Officer Granada ie a criminalise and forensic 

Chemist asgigned to the SID, the Scientific Investigation 

Division of the LAPD. 

He arrived .t the Tate residence on. August 9th 

around MOO a.m. 

Be noticed blood throughout the residence. 

Be testified that there are four main blood 

types:. Al  B, AB, and .0. 

Dried blopd, as Was the situation with the 

blood at. the Tate residence, he testified that there are 

three main sub blood types,: 1', N, and MN. 
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Grenade received a sample of blood from the 

00roner10 Office for each of the five Tate victims, and he 

analyzed.the blood and found.the following: 

Abigail, Type B blood; subtype AN; 

Frykowski, B; MN, 

The same as Folger's. 

_Sharon Tate, 0; IL 

Jay Sebring, 0; MN. 

And Steven Patent, B; MN: 

Granado took samples ftom various places On the 

premises and analyzed the samples to ascertain if it was 

human:  lood and, if so, the blood type and the sub-blood 

type, and he inserted-on People's 8, as you recall, 

the places where he found. the blood and the type of blood 

that he found the blood to be after his examination. 

You, are going to have People's 8 back in the 

jury room with you, and l am not going to review with you 

all of Grenade's findings at this time. 

However, I would like to direct your attention 

to some of the findings. 

0-6 -- the ftql0" on an of these refer to 
Granado 	G,6 is the word "pig" found printed in blood on 

the- front doer of the La Bianca residen0e, and it had a 

blood type of 0-N, which is Sharon Tate's blood and Subtype. 

Yesterday I showed you People's 104 and 105. 

These are two drafts,of-the word "pig" printed on the front 
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door of the Tate residence, and you will recall, or you 

will see later back in the Jury room, that the letters were 

very wide, 

It would appear, ladies and, gentlemen, I 

think it is the most reasonable inference, that either 

Tex, Katie or Sadie took a towel or a rag and must have 

dipped it in Sharon'S blood, and with the towel or the rag 

printed the word flpig" on the outside of the front door. 

The letters are just too Wide to be done with 

a finger-..  

0-4 and 0-5 are blood splatters in the front 

porch area of the house. 

dere' is G-4 right here, 

G-5, there is an arrow right here. 

This is the front porch area. This is outside the front 

door of the Tate residence now. 

G-4 and 0-5 are blood splatters on the front 

porch of the house. 

0-7 is the bloody footprint. 

Again, outside the front door of the Tate 

residence. 

3. 

4 

5 

6 

:10 
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Gi.4 and 0-7, ladies and gentlemen, are OD; N. 

That is Sharon Tate's blood and sub-blood type. 

0-5 is QD; MN. That is Sebring's blood and 

blood type. 

The conclusion, then, is that Sharon and Jay's 

blood were found outside the front door of the Tate residenc 

Outside the front door of the Tate residence. 

Now, one of two situations are possible here. 

Either Sharon and Jay, at One time during the slaughter, 

ran out the front door and at that time left their blood on 

the front porch area; or another possibility is that inas-

much as there was a tremendous amount of blood In the 

interior of the Tate residence, it is entirely possible 

that Tex, Katie or Sadie, or for that matter, even 

Voityck Vrylcowski may have stepped in Sharon's blood and 

carried it with them when they ran out the front door. 

Buts  in any event, Jay Sebring's blood and 

Sharon Tates blood type-were fogad outside the front door 

of the Tate residence. 

HoW it. got;t1lere,asI say, either they ran out 

themselves during the slaughter or someone carried their 

blood out there with them,; 

G-34 here, ladies and gentlemen. This is 

blood splattering on the flagstone walkway right here, the 

flagstone walkway in front of the Tate residence with 0; MN 

blood type and sub-blood type. That is Jay Sebring's blood 

type again. 

a 

4 
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00, again the inference, of course, is that 

either Jay Sebring at one point during the slaughter rat 

out this particular point leaving his blood at this spot, 

or someone stepped in his blood inside the Tate residence 

and when they ran out to the flagstone walkway left his 

blood there. 

I would like to briefly draw yoUr attention to 

one fact with respect to the blood on the flagstone walkway. 

That IS Jay Sebring's blood type.  

This is a photograph, Peoplef•s 94, and as you can 

see, theie are two pools of blood here, one On the left 

And one on the right. 

This is the-area right here, encircled by 

Granado,•. where he found the. blood type. of Jay Sebring. 

We do not know, ladies and. gentlemen, the blood 

type in this particular pool Of blood to the right. The 

p001 of blood ta the right is immediately adjacent to the 

damaged bushes. 

Now, Granado testified that he assumed that the 

origin of the pool of blood on the left and the origin of the 

pool of blood on the right were one and the same. Sao  

Grahado only took a sample of blood from the pool of blood 

on the left, and he did not bother to take one from the 

pool of blood on the right. 

Inasmuch as this pool of blood on the right is 

immediately next to the damaged busheS where we have 
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testimony Frykowski fell, it would seem a reasonable 

inference that this particular pool of blood on the right 

may very well have dontained Frykowskils blood type, but we 

will never know that because he did not take a. sample of 

blood from this particular pool of blood. 
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66-1 , Granada, found G-i, ,the small piece of gun grip, 

outside the front door. 

3 Be got.a positive benzidine reaction, meaning 

4 there was blood on the'piece, but it was insufficient to 

*run en Quchteriony test, the test to.determine whether it 

.6 is human or animal. 

7 . Be observed the other two pieces of grip, 

a G2, there inside the living room. 

9 

I© 

11 

12 

0-.2 had. OD; MN blood. 

'.0-3 Vas positiVe for bent:Wine but insufficient 

• for human test, 

G-27 is Peopiefs 39. 	That'is the Buck,knife ,  - 
13 that Granada found inside the sofa at the Tate retidence, 

14 and he said it was negative for blood: : 

.15 Incidentally, Sergeant Sergeant Boen from the Latent 

16. Fingerprint Section testified that he fbund no fingerprints 

17 on Peoples 39, this Buck knife. 	No fingerprint on this 

particular knife..  

:19 This is quite an unwieldy exhibit, but we have 

20 	managed to solve the problem with the halt) of my co-prose- 

21. cutors here. 

22 Granada testified that G-12 is type B blood 

23 found on the rug just inside the back door to the Tate 

24 residence-. 

25 This is G-12, 	hit  it the back door. 	This is 

26 the door that Patricia Krenwinkells prints are found on. 

000069

A R C H I V E S



64-2 1  

2 

8 

4 

6 

la 

2Q, 

22 

23 

24 

411. 	25 

6e flg. 26  

8 

9 

/0 

12 

13 

14 

15 

16 

17. 

18,764 

This is the door leading to the pools, and this 

is the rUg . here in the master bedroom of Sharon Tate. 

And on the rug there is B type blood. . G-12. 

The door itself, this door right here which 

leads to the pool, also had B. type blood on it, and that 

is 0-13. 

Incidentally, FolgerIs blood type is B. 

Noityck Frykotogkits blood type is also B. But inasmuch 

as Abigail Folgerls body wag found here, ladies and gentle-

men, ,and Voityck Frykowskils body here, the most logical 

and reasonable inference is that this particular blood 

on thebaCk door of the Tate residence belonged to Abigail 

Voiger. Especially in view of Linda Kasabianis testimony 

that she ob.setved Krenwinkel chase Abigail in this general 

region of the premises. 

Just outside the back door on the flagstone 

pathway we find 0-15. Right herer  And that is algo'B 

type blood. 

So note, ladies and. **lemon, that ti* fact, 

that we have B type blood 	 FOlger,0 blood type-- 

on the tug just before the back door, we find Brtype blood 

on the door itself, and B type blood on the flagstone 

pathway outside the back door, is completely consistent. wit 

Linda. Xasabianis testimony that she observed Rxerndrxkel 

chasing Folger in this region of the premises. 
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bvicusly*  Pager and grenwitkel must have 

2 	exited„.this back d;or tight here. 

tLini% it is r rerfacnable ossuotion that 

4 	 vato 4stlibet1 in 0,;; , tistirti: rcalt* 	scmcuiTre elva 

in the Tate resideace*  arid as ate tied fcr ter liic CAtt 

6 ' the back door*  the left her blood on tbe rus, bets:re tiro 

7 	From door*  on the door itself*  and on the flagstcne 

pathway outside the tatlit door. 

Pecilefs 11 is a photograph of this back door. 

you will notice this is the blood spot on the 

rug before the door. 'Mtn there vas blood on the door 

This as alt Type )1 blood, leolgeris blood 

tyPo. 

Then there was blood on the outside of that 

door. 

Utz it tba same door*  of course, that Vinifred 

Chaposn wiped off on Tuesday*  August the 5th*  which miens 

tbet Patricia fteneinkel left her print on this particular 

door on the night a the late murders. 

The door had *tweedy been cleaned that Tuesday. 

Lik41411144 of coarse*  .i.f45-t*  the front do-s-ir, 

the picture vil", 	fv,ot door, Vinifred coma :an. wiped :hat 

entire 4kor off: 0:1-.411 vary day*  Ausint the Ztth, beton,  zit* 

went tame. 

Crane& found no blood im the practises with a 

• 
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blood type different from any of the victims.. No blood 

type on the premises afferent from any of the five victims 

,in the 'case: 

e did find a itnife, People's 193 here, in  

the 'kitchen of the Tate residence, which was negative for 

human blood, but gave an Az. reaction, which, in his 

'opinion, indicates animal blood: 

Did you observe the bodies of Sharon 

Tate and Jay Sebring at the Tate residence? 

"I am questioning Officer•Granada now. 

"A 	Yes. 

"Where_were they  :inside the residence 

when you arrived?' 

I 

3 

6.  

io • 

11 

12 

13' 
"They were in the:4resa,of the living 

room, bordered off by the couch and two stuffed 

Chairs, the couch on the eastern side Of• the. living 

=Om, next to the body of Sharon Tate,. two St4ffid 

chairs, and then the fireplace to the west of this' 

area. 

"Where were the, two bodies in relation 

to -each other? 

"Sharon •Tate's body was next to the 

couch, and Jay Sebring's body was forming a right, 

angle. If you were to elongate two lines, it 

would form a right angle. He was over with his 

head toward Sharon Tate, and his feet way.. 
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Nhatiside of the couch were they on, 

the side facing the fireplacii 

"A 	les, " 

keople's 117 is a small photograph showing the' 

respective-locations of'Sharon Tate's body in relation to 

	

Jay Sebring's body inside the Tate reSIdence. 	 ; 

You will notice that there is a rope around 

Sharon's neck connecting her nec1 with Jay Sebring's neck. 

Granada was present when Mr. Finken from. the 

Coroner's Office cut the rope connecting Jay Sebring to 

Sharon. Tate. 

He said the tope was 43 feet 'eight inches. 
If Q 	Now, when that rope was in one piece, 

and you say it was 43 feet some inches, could, you 

describe' 'the manner in which that rope was tied 

around Jay Sebring and Sharon Tate? 	. 

"I brought' some rope from the laboratory 

to try to show this, 

"The rope around Sharon Tate was looped 

a couple of times around her neck in this tanner" --

and he demonstrated. 

"This in here was tied, and it went toward the 

direction of Sebring. 

"This end here 11110 over a beam with 

the end of the, rope just touching the floor of the 

residence. The other part of the rope that went from 
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"Sharon Tate to Sebring went around Sebring's 

neck twice and,  then wyund inward thusly" -- which 

cart demonsttate for you 

"forming a type of knot that was holding tight 

pito the neck of Jay Sebring. 

"This rope was over a towel which, Was 

over his head. Then the .end from there, after it 

went through such a manner and tied, vas free to 

the side, 
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'Tir. Sebring's head had a told' over it? 

"Yes. 

"CoVeripg his face, and then the rope 

was on top of the towel? 

';'"That is correct. 	- 

"Do you recall whether the rope around 

Sharon Tate's neck was tied tight or loose or 

moderately, or what.? 

"It was tight, but it waa Suat .wound 

twice around and anuglY, but the rope did not 

go in and form a knot." 

Mow, the L.A4P.D., who arrived there In the 

morning, didn't take very many photographs, and apparently, 

as Par as we know, they never took any photograph depicting 

not Only Sharon and Jay tied together, but the entire 

rope swung over the beam. 

The photograph I just showed you shows Sharon 

and Jay in a portion of the photograph -- a portion of the 

rope -- but we never had any photograph showing the entire 

rope. 

Bo, / had Granado, as you know, draW this 

sketch, and the sketch shows, again, the respective 

locations of Jay and Sharon's b0dy, and then the particular 

rope right here being flung over the beam and then falling 

back to the floor. 

Granadt. found, People's 243, these glasses right 
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here, next to the two trunks in the living room. They 

contained IV blood on them. 

Officer Boen from the Latent Fingerprint 

Sectian of`the Tan testified that on August the 9th at the 

Tate residence he was present when a fellow officer, 

Officer Gert, tried to secure a latent fingerprint fro:A 

2434  these glasses4.,bUtbe was unsuccessful, in securing a 

latent fingerpritt. 

Sergeant McGann, one of the investigating 

otticerS4 testified that he personally tried to find Out 

to.whom these glasses,belonged,but he was uniuccessful. 

-One thing Is pretty clear. They did not 

belong to one of the killers. Susan Atkins' statements to 

Roseann Walker makes this clear, and I will get into that 

.10 

11 

12 

13 

14 

15 

Ne testified that he was given Peoplets 40, 

the revolver, from Sergeant Calkins, another investigating 

officer in the Tate cage. 

Be testified that he found B type blood J.-

which is Frykowski3 O blood type -- on the hammer of the 

revolver, and also found B blood inside the left handgrip. 

That is, the grip that still remains on the revolver. 

The right handgrip, of course, has shattered 

and fallen off. 

Granado also recovered the Block-radio,-as you 

recall, in parent's car, And stated it was set at 12:15 a.m. 
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Granaft also testified that on December the 2nd, 

1969, he went to Howard Summerva garage at 7252 Deering 

Street in Canoga Park and Inspected a 1959 Ford. 

And he identified Oeople's 38 as the Ford that he 

inspected. 

People's 38 is the photograph of the yellow 

1959 Ford belonging to John Swartz. 

He testified he had a positive Benzidine 

reaction on the upper right-hand corner of the glove 

compartment,' 

This means that there definitely was blood there. 

And he testified a positive Benzidine reaction 

Indicates a high probability that it is human blood, 

although it could also be animal blood. 

He said there was an insufficient amount of 

blood on the. _glove compartment to run a hutan reaction 

test, which is called the Ouchterlony Test. 

I clon't know where they got that name, but that 

is what they call it. 

Whether the blood on the glove compartment is 

human or animal blood, of course, there is no way of 

knowing, 

King Baggot. Mr. Baggot is a newsreel cameraman 

with Channel 7 here in Los Angeles. 

He testified that on December the 15th, 1969, 
Eddie ,Baker drove to he, Reporter L. Wiman, and soundman 
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the Tate residence at approximately 3;00 p.m. 

prom that point they drove to Benedict. Canyon 

Road4, and when they dame to the first break in the road 

where a car could have pulled off, they stopped at that break 

in the road and looked over, and lo and behold,. found these 

seven articles of clothing. 

The first shoulder in the road where they 

could have stopped and pulled over on Benedict Canyon Road 

and looked over, down, below they found the clothing in 

that location.. The location is right across the street 

from 2901 Benedict Canyon Road. 

When he retrieved the clothing, there were three 

pair of pants, three shirts, and a white T-shirt. 

He said they were within a siX-foot radius of 

each other, 

These seven arbieles of clothing were previously 

marked People's 50 through 56, and Bagget identified all 

seven artie.les of clothing as being the ones that he 

found over the side of the hill. 

. Now, with theeXception of the white T-shirt, 

you Will recall that Linda, Kasabian identified every single 

item of clothing that Xing faggot rouad.. 

As I indicated, she did' not recall seeing the 

white T-shi.rt that night. And I think it is obvious why 

she did not see it. 

GranadO testified that on December the 16th, 
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he received these seven articles of clothing; People's 50 

through 56 from Sergeant 'Calkins of the LAPD, and analyzed 

them or blood. 

These were his findings: People's 50 is the 

dark veloUr -- however: you pronounce it -- turtle-neck 

shirt, .People's .people's 50 had a positive Benzedine, and he said 

possible type human blood. 
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People's 51, the genuine Roebucks blue denims, 

positive benzidine and negative human. 

People's 52, the black T-shirt. Positive 

benzidine, negative human, 

People's 53, the white T..shitt. Positive 

benzidine and B type blood. 

People's 54, the dark blue T-Shirt. =Negative 

benZidine. 

And PeoPle's 55, the blue denims, and People's 

56, the black denims, negative benzidine. 

And as you recall, Granada encircled the areas 

on the clothing where be got a positiye benzidine reaction. 

Now, yoU will recall that Granada also. testified 

that on. People's 51 and 52.where,he did get a positive 

benzidine but A negative-hOman., be said thin does note= 

that it was riot human blood. 

. He definitely testified to that. 

He said it just meant that 'the twit was 

negative, it didn't mean that'it Inas animal bloods 

He didn't say it was 'animal blood. Be said 

the test Was negative. 

- In abet words, People's 51 and 52, because 

of the positive benzidine reaction, did have blood on it, 

pet Officer Granada, and since Granada testified that 

no other substance other than blood turns bluish green, 

when benzidine is applied to. it, the blue denims, 51 and 52, 
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I think the most reasonable assumption, then, did have 

human blood on it, but we don't 1now, 

We cant be positive, because it was negative 

for human .blood, but he said it did not mean that it was 

animal blood. 

As Granada explained, when human blood is 

exposed to the elements such as rata or sunshine, as 

these seven Articles of clothing obviously were between 

August the 9th, 1969, and December the 15th, 1969, when 

they 'were founds  obviously they were exposed to the 

elements, he said that when human blood is so exposed, 

that 'there is a destruction of the human components of the 

blood. That is the protein material that gives s positive 

human blood, reaction on the ouchterlony test. 

Por clarificationt. 
Itg 	So, when human blood then is exposed 

to the elements for a period of time, there is a 

likelihood that the human component,  of the blood,' 

will disintegrate 

"Yes, many things can happen. 

"So that when you thereafter run 

the giuman tett, the Onchterlony test, you no 

longer get a positive for human blood; is that 

correct? 

25 
"Yes. 

"Even though _originally the substance 
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"may have been human blood:; is that correct? 

"Yes." 

Ladies and gentlemen, there was human blood 

on People's 50 7that is the velour turtleneck shitt; 

there was human blood on People's 53, the white T-shirt. 

Now, if the defense counsel want to argue 

to you that the blood on People's 51 and 52 was not human 

bltiod but was animal blood, then they can be my guest. 

But certainly, surely, the most reasonable assumption, 

the most reasonable inference, is that the blood on 

People's 51, the blue denims, and 52, the black T-shirt, 

also contain human blood. 
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T don't think it could possibly be any clearer 

that the clothing found over the side of the hill by 

King Baggott was the clothing that Tex, Katie and Sadie 

wore on the night of the Tate murders, the same clothing 

that. Linda threw over the side of the hill, and that the 

Mood found on four of the seven articles of clothing 

contained the blood of one or more of the Tate victims. 

.Belen Tebby, a deputy sheriff at Sybil grand 

Institute.' 

On February 17th, 1970, she removed some hair 

from Susan Atkins' brush and comb while Susan Was at the 

beauty shop at Sybil Brand. 

Tebby said that only Susan used the brush and 

comb, and that before. Susan Atkins used it, she obserVed 

that the brush and comb were clean. 

Tebby put the hair in an envelope and turned 

the envelope and- the hair over to her lieutenant, who 

instructed her to turn the envelope and hairs over to 

Captain Carpenter, which she .did; ,  

First Abe gave it.to'the lieutenant, and he 

said "Give it tO Captain Carpenter." 

Officer Granada teatiged.that be has .done 

'work in 'hits, office, and also while doing graduate work , 
. 	; 	• 

for his master's degree, in- the field of hair analysi84 

jie said that he testified to compar4.4on lof 

hairs in approximately 54 casei'invoiving co4:arini. hairs fr 

21. 

22 

:23 

24 

26 
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the scene of the'crime with hairs of •a certain suspect, 

and also in hit . and run' cases, comparing hair fibers foitud 

on various portions of the vehicle with hair of the victim, 

and he has also written A. thesis in college on hair 

analysis. 

Granada..testified that he secured several 

•baits from People's $54 These are the blue denims found 

over the side of the hill. 

He said that the hair was on the blue jeans 

when he received the blue jeans on December the 15th, 

1969. 

He placed these two hairs in two slides, 

People.' s 199-A and People's 199-B. 

He said that he also received three hairs 

contained in this envelope 	although this was not the 

original envelope, there was another envelope, a gray 

envelope, as T recall.  

Re said he received three hairs which came from 

Susan Atkins' brush and comb. Be got those hairs on 

. February the 18th, 1970. 

lie took out one of the three hairs, out it in 

two, and placed the two hairs-in two slides. , 

These two slides.  are People's 192-A and 192-B. 

This is the hair that came from the brush and, 

comb of -Susan Atkins -at Sybil Brand Institute„ 

ale.testigied that he conducted 4-physical' 

2 

.3 
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5,  

8 

9' 
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11 , 

• ag 
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TZ,  

13 

26 

and microscopic examination of the hairs found on the blue 

leans -- that is 199-A and, B with the halt found on the-

blue jeans -- I am sorry, with the hair' taken ftaa Susan 

Atkins, 192-A and t, forMed the conclusion that very 

likely the hair belonged to Susan, Atkins. 

' I will read his testimony in that regard. 

s. 
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114. In what respoct are you referring 

114 

The 040r, • 

,What color did you find the sample 

vary. Yee, this earl 
If4 But you found these hairs to be 

1/4 	Did you form any opinions  as a 

3 

4 

6 

9 

10 

11 

13 

.15 

16 

13 

- 	19 

20 

21 

22 

23 

24 

'25 

26 

result Of your examination/  as a result of the 

comparison between 192-A and 192-B, and 199-A 

and 199-B? 

Yes, S compared the hairs and 

found them to be similar In Many ways. 

"They appeared to me to be the same in 

many factors. 

to right now? 

baii:and the hair you removed from the bluejeans 

Ito have? 

Well, under the comparison micro- 

scope it had the same browniah, color, 

In your analysis of hair, have 

you found hair to have a wide range and diversity 

of• colors? 

identical in color? 

I found it to be very closely 

similar in color. 

What about the length of the hairs/ 

HA. 	The length Was approximately _the 
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1 

3 

4 

5 

6 

10 .  

12 

"same. 

tt 
	

Oan:you,g0:iiito a little niore 

detail on that? 

"What was the length of the hairs you 

found inside the envelope, People's 192? 

took the three hairs and -- 

X took the three hairs from the envelope and 

measured them. 

"One was 9 inches; another was 10-1/2; 

and. another one was approximately 61/2. 

tt 	' For an average length of what? 

So I ran an average length. It 

was approximately 8.6 inches. 

"And the hair from the blueleans 

People's 55 -- "was approximately eight inches 
also 

So)  again, the hair taken from Susan Atkins' 

bru3h and comb were almost the same length as the hair 

taken from Peoples 55, the bluejeanS. 
"So you found the average length of the 

hair,  that you.  got inside the envelope to be 

8-1/2 inches, is that correct? 
"A. 	Approximately. 
It/. 
	

And the length of the hair that 

you, got from the b-luejeans to be 8 inches, 1.4 

that correct? 

11/4. 	That's correct. 

13 

14 ; 

15 

16 

181  

'19 

20 

21 

'22.  

23 

24 

25 

26 

 

    

000088

A R C H I V E S



18,783 

3 

5. • 

6.  

9 

II 

12'  

13'  

14, 

16 

16 

18 

19 

In addition tO the color of the 

hair and the length, were there any other 

similarities between People's 192-A and B, 

and People's 199-A and B? 

Yes, the apparent size of the 

hair and also the medullary characteristics, 

that is, the size of the medulla.t  and also the 

way that the medulla was formed, appeared to be 

the same. 

o4 	Are you differentiating the size 

of the hair from the medullary characteristics? 

Yes, the size is the over-all 

diameter. 

114 	All right, let's discuss, that for a 

moment, 

"What was the size of the hair, 

People's 192-A and B, as compared with the size 

of the hair,, People's 199-A and B?" 

"Vhaer the comparison Microscope, 

it was the same, fhen placed side to side. 

Did you measure the diameter? 
"A. 	No, I did not.. 
114 	But they appeared to be the same? 

That, is correct." 

Ire answered: . "You have a split image, 

and yOu can focus both hairs• into one split image, 

20- 

21, 

22 

23 ' 

24 

. 25 

26 
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"and you place them side by side and you look 

'at both hairs frOm both specimens, froM the 

exemplar and from the clothing, and you can 

compare the characteristics side by side." 
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That is the core, You have the 

cuticle which is the outside scale of the hair. 

Then you have the cortex which is the 

body. 

"Then in the Center 'you have the medulla 

or the canal)  which could be continuous)  

interrupted, or even missing in some individuals, 

It& 

or in the 

it varies 

HQ 

Same individual. 

It varies between individuals? 

It Varies within individuals, and 

within the same individual. 

Did you find the medulla 

.9 

5 

6 

I 

ia,785  

114 	So you found the color)  the 

length and the size'lo be abbilit ,the sage, is 

that correct? 

mA,, 	Yes. 

m4 	Now, you indicated the medullary 

characteristics were also the same? 

They 	to be the same, 

You are referring to the medulla; 

is that correct? 

That's right. 

Is that the internal structure of the 

hair? 

characteristics, internal structures %  within 

192 -A and B to be the sate as within 199-A and 8? 
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If pu 	Yes,1  they appeared to be the 

2 	 SaMe-, ft  

a The same colcir, ..approximately the same color, 

4 approximately the same length, same diaMeter„ the same 

internal structure and medullary characteristics'. 

Although We Cannot be - positive, the probabilities 

surely are =Ch greater than not that tiie hair round on 

People 55 was Susan Atkins' hair. 

Oranado testified that he also removed hair 

lo from People's 50, the turtle—neck shirt, and People's 540  

11 'the NaVy blue shirt. 

12 	 He said he received samples of Patricia 

la Krenwinkel's hair and was unable to match her hair up with 

411 	14 50 or 54. 

26 

And he testified he never received a sample of 

Charles Watson's hair. 

Steven WeiSs, That was the young.boy that 

was-  going to becOme a police officer. I hope so. He 

handled that revolver in the right way. Only 11 years old. 

He found People's 4o on the hill behind his 

residence at 3627 Longview Valley Road on September'the 

1st, 1969, around noontime, 

Incidentally, Steven's house is not this hoUse 

Tight here. .It ir ninxt,t0 this house. 

:This is where he found the particular 

revolver. 
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3 

4 

There are several photographs depicting 

Steven pointing to the particular spot. 

Beverly Glen BoulevArd is up above,- 

People's 98, that overlay up there, also 

shows. where SteVenta home is located; and right behind 

the home, of course, SteVen found the revolver on 

September the 1st, ),969„ about two weeks after these 

murders. 
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.2 

3 

4 

5 

When he found the gun, he testified it was 

in, the same apparent condition that it apparently is 

at the present in. 

Steve.'s father called the police, and an. 

officer from the Van Nuys Division of the LAPD came out 

and picked up the gun. 

' Stephen testified that in December of t691  

several months later, his father called the Van Nuys 

Division of the LAPD and told them that the revolver 

Stephen found and turned in might be the Tate murder weapon. 

Officer Watson is the officer from the Van Nuys Division 

of the LAPD who came to pick up this revolver, 

Quite a similarity. Tex Watson was using the 

revolver that night, and Officer Watson as the one. 

that VAS picking the revolver up,. 

He testified that when he received this 

revolver, ladies and gentlemen, fro*StephenWeiss, it 

had two live rounds in. the cylinder -- two live rounds 

in'the cylinder -- end seven empty shell citsings. 
. 	,• 

These two live rounds and seven empty shell 

casings are contained within People's 149, this' envelope. 

Now, note, there was testimony that this, 

revolver here is a nine-shot revolver. ,Anine-ehot. 

You put nine shots in the cylinder of this  

We have accounted for all nine rOunds., 

Stephen Patent was shot four times, Voityck FrYkowSki twice, 

6 
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10 
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end Jay Sebring once, for a total of seven roundel. 

;his would account for the seven empty that 

casings found in the cylinder at the time that Stephen.  

Weiss found the gun and turned it over to Watson. 

So, nine minus. seven, of course, are the two 

live rounds that were still in the revolver when the 

revolVet was found. 

So, seven empty shell casings, ladies 'and 

gentlemen, and two live rounds, for a total of nine means 

what? That on the night of the Tate murders, when. Tex 

had that gun, it was fully loaded. 

Sergeant Calkins, one .of the investigating 

officers In the. Tate 'case, testified that on December the 

16th,• he picked up Peoplets 404 the revolver, and, l'eoplefs 

240, the two live rounds and seven shell casings from the 

property section of the Itan Nuys Division of the LED, 

and :that he booked them with the LED property division 

at Parker Center. 

He pointed out the Weiss residence On People's 

Sergeant Lee. He is a firearm,expert assigned 

to the S/D firearms and explosiVe unit of the ;.BPD. 

The ron has an. laments micant of experience in 

the field of firearm identificatIon. 	not going, to* 

review• bis training and experience except to remind you: 

that 470 has been working with firearms siiict 	',That is • 

. a quarter of A century 
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He is an instructor of police Science at 

El Camino College, at Which. port of the curriculum is 

firearms identification. He has testified as an expert in 

court in the field Of frearms:identification approximately 

Itoo times. 

So, Lee, of course, is no beginner in firearms 

identification. 

He described PeOple's 40 as being a .22 

caliber High Standard 9-shot double-action revolver. 

He said that all bullets fired from this 

revolver have a right twist. 

That means that when the bullet leaves the 

barrel and proceeds toward its destination, it spina in a 

clocXWiSe direction. 

He received three bullets, People's 177, the 

Frykowski bullet, PeopleTs 185, one Of the Parent bullets, 

One of the Steve Parent bullets, and People's 186, the 

second Parent bullet, from Dr. Herrera of the Coroner's 

Offideon August 10, 1969. 

Be receiVed a fourth. bullet, People's 166, 

the Sebring bullet Which I have'shown you already) from 

Dr. Noguchi on August 11, 1969. 

He said that all four bullets were .22 caliber 

gong--rifle bullets, the type of bullets, that pan be fired 

from Peop10-s 40, 

All four bullets were lead bullets and all four 
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luvosa lubaloy coating. 

He testified that Peop/es 40 has six lands 

and Six, grooves in the barrel. 

The grooves being the indentations made in the 
4 	

barrel when -theA)arrel is manufactured, when it is 

rifled; and the lands beihg the ridges, that is, the area 

1 • 

2- 

6 

between the grooves. 

He explained that, nOt all revolvers have six 

lands and six grooves 'Sow of them have four, five, 

seven, eight,, nine, ten,, arid even. in excess of ten. 

In addition to the lands and_grooves, he 

testified that all firearms, Without exception, have 

imperfections.withih the barrel which are microscopic 

rough SpotS which are. Made at the time that the barrel is 

rifled. 

9 

10 

'20 

Apparently they have not devised a method to 

make a barrel without these microscopic imperfections in 

the barrel. 

Now, Lee testified that when a bullet passes 

through the barrel of a firearm, the lands and the grooves 

'and the imperfections CUt into the sides of the bullet, 

thereby leaving aft identifying Imprint on the bullet, which 

IS called striai 

The bullet going through, the little things are 

,grinding into the side of the ballet, and when the bullet 

acmes out, it has a stamp on it. 
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This is rather complicated testimony, so 

	

2 	going over- it with you. in .stall. 

"Directing your attention, Sergeant, 

	

4 	 to this revolver, and also to. these four 

	

s 	bullets here whiCh you received from the 

	

6 	 Coroner's Office. 

"Did you ever conduct an examination to 

determine whether or not these four bullets 

	

9 	 were fired from this revolver? 

	

Jo 	 ti44. 	Yes, I did. 

	

11 	 itq 	When did you cOndUct the 

. 	 examination? 

	

13 	 "The first time, December 22, 1969. 

• 14 	 "Would you please relate in detail the 

type of examination you conducted with respect 

	

16 	 to those four bullets in that revolver? 

	

17 	 A. 	Yai 
• 

	

18 	 first'observed Cartridges of the same 

	

19 
	 typie that the bullets represent* 

	

2Q 
	

"I fired My. cartridges which I obtained 

	

21 • 
	 from the rolice Department stock. I,fired test 

	

22 
	 shots through this partidular firearm ir;to a 

	

.23 
	 water recovery tank. 

	

24 
	

"The water recovery tank is a long tank 

	

25 
	

about 9-1/2 feet deep which is filled with water. 

	

26 
	

"I fired the bullets into the water, they 
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"settle to the bottom, I rase a waste basket 

from the tank and then 1 recover the test 

bullets,. and the test bullets are then placed 

in a companion, microscope which is an instrument 

in my office." 

Again, I am, going over this because you folks 

are laymen, and believe me, I am a layman also when it 

comes to this stuff, so I am going over it once again, 

a 

4 

.5 

6 
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"The comparison. microscope is in 

essence two microscopes like you might say in 

doctor's office, sitting side by side. 

"These are connected with 4 common 

prism-bridge, so that by viewing through the 

ocular eyepieces, I may view both of the miOroscopes 

stages at the same time through the objective lenses 

on each. 

"flue test bialet was mounted on 

the one stage, and one of the bullets'that I 

obtained from the Coronerls office was mounted 

on the other stage, So that l'could see both 

bullets at the sametimel 

"13y rotating the stages that the 

bullets are mounted upoh, the bullets may be 

turned and moved so that they are aligned, 10 

that I can align the land and groove marks, which 

are the gross large markt; on the bullets. 

"Then an examination is made within 

these land and groove marks for stria which Would 

be left oh the bullets from the firearm, and generally 

in the same pattern.; 

"So, by aligning the stria, which 

would be very similat to aligning my fingers, 

although: not at a constant width frouieachother 

we might have narrow ()test  three,,two or three" narrow 
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"ones, then a large space, and another'ope down 

 

2 

3. 

4 

6 

7. 

8 

10  

here 	they are not constant lines, but they are 

at tandoo -- so that by rotating the bullets we 

attempt to align the stria and make a determination 

whether these bullets ere fired from the same weapon. 

n1 conducted this test on all four bullets 

received. from the 'Coroner's office: 
HQ 	The purpose of your test firing this 

revolver, then, was to compare the test fire 

bullet with the four bullets and determine whether 

the test fire bullet and the four bullets were 

fired from the same revolver; is that correct? 

That i$ correct,n 

asked 'him if as A resat of his examination 

he forted any opinion, with respect' to each of the four 

bullets. 

He said.he did. 

With respect to Peopiet's 166, the Sebring 

bullet, People' e' 166. 

This was the bullet recovered by Dr. Nogudhi, 

which entered Sebringts body,, pasted through his body, 

and Dr. Nogudhi found it between Sebring's back and his 

ihirt: 
II Q., 	Did you form any opinion, sir, as to 

whether or not the Sebring bullet vas fired from 

this .22 caliber revolver? 
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14 

 

s. 
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"AI did. 

"Q 	And what is that opinion? 

"A 	It is my opinion that tha Sebring bullet 

was fixed from this .22 caliber revolver. . 
1SQ 	Is that a positive opinion on your 

part? 

It is. 

Is there any doubt in your mind that 

the Sebring bullet tag fired from this revolVer„ 

People's 40 for identification? 
11A. 	No, sir. 
HQ 	Did you form that opinion from an 

examination of the test fire bullet in relation, to 

the Sebring. bullet? 

"A 	Yes, sir." 

So we learned, ladies and gentlemen, People's 

40, this revolver right here, the revolver that the evidence 
shows Charles Manson acquired on a trade-in for Danny 

DeCarlo's truck, his faVorite firearm, the one he used 

to test fire or practice fire out at SpahnlAuch, definitely 

was the revolver that fired the bullet that entered Sebring's 

body and, passed through Sebringis body. 

Not, if that doesn't conclusively and scientificak 1 

connect Charles Hansom and these defendants with the five' 

Tate murders, I don't know what in the world, would ever 

connect them. 

• 
	2- 
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We just could not have mote positive scientific 

evidence than that., and I'm going to develop that in even 

more depth. 

Now, with respect', ioi 'Peopleis 177, the Yrykowski 

bullet, People's 185, the first Parent bullet, and P4ople's 

186, the second Parent bullet, were they alsO fired from 

People's 40? That is the question, were they 'also fired 

from People's 40? 

• It certainly appears they were. I don't think 

you would lose any money if you bet they were, in view of 

Sergeant tee's testimony, 

No. 1, I am talking. about these other four 

bullet* -,these•other three bullets, these other three 

bullets. 

The fourth bullet is. People's 166, the Sebring 

bullet, 

Lee testified that all three bullets bad six 

lands and six grooves on them,, in other words, the name 

number of lands and 'grooves as 41 bullets have which are 

fired from People' t 4Q, and that People's 40 had six 

lands, and .six grooves. 

The test fire bullets that were fired from 

People's, 40 had six lands and. six grooves, 

No.. 2, the width of the lands on all three 

bullets was 'sixty thousandths of an 'inch and the width of 

the grooves, fifty-five thousandths of an inch. 

7-4 
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Again the same width, measurement as the test 

fire bullet fired from People's 40. 

No. 9, all three bullets were fired from a 

revolver that had a right twist, and he testified that 

all bullets fired from People's 40 have a right twist. 

No. 4, all three bullets were .22 caliber 
• 

bullets, the type that would be tired from this weapon, 

People ' s 40.. 

however, he went on to say thAt,these,three 

Bullets lacked ,- they tacked sufficient stria on them to 

make a positive identification that they vete fired from 

People's 40. 
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2 • 

He added that he did not conclude, he did not 

conclude that those three bullets were not fired from 

People's 4o. That was not his conclusion. 

Zn fact, he testified they may very well have 

been tired from People's 40. But he simply could not give 

a positive opinion because Of insufficient stria. 

Sergeant Lee explained that stria on a bullet 

frequently are removed from the bullet as it passes through 

a Victim's body because of the bullet's contact with 

clothing and skin and tissue. 

I asked him about the Frykowski bullet 

as an exampleo  and he said the atria on the bullet, which, 

of coUrse,would have been on the bullet after it passed 

through the barrel of People's 40, I asked him whether that 

stria can have been removed. 

Be said yes, it would have been removed as the 

bullet entered Frykowski's body and passed a distance 

through his body. 

He said that'the subject three bullets were 

coated bullets and' coated bullets do not lend themselves 

to receiving stria as much as ton-coated'builets.' 

He also testified that there were no markings 

or characteristics on these three bullets, no markings or 

characteristics on any at these three bullets• that would 

rule out the possibility that they were fired• from 

People's 40. 
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In other words, no markings which were dis—

similar to any markings on bullets test fired from Petople's 

10. 
So I don't think there is any question, ladies 

and gentlemen, that those three bullets did come from 

People's 40. I think we have conClusively establiOhed 

that. 

All throe bullets have a considerable ember 

of identical characteristics with the bullets test fired 

from People's 40. 

There are no dissimilarities on the three 

bullets with the bullets test fired from People's 40. 

These three bullets came from two of the Tate victims, 

14 FrykaWski and Parent, and we know that the fourth bullet, 

Is the Sebring bullet, was fired from People's -40. 

16 	 So the probabilities against those three 

17 y bullets having 'been fired from a revolver Other than 

16 Peoplels 40 are so.  great as to be totally unworth of your. 

10 consideration. 

40• 	 Sergeant Varney ,testified. that on August 9th 

21 he arrived at the Tate residence' around 1:00 p.m. --

gg Itbought I lost an exhibit, 1 started to panics X don't 

23 have any OUtton here to push. 

24 	 He testified that he found People's 250, a ti  
25' small PQrtion of a. bullet slug laying on the cushion of the 

26 reapseat of Pirett's vehicle which was parked in the Arive_ 

way of the Tate residence,' 

1 
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He booked 'the Slug with the Property Division 

Of the Los Angeles Police Departftent. 

Sergeant Lee testified that he made no specific 

examination of People's 50, a small portion of the slug, 

because it was too small for' examination purposes. All he 

OQUld say was that. it Was a coated lead.bullet0  as were the 

four bullets removed frOm the Tate victims. 

Sergeant Lee testified tnat on August 9th he, 

himself, found People's 251, four fragments of a bullet, 

between the upholstery section and the exterior metal of 

the passenger door of Parent's vehicle. 

Again, they were too small for comparison 

purposes. He did feel, howeVer, they Were fragments Of a 

Coated, lead .22 caliber bullet, as were the four bullets 

that were removed from the Tate victims, 

Incidentally, it Was Lee's opinion that 

People's 25b and 251 did not come from the same bullet -, 

not the same firearm, but they did not come from the same 

bullet. 

They came from second bullets. 

Lee teatiried that On November 19, 1969, and 

April 15, 1970, he went to Spahn Ranch and recovered 45 

.22 caliber shell casings from a gully area approximately 

200 feet behind the main building at the ranch. 

He identified People's 252 and 253, these two 

photographs here, as being photographs of the location at 
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the Spahn Ranch where he recovered these shell callings. 

.It show's` him pointing to the spot, the general 

area where he recovered the shell casings. 

4 
	 This will not be your last look. You will be 

looking at these things ad nauseum back in the jury room. 

So I am familiarizing you with them right now, 

7 
You probably will wish you hadn't seen all this stuff. 

8 There are almost 500 of them. Exhibits will be swinging 

9• 
around in your head. 

10. 
	 Now, recall, ladies anti gentlemen, and I will 

get into this whet I talk about Danny .De Carlo's testimony, 

12: but recall that Danny De Carlo testified that Charles 

13, Manson used to practiee-fire People's 40 in the same place 

14 at Spahn Ranch&  the same area at Spahn Ranch where 

15 Sergeant Lee recovered these shell casings. 

16 
	 The shell easings testimony, of oourse, is 

17 
extremely importatt4 

19 

24.  

21: 

22. 

23 

a " 

25.  

26 
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8.03  

70-1 

110"  
• . 	3 

4.. 

6 

8 

: 9 

12' 

- 14 

are there any.  marks left, on, the shell casing?" ' 

Now, we are tot talking about the bullet, we 

are talking, about the shell casing that contains the, 

bullet: 

"Are there any marks left on the shell ' 

dating by the firing pin? 

"A 	Yes.. • 

n't/ 	What tYpepf.arks are, these? 

"A 	' Mead:ate' compression marks which are 

left by the firing pig striking ,the:Shell'aiing: 
.• 

head, or, in this particular tate, the rim portion 

of the head. 

Does each firing pin lea40 an identity

tying mark on the shell casing it strikes? 

What part of the Shell Casing, the rim? 

"A 	In this instance, the rim. 

ftQ 	Sergeant, when the revolver is firedl  

2a,  

21: 

23 

24 

You say in this instance, you ate . 

tefetring to the .22 'caliber revolver? 

"A 	Yes, sir. 

"Q 	And yon therefore identify the firearm, 

from which ashell 'casing came by examining the 

firing pin marks on the shell casing? 
A 	Yes, sir. 

Showing you People's 40 for identification 
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"a revolver, did you, test fire that revolver, 

Sergeant? 

"A 	I did. 

"Q 	I take it you then manually ejected 

the shell, casings after you fired the revolver? 

HA 	Ilist1.0 correct. 

'Did you examine the rim of the shell It Q 

casings? 

"A did. 

L2 

7b-2 
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ocl 	Did you ever„make a comparison of the 

firing pin marks on the test fire .shell casings 

with the firing pin marks on the•sheil casings found 

at Spahn 'Ranch? 

"A 	I did. '  
HQ 	Did .yol1, form an opinion as a result 

of your comparison? • 

"A 	Yes, I did. 

"Q, 	What opinion? 

"A 	It is my opinion that four of the shell 

casings that I recovered on November 19th, 1969, 

were fired from this particular revolver. 
ttiz 	People's 402 

. People's 40. 

. "And 11 of the shell mixings I recovered 

.on April 15th, 1970, were fired from PeOple's 40, 

the .22 caliber revolver Serial No. 1902708." 
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lie testified that this was a positive conclusion 

	

2 
	

on his part. 

Lee also testified that the seven shell casings 

found in People's 40, you remember when little Stephen 

found this revolver he turned it over to Officer Watson, 

there were several shell casings still, in this revolver, 

the revolver was found a couple of weeks after the Tate 

murders. 

	

9- 	 Lee testified that he compared those seven 

shell casings with shell casings found at Spat= Ranch and 

	

1I 
	

formed the opinion that both were fired from the same gun, 
12 • People's-40. 

So Lee, ladies and gentlemen, Identified 15 

14. out of the 45 shell casings found at Spahn Ranch as . 

	

3.4 
	

definitely having been fired from People's AD. 

	

16 
	

tiow, note, note the enormoul Significance, 

	

17 
	

the enormo4a Significance. 

	

18 
	

Firstly, we know that People's 40, this 

	

19 
	

revolver right here that I have. got in. my left hand, 

129: we know that this revolver fired the Sebring bullet, and 

	

21, 	undoubtedly the Sebring and Irtykowski bullets alsoA  

	

22 
	

How do we know it fired the Sebring bullet? 

23 ; Because the Sebring bullet had the same identical. markings 

	

24 
	on it as bullets tested from Peoples. 40. 

	

25 
	

Now, secondly, since the firing pin marks 

26 on shell casings test fired. from Peoples 40 and the firing 
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pin marks on the seven 'shell casings found inside 

People's 40 match and ate identical to 15 of the shell 

casings found at Spahn Ranch, we therefore have conclusively 

End scientifically proven that this revolver right here, 

one pf the Tate murder weapons, dame from where? From. 

Spahn Ranch. It is .a revolver that Manson used to 

practive fire -- his favorite firearm. 

With respect to the three pieces of grip, 

I am not going to show you those again, People's 120, 121 

and 197. 

Lee testified that he examined them, formed 

12 the opinion that they could be the missing right-hand 

13 	grip to People's 40. 

14 

2 

3 

6. 

7 

10 

Re first saw the three pieces on August 14th, 

1969;. he formed the opinion that:they'came from a fitearst 

manufactured by High Standard Natufadturing Cbmpany.  

H4wever, he could not tell theprecite model 

of the firearm so he turned them over to Ed Lomax, .Edward 

Lomax of the High Standard Company, He was the product 
• 

manager ,of High Standard until.March,•  '69. He testified 

that he first saw POOPle/i 1:20, 121 and•.197x, the thpee-,  

pieces of grip, a week after the Tate murders, that is, 

in mid4August4 

He said the three pieces of grip When mated . 

together, these thtee pieces are mated together•, form the 

right-hand grip on the exact type of weapon that People** 

20 

21, 

22 

23 

24 

25 

26 
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40 is,namely, a .22 caliber High. Standard Longhorn 

revolver. 

Lomax identified People's 40 as being a-

revolver manufactured by his company-. 

He said People s 40 is a rather unique type 

of gun, and that the manufacture . and sale of firearms 

was only about two percent of the over-all manufacture and 

sale of firearms-  by High Standard: 

• He noted that these three pieces of grip found 

inside the. residence could not have belonged to any other 

firearm manufactured: by High Standard. They could only 

have belonged to the type of weapon that People Is 40 is. 

• 

16 

17 

.19 
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.geknows this because the three pieces of 

grip are walnut and have a distinctiVe insignia, and High 

Standard only used this walnut and insignia on this type 

of firearm right here l .Peoplels 40. 

1 think 1 will look at the exhibit. 

This iS the insignia that they refer to, right 

here, he ; said HighStandardonly Puts : this particular type 

of inaignia on a..22 .caliber Longhorn revolver, the 

precise type of weapon, of course, this revolver here is. 

And incidentally, the 'insignia on this .  grip 

right here is identical to the'insignia. on the left-hand 

grip 	it is identical. 

Now, although Lomax could not positively gay 

that these three pieces of grip came from People's 40, 

again unquestionably they must have. 

Number one, the three pieces of grip, when they 

are mated together, form the right-hand_ grip on thid type of 

weapon. People's 40 is missing the right-hand grip 

Number two, People's 40 we. know fired the 

bullet that entered Jay Sebring'd body inside the Tate 

residence. 

These three pieces of, gripwere found inside 

the Tate 'residence. 

We also have Linda. Kasabian's testimony that 

Tex told her that he hit this man over the head and 

shattered the gun, People's 40, 

7c-1 
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2 

4 

9 

or course, part of the gun that was 

shattered were these three pieces of grip. 

BarbaralJoyt. The 18-year.iold. girl who is a 

member of the Family, who was a member and lived with the 

Family at Spahn Ranch, and at the desert between April and 

September of 1969. 

She testified that Manson spoke to the Family 

at dinnertiMe. Among other things Manson spoke about 

Hefter Skelter, and he told the Family that „Reiter Skelter 

meant that the "blacks*ould rise up against the whites 

and everyOne.would dii.except the.Family." 

Mangan' said -- this is Barbara Hoyt's testimony 

now -- that he would like 'to see Halter Skelter come down 

and that he would like to show the blacks how to do it. 

She said the first gime She heard, about 'the 

Tate murders was on TV the day after the murderS. 

She said she was watChing telovision in John 

Swartz's trailer when Susan Atkins came into the trailer 

and wanted to watch the neWS. Susan asked Barbara to 

turn the channel,. and Barbara turned it to Channel 2 for 

6:00 o'clbck neWs. 

She said Sadie called Tex and Patricia 

Krenwinkel into the trailer, and she is pretty sure that 

Tex and Katie actually came into the trailer to watch the 

news. 

She said the group Watched the TV account of the 
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Tate. murders. At one point a couple of the group watching 

	

2 
	

TV laughed. 

	

3 	 Unbelievable! Unbelievable! Watching the 

4 TV account of the Tate murders, and they are laughing, 

ladies and gentlemen, Can you believe it? Stop to think 

.6 ': about it for a Moment* 

	

7 	 Yes, five people being brutally slain and 

8  butchered like animals is a rather amusing eVent. 

	

9 	 Hight after the news Sadie and Tex and Katie 

	

.10  	left the trailer. 

She said she watched TV before and she had, never 

	

12 	seen Susan.  Atkins, not only watch the news, she never had 

13 seen Susan Atkins watch television before out at the 4ahn 
14 Ranch. 

She said she,- had seen Tex and Katie 'watch 

television before but not the news. 

'Of -course the TV incident, ladies and.  gentlemen, 

is very; very highly incriminating becauie of the fact 

Susan had never watched the new before. 
4 	 • 	 • 

She °ernes into the trailer; she watches the 

neva. Immediately.afterc the news of the Tate murders, 

probably there was other,news on Viet-Nam, or something like 

that, but immediately after the news of the Tate murders 

she and Tex take off. 

And, mind you, ladiea and gentlemen, T donit 

know how many people were living at Spahn Ranch at that 
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time, say 25 %  30 or 35. Who does Sadie Atkins invite into 

the trailer? Of course, none other than her two murdering 

partners, the two people she entered the 'Tate residenee 

with the night before, Patricia 4renwinkel and Charles. Tex 

'Watson. 

7 
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The night before the TV Incident, in other 

words, the night ot the Tate• murders, August 8, 1969, 

Barbara recalled having. dinner with the Family, she 

belieVes in the back house behind the ranch, although she 

testified sometimes the Family ate in the saloon and some-

times in the back house. 

1 asked her what happened after dinner, and 

She said Manson and Susan Atkins were there at dinnertime. 

And she said Charlie wanted Sadie and Katie or 

Linda, definitely Sadie, but she wasn't sure whether the 

second, girl was Katie or Linda, She said, "I  don't know 

which one, to come outside." 

And Susan Atkins. was there? 

Yes. 

HQ, 	Was Patricia Krenwinkel there? 

"A. 	yes. 

114 	Was Linda Kasabian there? 

"A. 	Yes." 

In other Words, she knows Linda was there and 

she knows Krenwinkel was there, bUt she forgets whether 

Manson asked Sadie and Linda or Katie and Linda 

losing myself -- 

Whether Manson asked Sadie and Katie or Sadie 

and Linda. to come outside. 

Was Charles Tex Watson there? 

"A. 	I think he was outside. 

7d-1 
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"4 	Did Sadie or Katie or Linda theh 

go outside? 

"A. 

house? 

lt4 

"4 

HA.  

Yes. 

With Mr. Manaon? 

Yes. 

Did you. remain inside the back 

Yes. 

Ifq 	Who was in the back house at that 

time after Sadie and Katie or Linda left? 

"A.  

srQ, 

1,4  

The rent of us. ,  

The rest of the Family? 

Yee. 

Aftertelling Katie and Sadie)  or 

after telling Sadie and Katie or Linda to step 

outside did he then come back into the back 

house and say something to the people inside? 

f1A No, 

"4 	But you know that both Katie and 

Linda were there? 

Yes, 

1: 
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You say Manson asked Sadie and 

either Katie or Linda to come outside? - 

Yes. 

You don't know whether it was 

Katie or Linda? 
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"A. 	Well, for the young ones to. 

sleep in the wickiup. 

FQ 	Is thit 

41,11. 	I don't knout. 

114 	Ts it.  wieki1.0 

Yes, like wickiup. 

lf 	What is a wickiup? 

PA, 	Well, it's a, place -- it was out- 

aide. We just called it that. 

"it was outside, and there was a 

whole bunch of trees and everything around it 

like yQu would stand right in front or it and 

you would not know you were in front of it. 

back h0use? 

Ana this wickiup was near the 

Yes. 

lict. 	And you say Mr. Manson told every. 

one to.go to the wickiup? 

"A. 	The ones that were under 18. 

ocl 	Did everyone then4 go to the wickiup? 

flx 	A  

nq 	bid you -remain in the back house for 

a period of time after that? 

Yeg. 

114 
	

While you were in the back houde 

did you have any calmunication with Susan Atkins? 
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111. 	Yea. 

114 	How long after Manson told 

Sadie and Xatie or Linda to Leave the back 

house, how lone after that did you talk to 

Susan Atkins? 

"A. 	AboOt a half hour. 

It4 	About what time of day was this/ 

nL 4ght. 

Do you know the approximate time? 

"A. 	No 

It was after dinner? 

"A. 	_Yea. 
fta 	What, time would, you, normally eat 

dinner at night? 

After dark." 

THE COURT: Mr. Bugliosi, it is 12:00 o'clock. 

Ladies and gentlemen, do not converse with 

anyone or form or express any opinion regarcang the case 

until it is finally submitted to you, 

The Court will recess until 1:45 this afternoon. 

(Whereupon, a recess was taken to reconvene at 

1:45 p.m., same day.) 
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LOS ANGELES, CALIFORNIA, TUESDAY, DECEMBER 22, 1970 

.1:50 P.M. 

(The following proceedings occur in chambers. 

411 poUnsel present, except Mr. Hughes. DefendantS absent.) 

THE COURT: The record will show all counsel are 

present. 

Did you haVe something you wanted to inform the 

Court, lir. Fi4gerald? 

NR. FITZGERALD: Simply that the three female 

defe4dants have indicated a desire to return to the COurt--

room,, yoar Honor, and have told me that they would behave, 

period. 

THE COURT: WeI4l ,y1P,wil1 bring them back in. 

MR, KANAREK: I can't make that representation, 

I just asked Mr.: NansOn„ in accordance with 

the Clerk's request, and he indicated e, lack of 

stating that he did not wish to return. 

TEE COURT: He did not wish to return? 

MR. FITZGERALD: My client -- the three, girls -- then 

said: "Is the Judge asking us if we want to come back?" 

And I said; 'Veil, I don't know what procedure 

the Court is going to follow, but I anticipate that the 

Court is. going to ask the attorneys before each session of 

the Court whether the defendants are willing to affirm. 

And they said: "AnytiMe the Judge asks if we 
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1 

3 

5 

are going to return and behave ourselves, you tell him we are. 

And I said: "Well, are you saying you want to 

return to the courtroom this afternoOn and you will behaVe2" 

And they said, "If the Judge iS asking us if we 

want to return, yes, we do want to return, and we will 

behave." 

11 

8 

'9 

10 

11 
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13. 

14P 

15 
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19 

go 

But I just want to be perfectly candid with the 

Court, I mean, I just want to, give you as much of the 

verbatim conversation as I can possibly recall,. and that is 

it, Fudge. That is the total,' conversation. 
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Ta COURT; Well, again, it is perfectly obVious to 

the Conrtj  after lo, these many months, that the 

defendants are operating in concert with each other, 

so far as their conduct in the courtroom and out. 

Each time they have been removed the defendants 

and counsel have been advised that they can return to the 

courtroom at any time then they are willing to affirm their 

willingness to conform their behavior to the reasonable 

rules and requirements of the court, and there has been. no 

change in that. 

It appeared from time to time that they seem 

to be playing some kind of a word game, I don't know what 

it is, or what their intention is. 

I don't see how they think it can help their 

15 case any; but apparently they think that this game playing 

16 is somehow helping them. 

17 

	

	 We till have them brought back in. I want the 

'18 record to show also this morning, because it is sometimes 

difficult for the transcript to show ekactiy what happened, 

that the three women were obviously acting in concert 

21. 	together. 

22 

24. 

The first one to make statements and. refuse 

to sit down and be quiet was Hiss Van Bouten, followed by 

Miss trenwitkel and then Mitts Atkins. 

It was pretty much the same pattern as occurred 

twice yesterday. They obviously were not goiag to pay any 26 
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9-2 	attention to the Court and did not pay attention to the 

Court when X admonished them to sit down and be quiet so 

we could continue. 

	

4 
	 When they continued to talk in a loud tone, 

I 'had them removed from the courtroom, and that was followed 

by Mr. Manson's conduct along the same lines, and his 

7 removal from the cOartroot. 

will bring them back down now, but they have 

had every reasonable opportunity to demonstrate their 

willingness to conduct themselves in a proper manner, 

11" - and the same thing Will occur again if they conduct them- 

	

12 
	selves as they did this morning and on the previous 

occasions. 

	

14 
	 They will be removed promptly. 

	

15 
	 I don't think any American court is required 

16 to subject itself to this kind .of nonsense day after day 

	

17 
	after day, and when it is perfectly obvious that the 

	

' 18 
	

defendants are using it as some kind of a stage for some 

kind of performance that they are putting on, both before 

• 40 the jury and out of the presence of the jury. 

	

21 
	 But if they indicate they are willing to come 

22 back and behave themselves, then X will bring them back in. 

	

23 
	 Anything further? 

	

.24. 
	 ICANAREK: Yes, your Honor, I would like to. 

	

25 
	allege the prejudice of this -- I believe that Mr. Manson..- 

	

26 
	 .nig COURT: State what you are talking about first, 
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ganarek. 

HR. KANAREK: It has to do with, the $hea case. 

THE COURT: You raised that question yesterday. 

MR. XANARK: But Mk. Manson has a court appearance, 

believe it or not, and the context of even this trial 

there is 4 court appearance. 

THE COURT! I dontt think that will take place. It 

is set for tomorrow.. I' already talked to Judge Lucas 

about it, I think he is going to put it over until after 

the argument is 'over•. 

MR. UNARM In other words, no physical court 

appearance of Mk. Manson:. 

THE COURT: That iS my understanding. 

All tight, gentleman, let us -tssums, 
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10 

(The following proceedings occur in open 

court, All Jurors prebent, all counsel present, and 

defendants Van Houten, Krenwinkel and Atkins present. 

Defendant Manson not present.) 

THE COURT: All the defendants except Mr. Manson are 

present. All counsel are present, -All jurors are present. 

You may proceed, Mr. Bugliosi, 

MR. BUOL/OSI: Thank you, your Honor. 

Barbara Hoyt testified that while she was 

back in the back house, Susan called her on the field 

telephone from the saloon and asked her to bring her three 

sets of dark clothing. 

' DEFENDANT VAN HOUTEN: Ladies and gentlemen, I have 

a. defense that I can make which will save you -- 

MR. BUOLIOSI: Wait a while -- wait a while -- wait .a 

5 

.6 

8 

12 . 

• .13. 

14 

15 

while. 

DEFENDANT VAN HOUTEN: Why do you try to hide the 

truth? I have been trying to tell you the truth. 

T,HE COURT: Remove Miss Van Houten from the courtroom. 

'(Defendant Van Houten is removed from the 

'courtroom.) 

THE COURT: If,there is any further outbursts from 

any of the other defendants, you will also be removed from 

the courtroom in accordance With 'the Court's previous 

indications to you. 

Latta. procetd„Mr, BUgliosi. 

16 
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NA. KANATM: May we akproach the bench briefly, 

your Honor? 

THE COURT: You may not. 

MR. BUGLIOSI So Susan. Atkins calls Barbara Hoyt 

and asks for three sets of dark clothing and asks Barbara 

to bring the clothing up to the front of the ranch, 

rote that Linda testified that she already 

was dressed in black that night. In other words, before 

Manson even told Linda to get a change of clothing and .a 

knife and her driver's license, She already was dressed in 

black that night, and Manson, himself, told Linda. to, get a 

changed clothing. 

So, in other words, Linda took care of herself. 

Susan undoubtedly called Barbara for three 

sets Of dark Clothing for herself, Katie and Tex. 

Barbara testified that she did get three sets 

of dark clothing from the back house. I note that it 14 

obvioU8 that Sadie apparently was not too concerned about 

the fit of the clothing since she never told Barbara who 

the clothing was for, or sites or anything like that. 

Barbara testified when she arrived at the 

front of the ranch with the clothing, she saw Manson on the 

boardwalk. 

He asked her what she was doing up front. 

She told him Sadie had asked her to bring these 

sets of dark Clothing, far her. 
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Manson told Barbara they had already left. 

Who was Manson referring to? It was clear he was referring 

to Tex, Sadie,, Katie and Linda. 

Manson did not bother to ask Barbara why Sadie 

wanted her to bring three seta of dark clothing.. Charlie 

already knew, of course. 

Ladies and gentlemen of the jury, we know from 

Barbara Hoyt's testimony that these events she testified to 

took place on the night of the. Tate murders because she 

said the very following day she heard about the Tate 

murders on television and although Barbara Hoyt did not see 

or hear everything that.  Linda Xasabian testified to 

concerning the night of the Tate murders, she certainly saw 

and heard enough to substantiate Linda's testimony in 

large part. 

16 	 Barbara testified that in late August she went 

17 	to the desert in Inyo County, 'California with Manson, Tex, 

18 	and several of the, girls in the Family, and they lived at 

lo 	Barker Ranch, Meyer's Ranch."andL6tus Mine x  Moving from 

zo 	place to. place. 

21 
	 She said thatiManson would always be the one 

to make. the decision when they would move from One location 

23 
	to another locatiOn, not, anyone else in the Family, just 

24 
	

Charlie. 

25 
	 She recalled one incident at Meyer's Itanch 

.26 
	September 
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DE ENDANT ATKINS; Ladies and, gentlemen of the Jury, 

Barbara' Hoyt was supposed to have had La 

THE COURT; Remove Miss Atkins from the courtroom. 

MR, BUOLIOSI: You little bitcht 

THE COURT: Sit down,..Mr. Kanarek. 

MR. KANAREKI May we approach the bench? 

TEE'CODRT; You may not. 

MR. KAITAREKt May the record reflect 

THE COURT: PrOdedd, Mr. Bugliosi. 

MR, NANAREK: Your Honor, just to preserve what 

Mr. BuglioSi said, that's all. 
1 

THE'CODAT: You may make your rebOrd dUring the 

-recess. 

Let's proceed. 

MR. KANAREK: Thank'you, your Honor, also to make a 

motion, your Honor. 

MR. BUdLIOSI; She recalls this incident when Manson 

told Tex to go to the bottom of the wash area and fix the 

dune byggy. She testified that Tex left shortly thereafter. 

trQ 	Do you recall any sleeping incident 

at Meyers' Ranch involving Mr. Manson and yourself 

and Tex and Kitty Lutesinger? 

Yes. 

When did the sleeping incident take 

place at Meyer's Ranch? 
riL 	Early September or late August. 
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"4 	Of '69 --'i 

DEFENDANT' KRENWINKEL4 Tell the truth -- 

THE COUT1 Remove' Miss Krenwinkel from the courtroom:,  

DEFENDANT KRENWINKEL: Ahd you are going to be eaten 

up by your own lie. 

THE COURT: The jury is admonished to disregard,the 

statements of the defendants. 

Let's proceed, Mr. )3ugliosi -- before you 

proceed, I would like to see counsel at the bench. 

(The following proceedings were had at teh 

bench out of the hearing of the jury:) 

'TEE COURT1 l have no reason to doubt that 

Mr,. Vit;gerald was acting in, good faith when he relayed to 

the Court the apparent or professed desires of the female 

defendants :to return-and behave themselves. HOwever, it is 

a faree'and a shat, as far as they were concerned. 
. 	1 

f 	4 

I want .the record to. clearly reflect that when 

I entered the courtroom they were visibly engaged with their 

heads together and reading some kind of a dOcUment together, 

I have no idea what it said, but it was shortly after that 

miss Atkins then: stood up and Went through her act, 

including trying to grab Mr. BuglieSi's notes Off the. 

rostrum as she was being led out or the courtroom, and I 

shouting and saying things, the gist of which I did not 

gather; perhaps the reporters are able to record. 
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Shortly thereafter, it was followed by Miss 

Itenwinkelts performance, and ;Miss Atkins', or vide-versa. 

MR. BUGLIOSI: We had Van Houten too, Did you 

mention her? 

Ti COURT.: Yes,• Miss Van Houten was the first one, 

It is perfectly clear that it was a calculated 

performance by the three of them to interrupt the proceed-

ings, and they will not be brought back into this court-

room again during, the remainder.of the guilt phase of the j 

trial, 

Now, did 'you have something you wanted to Bey,•  

Mr.Kanarek? 

MR WARM: Yes, your Honor. 

I would Make a notion -- it is a motion for 

an evidentiary hearing, ,or a motion that the transcript -- 

that, a hearing, really, to determine that the record, 

in fact, does reflect all of the words uttered 

I think the, court reporters are only human and 

there is some chance, your Honor., that the redore would 

not reflect that. 

Therefore„'.I Mike a motion that the jury%be 

removed from the courtroom and that we take sworn testimony 

in order to perpetuate this ..record and get 	as accurately 

BA possible while it is ptesently in our minds, 

I believe the Due ProcesB clause of the 

Fourteenth Amendment allows every defendant, including 
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Mr. Manson, to have a good record on appeal, and right now 

is the time to take that. 

THE COURT: If any of the words of the defendants were 

lost, it could only redound to their benefit, because 

nothing they said would help them. 

Alt 'UNARM Mr.. Manson is not physically in the 

courtroom, he, is in the holding tank and far removed 

THB COURT1 Let's wait until we get the transcript. 

MR. UNARM It is now fresh in all our minds, 

the juxtaposition of the People with respect to it, the 

deputies, and evey the people in the courtroom. 

I say that is such aAramatic event that now. 

occurred _that unless we tet:it;p6rtrayedas best we. can . 

on the record -- 

;" SHE COURTz Would you like to describe it? 'You can 

go ahead and describe it, 

KANAREK: I don't purport to be any better than 

your Honor, but thank you for the invitation. 

I will reflect briefly what I did see. 

I thought I saw some kind of a struggle 

at the. lectern, Which is just a few feet from the lury,i 

right in. front of the jury, in front of all the jurors..11  

MR. KEITH: Betteen whom, Mr. itatarek2 

104  RAHARBX: Between Mr. Bugliosi and the jury., 

the presence of the jury I heardift. Bugliosi yell, 

"You little bitch." 

1E4827 
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THE COURT: That is absolutely false. There was 

no struggle between Mr. Bugliosi and anybody. 

What happened was, one of the female defendants- 

I think it was Miss Van nouten. -- correct me ig I am 

walked by the rostrum and stabbed the notes off the rostrum. 

MRst  BITGLIOSI: Susan Atkins. 

TB E. COURT: Atkins. 

MR.. BUZIOSt: -She' tore two of the sheets, and when 

grabbed them, Athe grabbed them. She-.didn't cat me, but 

her fingernail went straight scrods: We were grappling 

for the paper. She was grabbing for the front sheets. 

It Was obvious that she was trying to throw them to the . .. 

floor. 
. 	‘. 

THR COURT': Anything else? 

KANAREKt yes. 

, I heard Mr. Bugliosi call htir a little bitch 

in the presence of the jury, 

I don't know what other words were uttered; 

There were also words uttered when LeSlie 

Van Houten went by earlier, and l didn't hear all the 

words, and that is why / asked,the Court to approach the 

bench at that time to make the record. 

I think absent an evidentiary hearing, r don't 

think we will have in the record what was uttered. 
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12-a THE COURT: Either the ,reporter, got it or he didn't. 

If he didn't, and it wasn't heard by the Jury, 

it can only redound to the benefit of the defendant. 

MR. KANAREK: It was right in front, it was a few 

feet from the jury, We might need the jurors to make the 

record. 

THE COURT; We are not going to have an evidentiary 

hearing. We had one in front of everybody with the 

reporter present. 

MR. KANAREK: That is my motion. 

THE.COURTI The motion is denied. 

MR. KANAREK: I make a motion for a mistrial. 

THE COURT: Denied. 

R. KANAREK1 Would your Honor admonish the jury Oen? 

THE COURT; Yes. 

(Whereupon, all counsel return to their 

respective places at counsel table and the following 

proceedings Occur in Open court;) 

MR. KEITH: May've approach the benob, again? 

THE COURT: Very well. 

(Whereupon, .all coUnsel apprOach the bench and 

the following proceedings odour at the bench outside. of 

the hearing of the jury;) 

MR, KEITH; Your Honor made mention that he thought 

there was some concerted activity before these outbursts 

between the three girls when they had their heads together. 
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It was my impression that they were al  three 

of them reading a letter that they had received through 

Mr. FitFgeraId, and I didn't hear any words on their part 

planning these outbursts that just occurred. 

MR. FITZGERALD; I just handed that sheet of paper to 

you. 

I will .be happy to show it to other counsel. 

I don't think it relates to -- I want to assure the Court 

that I didn't know there was going to be any outburst. 

THE COURT; I don't think you did* I have no reason 

to believe that you did. 

Of course, as I say, I haveno idea why they were 

looking at the sheet - of paper, or even if that is the 

sheet of paper they were looking at. 

MR. KEITH: It was. 

TIC COURT: I think the record clearly reflects what 

happened, and it appears to me that they were clearly 

acting in concert in the sense that they were going to do 

it one by one; after one was finighed and removed from the 

courtroom, then the next one was going to go thrOugh her 

act and be removed from, the courtroom, and so on, which is 

precisely what happened. 

MR. UNARM May this be marked as an exhibit? 

THE COURT; -For what purpose? 

MR. KANAREKt I would like it tO'be'an exhibit. 

TIM.COURT: Let's proceed. 
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MR. KANAREK: That is my motion, your Honor. 

THR COURT: Dented. 

°thereupon, all counsel return to their 

4 
	respective places at cpunoel table and the following 

5 
	proceedings Occur in Open court within the presence and 

6 
hearing of the jUry0 

7 : 
	 THE CORT: You may proceed, Mi4. Bugliosi. 

ma. TTOrlaOSI: Thank'you Your Honor. . 

'9 

	

	 I will go  on. We had a slight little 

- interruption, as you saw. 

"I 
	 I am asking 13arbara Hoyt whether she recalled 

12 
	a sleeping incident at Meyer's Ranch involving Mr. Manson 

13 
	and herself and Tex and Kitty Lutesinger. 

14 
	 And she says, yes, it tdok place up in 

15 
	Meyeris Randh in early September Or perhaps late August of 

16 

• 17 
	 And she said Tex Watson was there and Kitty 

18: 
	was there and so was, she, 

19. 
	 She said they weresleeping on the.  ground. 

'20 
	 I said: What time was it? 

Night. 

'22 
	 What did Mr. Manion do, if anything? 

23' 
	 He said, "Oet up." 

'24 
	 "He told all three of you to get up?" 

25 
	 "Yes," 

26 
	 "When he told you three to get up, did he 
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,speali: softly or moderately, or did he shout?" 

"He shouted." 
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"Did he appear to be angry? 

"Sort of. 

"Did all three of you,getup? 

"les. 

"Did Mt. Manson tell you why he 

wanted you to get up? 

"Yes. 

"What dig he say? 

"He said' he didntt want us to go to 

sleep before he did and we should all do it 

together. 

21 

2 
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"Did Mr. Manson do anything to Kitty 

Lutesinger at that point? 

"lie slapped her. 

,"Once or more than nonce? 

"Twice. 

"When Manson said this to you three, 

did Tex get up? 

"Yes. 

"Did Tex talk back to Ht. Manson in 

any fashion? 
A 

Mliki 

"Did he say anything to Ht. Manson? 
11No.  

"Did he make any kind of a laatt tb 

Mr. Manson? 
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"No. 

uDid you ever, at any time during your 

living with. the Family, ever hear Tex Watson tell 

Charles Manson to do anything? 

°No.' 

Now, if that one incident alone 	of course, 

there are countless other incidents 	but if that one 

incident alone doesn't show, ladies and gentlemen, Manson's 

complete and total control over this Family? 

. Tex Watson cant even go to sleep at night 

before ,Charlie. He couldn't even go to sleep and,  lie 

down on the good earth without Charlie complaining and 

telling him to get up. 

Barbara also testified that in September of 

t69, while at Meyers ranch, she recalls an incident one 

afternoon when she was it the- bedroom of the ranch:house 

lying on the bed. She overheard Susan Atkins talking to 

114th Morehouse in the kitohet.. 

' You redall, Barbara. attempted to estimate the 

distance betweenthe bedroom and the kitchen for us here 

in.the courtroom. Obviously, she couldn't do it accurately. 

However, Frank Fowles, the District Attorney of 

Ityo County, actually went to Meyers Ranch and measured 

the distance, and it is 20 feet, five and a half itches 
between the door of the bedroom and the door of the kitchen. 

A very short distance. 
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Also, Barbara testified that when Susan vas 

talking to Ruth Morehouse,- she was talking, rather loudly. 

You recall that Virginia Graham testified that 

at Sybil grand, when Susan Atkins was confessing her 

involvement in the Tate murders, Susan Atkins was also 

talking rather loudly. 

Barbara testified she heard Sadie tell Ruth 

Morehouse that "Sharon Tate came out and she said, 'What 

is going on here,' or something like that, and Sadie said, 

'Shut up, woman.14  

She said Sadie also told Ruth Morehouse that 

Sharon Tate was the last to die because she had to see 

everybody else go first. 

If there ever was a little sweetheart on the 

face of this earth, it was Susan Atkins. 

So, laze We have Susan Atkins confessing to 

Ruth Mimehonse of her participation in the Tate murders. 

This statement by Susan Atkins, standing alone, 

without anything else, is enough,to convict her of all 

five counts of murder, ladies and gentlemen. 
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Incidentally, I think you will have all theSe 

exhibits back In the jury room, but this is the ranch house 

at Neyees nanch right here, and this is a photo of the 

interior of the residence. 

From the kitchen -- that is Frank Fowles, as 

yOu saw'-,  you saw him -, he testified, from the kitchen to 

the bedroom door, slightly over 20 feet. 

Obviously a close distance. 

In fact, Mr. Fowles even testified that he 

conducted some typo of an experiment at Meyer's Ranch. 

Re had a conversation with someone in the kitchen, in a 

normal conversational, tone, and he. had other helpers of 

his in the bedroom, and they said that they could hear him. 

On cross-examination, lass Holt was asked 

whether she had been in any mental hospital in the last 

couple of years, and she answered that she had been in a 

mental hospital in the last couple or weeks. 

On redirect, she explained that what she meant 

was that in early September she had been in the psychiatric 

ward of a regular hoSpital, hot a mental hospital. 

She had been in the hospital overnight. It 

was the Queen's Hospital in Honolulu. 

t She testifie'd that the reason for her being in 

the hospital is that someone had given her an overdose of 

LSD.. 

On cross-examination, she was asked whether her 
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sexual activity while with the Family was free and volun-

tary, and she replied'that it was. 

Howeverx  on redirect, .she admitted that at 

Meyerts Ranch, in September of X69, Manson had ordered her 

to orallicopulateJuan Flynn. 

She testified that she didn't want to do it, 

but she .did it, against her will because Manson -directed her 

to do it and she was afraid of 10:m. 

She said as aeon as Manson left the rooms, of  

course, she stopped doing what she was doing. 

She testified that one day in September of 

1969, when Manson was temporarily away from the Meyer's 

Ranch, she left Neyer's Ranch with a girl friend.named 

Sherri because she Was "scared to stay up there any more." 

She testified she was afraid of Charles Manson. 

However, Manson caught up with • her at a place 

called Ballarat, and she told him she was leaving, and he 

gave her tga for transportation. 

Of course, the defense will argue to you that 

this act demonstrates that anyone could come and. go in tbe 

Family and that it was a free and voluntary type of 

situation. 

Weil, we never said it wasn't. We never said 

it wasntt,  in 'our opening statement; We' never alleged at 

25 any time during the trial that people'couldri,t come and, go 

.20• at Spahn Ranch or Barker'Ranch. We never said it was a 
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concentration camp. 
All we said was that Charles Manson was the 

leader of the Family, and everyone was slavishly obedient 

to him, and were willing to do his bidding for him, 

including murder. 

That is all we have ever said. 

But mark my word, they are going to say it 

was proved as they could come. and go. It was never an 

issue in the case. he never said they could not, although 

you will recall the testimony of Stephanie Schramm, she 

got it on the head from. Charlie when she talked about 

leaving, 

But by and large 'we never made any allegation 

that they could net come and go freely. 

Danny DeCarlo, you remember Danny. 

Danny's testimony was he first came to Spabn 

Ranch in March of *69 to fix a motorcycle. He was a'  

member of a motorcycle club in Venice at the time, called 

Straight Satans. . 

He saw Ilanson on his first day, and Meson asked 

him to fix the motorcycle, which Danny did. 

Manson asked DeCarlo If he wanted to live at 

the ranch. 

He testified that 'Manson told him be, DeCarlo, 

"could have anything he wanted. Re opened the door to me; 

it was his house and I was welcome to anything that was 

in it." 
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Manson told DeCarlo that he could make love to 

all of the girls if he wanted to, and apparently Danny • 

accepted that invitation, as it came out on the witness 

stand, 

Manson later told DeCarlo that the girls in the 

. Family should have sexual intercourse with all of the 

men in the Family. 

DeCarlo started living at Spahn Ranch that 

very day and continued living there•until late August, 1969. 

0.0 testified he did not hate Charles Manson, be bad no 

axe to grind against Charlie at all. In fact, I think he 

said that he loves Charlie. • 

Re said that in March of 069 Susan Atkins, 

Patricia Xtenwinkel, Leslie Van Houten and ten other girls 

lived at the ranch, 

There were five men, Manson, DeCarlo, Tex 

Watson, Clem Tufts' and truce Davis., 

He testified of course that the group called 

itself the Family and he became a member of the Family 

and he said the Family survived: by going on garbage runt 

for food, and thegiris panhandled, that'is, beg for money, 

Danny himself sold pop bottles in the park on 

his motorcycle. 

Re said that the Orlel in the Family, worshipped 

Charles Manson. He recalled Susan,Atkins, Fatrieia  

Krenwinkel and Leslie Vin Houten tilling -him that'Manson 
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'knew all and saw all.°  ' 

Of course these are suppoted -attributes of God. 

He . said he heard Manson:tell the girls in his 

Family that their role in the Family was simply to take 

care of the man. 

He said Manson would tell the girls now and 

then to walk around in the nude, which they did, 

He said on several occasions Mandan told a 

grodp of girls in the Family, including these three female 

defendants, to go panhandle, that is, beg for money, and he 

said theyr would follow whatever in$tructions be gave them. 
1 

/Warlo Said tTex Watson was about six foot 

two inches tall. He 'descrited'Tex -this way: 

was happy-go-lucky; he Was 

-nice guy.. l liked Tex. He didaut have no temper 
;1 

or anything. - I can see he never. said mudb." 

He said Tex Spent most ,of the time figinS 

dune buggies and was the mechanic for the Family. He said 

he never beard 'Watson give an ,opinion on anything the whole 

time he knew Tex, whenever they would speak together they 

would talk about drink, and he testified he never heard 

Watson tell or ask Manson-to do anything. 

lie does recall Manson however, instructing 

Watson .to do several things like fix dune buggies .and go 

here and there, and Tex, of course, like a little 'puppet, 

would do 'whatever Charlie told him to do. 
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Re also recalled Manson directing Tex to get 

2 	sleeping bags and to make sure there was enough of them. 

a . 	 This is all circumstantial evidence, of course, 

4 . of Manson,s complete domination and control over the Family 

13 a fls.5 „He testified that the Family would eat together at night. 

6 

7". 

8 

0 

.10. 

11 

I IA 

14 

15.  

21  

23 

44 

25 

26 
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ncl, 	How did it come about, Danny, 

that you mould eat at night, would anyone 

say anything, It's time to eat,' or anything 

like that? 

Well, Charlie would get us all 

together and sit down and eat - chow. 

Rot 	Do you recall the Family eating 

befOre he got the group together? 

No. 

nq 	Would the Family have disOussions 

at dinner time/ 

Yeah. 

WoUld anyone do most of the 
-.,. 

.,, 
. 	 ,...., 

Yeah. 	,.., 	,„. 
r , , 	

' 	. 444  
e

, 	 ,..... 	. , ,, 	,- .....---,, :-., 	- ,,, Who would do - most or the talkingt v' 	--,-;,.., 

13a1 

'3 

4 

5 

•6 

8 

9 

0-  1 • .• 

XI; 

12 

- 1•3'• 

411/ 

15 

xs 

zz 

:18 ; 

20- 

21 

23 

25 

LIQ 

talking? 

"A. 

no. 

rid 

Charlie would.- 
• • 

Would Chalie do all.of:the talkirit? • , 	• 	!.r 4.'011 

iii 
 Mos t ef thirtIme, 

• 
While Charlie was talking woad-. 

Mr. Watson be present/ 

It-A. 	y-6 61-4,„  It 

Usually T haVe a white sheet in here so I can 

go directly to it. Now and then the sheet falls off. 

I asked Danny with respect to the discussions 

Charles Manson had with the Family at dinnertime, I asked 
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. Danny, "While he Was talking did you, ever hear any uember 

of the Vamily interrupt him?" 

3 
	 , H . 	No. 

4,  • 
	 try 	Did you ever hear at any time during 

these discussions anyone say anything to Manson 

6 
	 without speaking to them first? 

7 
	 There was one time someone interrupted 

8 
	 him. 

9... 
	 rtQ 	Who Was that party2 

	

1t. 
	

I don't know, it was a couple of 

11 

12. 

• 13 

15 • 

16 

broads talking." 

Then he uses the King's 4glish, Of course.•  

rtia 	In other words, they were talking to each 

other, Danny? 

Yeahl .and he was talking to me and 

they interrupted.. 

19 
	 them. 

of 
	

What happened? 

Yrs 	He threw a bowl of ride at 

2O 
	 "4 	.Charlie • threw a bowl of rice at 

.21 
	 the, girls? 	

• 
 

2. 
	 "4 	Not at them, he Just Igid it 

23 
	 across.the floor. 

u4 	Di•d he say anything when h4 did' 

:25 
	 that? 

26 

	 trey 	Well, that he was talking and he 
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owanted their attention and he Was being ,  
, 	- 

interrupted. 

Than is the only time you can,' 

recall anyone'ever interrupting him as he was 

talking, 14 that correet? 

Yes." 

He testified that although the Family would 

talk to each other while they passed food to One another, 

when Manson spoke to the Family no one Would talk, everyone 

Just eat and listened intently. 

"Danny, did he.say anything aboUt blacks 

and whites/ 

Well, to try to get the blacks 

against the whites, or vise-versa, 

Hcl 	Did he say anything about trying 

to- make the blacks, go against the whites? 

Yes.. 

"4 	What did he say? 

HA, 	To have the blacks and whites 

against each other and Just Bit up on the hill 

atd'watch them, Watch them shoot each other. 

"4 	Did he say how he was, going to watch 

this fight on top of the bill? 

Yes, we would -all be up on the 

hill watching. 

114 
	Who is we? 

a 

2 

. 3 

4 ,  

5 

-6 

7 

8 

13 

14. 

15 

16 

17- 

21 

22 

23 

24 

25 
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• 

13 

14 

15 

16  

17' 

18 

lo 

.20 

21 

2'.  
.23 

24

25 . 

26 
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All of us, the Vamily* 

tr4 	Did he say how you would be 

Watching It, with binoculars or something like 

' that? 

II k 

It 

Yes, with binoculara. 

Did he.say anything about blacks 

and the pollee? 

Re would have liked to have seen 

the blacks knock the police off. 

"4 	Did he ever talk about the Blaok 

Panthers? 

"4 	Do you recall,when he Itpoke about 

the Black Panthers? 

II k 
	

Yea. 

, Was it between March, '69 and August, 

'69? 

Yes. 

tQt 	At gpahn Ranch? 

Right.' 

Approximatelyduring what period, 
a August? 	, 

. 	4 
Around Julys i 

July of /691 

Yes. 

What did he say about the-  Black 

March and 

If A, 

II 

000151

A R C H I V E S



It& He said that the Panthex'5 would 

[14 Did he say anything about the Black 

b• 

10 

Well)  they were supposed to come up 

there. 

Did he say what he thought the 

Black Panthers were going to do when they came.  

to the Spahn Ranch?" 

.Of course„-Danny answered that they were supposed 

17 Did you ever have any. gUys out 

sad 

24 

21 

22 

Family 

tz.A. 

19• 

25 

26 

ttg,  

18)847  

"Panthers? 

eventually overcome the pOlice. 

Panthers with respect to the Spahn Ranch? 

12 tocome up. there and shoot us all, including the children 

is 	and the `anvil r, 

14 	 This is what Manson told other members or the 

15 	Family, they were all going to be wiped but by these Black 

10 Panthers. 

at the Ranch? 

Yeah. 

Were they armed? 

Yeah. 

Were the guards members of the 

Yes• 

Male or female members? 

Male member's. 
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3 

4 

0 

8 

• 9 

.10 

11 

When would they. guard the' ranch? 

At night. 

Are you familiar with the word or 

term, Helter Skelter, Danny? 

HQ 	, Did you ever hear Charles Manson 

use that term? 

IlL 
	

Yes. 

Many times? 

reS011  

Another place in his testimony De CarlO said 

mat Manson used to say "Helter Skelter is coming down fast." 

qc4, 	Did you ever hear other members of 

the Family use that term? 

tIL 	Yes, we all did. 

HoW often would the Family and Manson 

use that term, Hater Skelter? 

Well, like every-day talk. 

Have you ever heard the term, Hater 

Molter, before you moved to Spahn Ranch, Danny? 

q. 	No. 
tria 	Did you ever hear Charles Manson sing 

and play the guitar? 

"A. 	Yes. 

At the ranch? 

12 

13 

14 

15 

'10 

17 

11 Q,  

HA.  

19 • 

gd. 

21 

22. 

23 

24 

2.5 

26 Yes, 
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8 

15 

3b 	 16 

17 

18 

	

(4. 	When Would henormally sing and 

play the guitar? 

	

"A, 	Mostly at .night. he .would sing and 

play all the time., whenever te feitice playing 

he would pink up the guitar and play. 

	

HQ 	Even in the daytime? 

	

11A. 	Right, even in the daytime. 

While he was singing and playing 

the guitar, what would the female members of 

the Family do? 

They would sing, tOo, just hum in 

the background. 

	

114 	Did Manson sing his own songs? 

	

?IL 	Yes. Be.  wribte and sang his own 

songs; he never sang anybody else's songs." 

3 

4 

.12 

13 

20 

21 • 

22 

23 

24 

25 

26. 
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H Q Did any of the songs Manson sang 

nA think one of the songs did. 

This is Ilia song?','.  

II
Q  

• tt4 	The saloon at the ranch, was there 

a big jug in the saloon? 
nA 	Yes, they had a big jug there. 

' 	.• 
Can you describe the Jub? 

Q You heard of the Beatles* recording, 

It Q Did Charles Manson ever tell you how 

18,850 

2 

3 

4 • 

5 

6 

9 

12 

13 

' 	1. 

16 

17 

18' 

19 

,2Q 

21 

22' 

. 

•24 '  

2s 

26 

13b-1 Dannyls testimony was extremely relevant on 

several issues, and that is why I am going over it in 

considerable depth,• 

Danny was a member of the 'Family. Re.had 

perional knowledge of what was going on Outside the Spain.  

Ranch. He knew about the Buck knives, the revolver, Mangonls 

domination over the Family, Helfer Skelter. 

• contain in the lyrics,the words of the song, 

Reiter Skelter? 

And Danny answered thii . was his song, so one • • 	. 
of Minson't awn composition' *main the words, Reiter 

Skelter. 

"A 	Yes,it was a water bottle painted 

black. It had *Donations for Reiter Skater* 

written on it. 

Danny, is that right? 
vA 	Yes. 
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-11.Q Did Manson say anything about the Beatles 

"0.  

11 Q 	Being played on a record player?,  

"A' 
	

Yes. 

Do you know if this record; Danny, 

"A 

"A 	Yes. 

Was it a white album/ 

Yes." 

13b-2 . 1  

3- 

4.  

5.  

6 

7'  

a 

9 

14'• 

11 

13 

14 

15 

16 

18 

19 

20'  

21 

22 

23 

24 

25 

26 

18,851 

.nhe felt about the Beatles?'  

"A 	Yes, he liked the Beatles. 

frequently?" 

He said "Al. the time 

So apparently Charlie was talking about the 

Beatles all the time at the Spahn Ranch. Charlie said that 

the Beatles were aware 
IfQ 	Did you, ever hear any Beatles records 

played out at Spahn Ranch? 

"A 	Yes. 

N. 	Did you ever hear a song by the Beatlea 

named Halter Skelter?" 

And be said, pea,. 
11,Q, 	At Spahn Ranch?, 

4  

"A 	Yes 

Helfer Skelter, yes part of an ,album? 

That is the white album we introduced into 

evidence with one of the songs being Helter Skelter. 
tto, 	Did you ever hear Charlet Manson mention 
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18,852  

"the word 'pig'? 

"A 	Yes. 

Would he use the word tpigt a lot? 

"A 	Yes, we all did. 

You ond Charles, Manson -and other 

members of the Familiffuted-to' refer to people as 

pigs frequentlyZ. ' 

"4 	Yes. 
rte 	Did you hear him, Charlet Manton, 

use the word, pig, alio, very frequently at Spahn.  

Ranch? 

"A 	Yes. 
tItz 	Did you., ever have a conversation with 

Charles Manson in which he told you who pigs were? 
"A 	The police. 

Did he say pigs were anything other 

or anyone in addition to the police? 

"A 	The white collar workers, the ones that 

work frbm 8100 to 5:00." 

'You recall later in Denny Wart° 

testimony he said that the term "white collar workers" 

was his term; it was not Manson' s. 

Manson taid "pigs were the police and the 

people who work from 8:00 to 5:00," but the tali 

"white collar workers" wat Donny DeCarlo' s term. 

"Q 	- Did you ever hear Charles Manton say 

13b-3 

2 

3 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

is 

19.  

20 

21. 

22 

23  

zdi 

25 

26 
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'anything about doing. something to pigs?' 
"A

. 	Ire s. 

"A,, 	'When did you hear him say that? 

"A 	July. 
HQ 	July0  1697 

Yeah, it was around there. 

At Spahn Ranch? 

"A 	Yeah. 

"Q 	.Who Was present if anyone in addition 

to you and Manson? 

"A, 	I don't know. There -was some people 

there, !C don't know who was there. 

"Q 	How do yQU place the time in July?" 

Danny said "I got busted on the 16th." 

Everyone was. using August 16th as a base of 

reference, because everyone was arrested at the ranch on 

that day, or shortly thereafter. 
HQ 	So you are using August 16th, 19.69, 

then, Danny, as a base of reference? 
"A 	Yes, right. 
"Q 	And yott say this discussion which 

Manson, wanted to do something to the pigs was 

in July? 

Thatis 
t'Q 	What did Manson say about doing 

something to pigs? 

13b-33 

2 

5 

6 

8 

.9 

.0.  

11 

• 12 

13 

15 

16 

17 

'20 

21 

22 

• 23 
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25 

26 

000158

A R C H I V E S



18,854 

1 

3 

4 

5 

7 

"A 	Manson said they ought to have their 

throats cut and be hung up by their feet, 

11Q. 	Did he say anything about neighbors? 

"A 	The neighbors would be afraid and 

move away. 

"Q. 	The neighbors would be afraid of what? 

"A 	Well, somebody being hung up by their 

feet. 

I Q 	So they would move away? 

"A 	It would scare them and they world move 

away, right? 

IfQ 	Dia be say anything. about what the 

police would do if the- pigs bad their throats cut 

and were cit up? 

"A 	.'hrow their tin badge* away and split." 

This. was the way Hanson- was talking, ladies. 

and gentlemen, out at Spahn Ranch "Very shortly before 

the Tate-La 'Kenos.. murders. 

Manson said that the neighbors 	he'told Danny 

the neighbors 'would leave town; the, police would turn in 

their tin badges because they''Wonld think a maniac was 

on the loose., and of course they would' be afraid; 

He also said this would blo0 the minds of the 

public. If anything was capable, ladieti,:sndgent4men - 

of blowing the minds of the public, and. making them- 
-0 	• 

think a maniac was on the loose, and be coming very 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

• 16,  

17 

13 

• 19  

4 

22 

23 

25 

26 
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frightened,- it wool li be the seven ghastly Tate and La 

Bianca Murders, 

	

3 
	 Did Manson say anything about cutting up pigs 

and hanging them by their feet more than once in1969? 

And he thinks it was late in July that Manson 

said this most frequently. Of course, the pigs, ladies 

and' gentlemen, the Tate-La Bianca pigs were cut up and 

the• word "pig" of course was printed in blood at the Tate 

9 ' 
	residence, and "Death to pigs," was printed in blood at 

:10 . the La Bianca residence. 

Now, with respect to nson talking about 

	

12 
	hanging the pigs, Watson did carry a rope, as you know, 

to the Tate residence, People's 41., and 194.4 and B, 

	

14 
	the only logical purpose for carrying a, rope, especially a 

	

15 
	long one like this, 43 feet eight inches, it would seem 

would be to hang the victim. 

	

17 
	 The fact.that the• victims- were not it, fact 

hanged is• actually irrelevant. The relevant thitig 14 the ! 

	

19 
	state of mind of Tex, Katie and Sadie., if they did; not 

	

20 
	intend to hang, the Tate victims why carry a rope, period? 

	

21 

	Why carry a rope that is 43 feet eight inches? 

	

22 
	 Of course, actually Dr. Noguchi di&testify 

	

23 
	'that at one point in time Sharon Irate Was hanged. Tex, 

	

24 
	Katie and Sadie, of course, probably discovered, ladies and 

	

25 
	gentlemen, that they were just too exhausted after 

	

26 
	stabbing the Tate victims so many times to hang them. 
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Re probably "also :discovered. that the blood 

-drenched bodies of the victiiim,vere just a little too.. 

heavy for them to lift up' anytta;:'- 

So., here', 'ladies. and gentlemen:, iz July of 

1969, Jost a:conple of weeks before ,the Tate murders, 

Manson "is talking aboUt cutting lip the pigs and making the 

public think a' maniac was on the loose. 

Of course, a short 'time'later, on August 8th 

2 • 

3. 

4 

6 

 

7 

9 

• .10 

and.d 5 9th we have the murders. 

  

    

 

13 

.14 

16 

17 

4,5 

9 - 

20: 

21 

22 

23 

  

41. 

24 

26 
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130-1 	i 	 We learned from Danny De Carlo and other witnesses 

410 	
the rope., ',Caplets 41, which have already shown you, 

the largest segment. of the rope;  and thers'are two other 

Pieces right here, he said the•rope.waskept by Manson 

behind the front seat of his; Manaonts,dune buggy. 

Manson also told De Carlo that the establishment was na 

good.. We didn't have to hear this from Dennis  it's pretty 

g obvious throughout this whole trial,, the seething 

9 fermentation Of hatred that Manson had directly towards 

Zr the establishment. 

• Manson alsO mentioned Revelation 9 to Danny 

1 De Carlo;  several, times. Revelation 9 le, of course,. the 

13 lett book from the,  New Testament from which Manson derives 

14 his philosophy. 

	

' 15 	 • 	Re spoke of it at dinnertime, .Danny said, and 

16 he also heard Manson mention Revelation 9 to other people. 

	

7. 	 Danny testified, he never 'heard anything about 

is Revelation 9,hefore he Came to Spahn Ranch. 

	

19 	He testified he never heard Tex Watson or any 

20-  sther member of the FaMiIy talk about Revelation 9 other 

21 than Charles Manson. 

Charlie told Da Carlo that Revelation 9 "ran 

13  down the destiny of the world*" 

	

.24 	 Manson told De Carla that one "shouldn't be 

.25 'afraid to die," And that "death meant nothing." 

	

26 	 Ladies. and gentlemen of the Jury, the persOn who 
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ordered the seven brutal murders, viciously smudging out the 

lives of seven human beings had to, just had to believe 

that it was not Wrong to kill a fellow human being., that 

death meant nothing. 

Of course, that person is Charles Manson. 

To Mansonl  ladies and, gentlemen, the life of a 

human being was worth even less than ,a bird. 

You remember Danny- De.carlo testified he shot 

a bird at one time in NanSon's'presence, and this 

infuriated Manson, and Manson told Danny,' "I would rather 

Shoot at people than birds." 

To Charles Manson)  ladies andgentlemep, the 
;)o / 

lite of .a bird, a sparrow, flying in the sky, was worth 	
!, 

 

more thah the life of Sharon Tate and Abigail Folger and 

Voityck Frykowski and Jay Sebring and Leno La Bianca and 

Rosemary La Bianca, a bird, ladies and gentlemen. 

The guy who testified to this stuff, De Carlo, 

has not1jipi4 against Charlie. He said he loves him, Be 

just told yOu folks what he heard and observed out at the 

Spahn Ranch* Re was .a member of the Family. 

De Carlo estimated Charlie's age to be 55. 

When I asked him to estimate the age of the 

girlts in the Family, you recall he Said Gypsy was 25, 

but most of the girls were late teens or early 20,s, hardly 

worthy oppOnents for Charles Manson, I suspect he had no 

difficulty at all dominating them. 

2 

3 

4, 

7 

s. 

9 
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De Carlo testified that Nonsoh had ,no job in 

2 . the Family, he spent his time walking around Notching 

3 what other people were doing. He was the head honcho out 

there. Qt course, he was a lot more than just 4 head honcho, 

but apparently he just walked aroUnd apparently supervising.. 

He didn't do any work himself., 

De Carlo testified in July or August Of''65 

he recalls Gypsy, Gypsy is the girl whO invited Linda 

Kasabiah to the Spahn Ranch on July 44 her true name is 

1Q Katherine Share. 

	

it 	 He recalled Wpsi.buYing around 12 buck 

12 ;1 knives. Later in his teettimonihe said he believed.  'gypsy 

13 bought the knives around the first few days of August, 

	

14 	1969, again using August 16th as the pase of reference. 

	

15 	 He said Manson and Tex would carry the bubk 

	

16 	knives on their persons from time to time and' so would the 

17 ' ,girls in 'the Family. 

	

18 	 He said all of the buck knives were the. same. 

	

1 	He estimated the length of their blade to be six inches, 

the width about one inch and the thickness to be aboUt 

	

21 
	

one-eighth of an inch. 

	

22 
	

Well, knowing how closely, how very, very 

	

13 	elosay this parallels the eatimated dimensions of those 

	

24 	two knives in the car that Linda Kasabian gave, and alsO 

	

25 	how closely it paralleled the estimated dimensions and 

	

26 	descriptions of the murder knife as testified to by 
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Dr. Noguchi 

2 
	 Lanny also identified Pec)ple's 39)  the buck knife, 

3 and he said that Linda Drought it to Spahn Ranch and he 

4 recalls seeing this particular knife at the ranch, Danny 

never budged on cross..examinationt 

6 
	 ytgi 	Is there anything that separates 

7 
	

People's Exhibit 39 from any other knife 

manufactured by suck Qompany? 

9 
	 4114 	Other than it Is a folding knife 

10' 
	 rather than a straight blade. 

11" 
	

11-4 	You 'are not_,,sayipg,An:other words, 

' 12 . 	 that PeOple's 39 is the exict, knife you saw 

13 
	

Linda Rasabian with, are ."you? 	- . ''' ' ,g 	
4 

14 
	

IT& 	.It is the knife.' 

114 	RoW do you know? 

16 
	

I have never sten one like that -before, 

• TT 
	 11.4 	Is it different than any other 

knife manufactured by BuCk)  to your knowledge? 

19 
	 Itita 	Yes. 

.20 
	 It4 	Iow so? 

21 
	 rte 	Well, the wooden handles, the blade 

22 : 
	 release on the back, the brass. It is an old 

23. knife. 

24. or 
	

Didn't it appear to be a standard, 

25 
	 manufacture? 

26 
	 114 	I have never.  seen one like it before. 

111 

18,860 
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tip It is possible, then, that Linda 

A. 	• 	.' sofa.' 
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18,861  

Kasabian had a knire other than People's 39, 

isiet it? 

No. That was the one„, because she 

said $he had it for a long time. 

h4 	is it your Opinion that it is the 

same knife, People's 39 is the same knife, that 

Linda gasabian had; is that right? 

"It is your 1:opinion, correct? 

"A. 	That l'my opinion, right. 

114 	And what do you base that opinion 

on?. 

"A. 	That looks exactly like the same 

. knife." 

CT course this is the knife, ladies and 

.gentlemen, that was found inside the Tate residence on the 

Officer Granada waa the person who round that 

knife: 	 .; 

. He also said that these back knives that 

Gypsy bought in early August, 1969, those ten' buck 'knives. 

had a. longer blade than that buck knife. 

lb 

s. 
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13d-1 
1 

• 

4 

5 

• Qf course, if you look at the blade of that 

Backknife, the blade is not six inches. 

Linda testified to the same thing, she said the 

blade on. the two knives 'in the ter were longer than her 

'Buck knife., People's 39.. 

DeCarlo recalled again using- August Uthaa 

a base of reference that Gypsy bought some black T-shirts 

with short sleeves and pockets on the left breast side 

in late July or early August. 

" 'When 1 showed him People's $2, the black 

T-shitt• found over the side of the hill with the other 

seven articles of clothing, Danny testified that it looked 

like the tame-  kind that Gypsy brought to the ranch. 

Then he testified that his job at the ranch was 

custodian of the guns _Which were kept with him the bunkhouse, 

that is Where Danny sleOti„ 

And he said most of the guns in the 'bunkhouse 

belonged to him. 

However-, there were three firearms in, the 

bunkhouse that did not belong to "him, a .21 caliber Longhor 

revolver, a carbine and a 9 millimeter Radum,. 

Of course* Danny has quite a background in 

guns. Re was a weapons instructor in the Coast Guard, 

and presently he owns some type of gunshop up in Oregon. 

The .22 caliber revolver he was referring to 	• 

he said that this revolver right here, which he identified. 
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Before 1 even showed this to him, 1 said, 

"This *22 caliber revolver, Danny, that you are speaking 

about at Spahn Ranch, can you describe it?' 

He said, "Well, 1 think it was a light standard 

Buntline, a long barrel." 

13d-2 x .  

2 

3 

4 

5 

6 

.10 

12 

13 

15 

16 

17 

11Q 	Do you know hoW long the barrel was? 

"A ' 	About eight inches." 

Well, the barrel of this revolver is nine. 

"Q 	'Do You mow  how many shots it fired or' 

held in the  
"A 	Nine shots, 

"This is a nine-shot revolver. 
tiq 	Do you know what type of grip it had? 

"A 	Wood. 
trQ 	Any particular type of wood, Danny? 

"A 	Possibly walnut." 

W011, these are walnut grips. 
Ota 	Did you. see 'this .:22 caliber revolver 

almost every day at tpaho Ranch? 
"A 	AlMost, 
Itg 	During what period? 

• 

"A 	„tune to August,* Y.  

rte, 	of 16-9? 
1 

"A 	Yes. 
tro, 	Did You clean the .22 caliber revolver? 

"A 	Yes. 
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several times.? ' 
"A 	Yes. 
bq 	Did you ever see Charles Ranson fire it? 

"A 
	

Yes. 
HQ 	The .22 caliber revolver? 

"A 
	

yes. 
11 Q, 	Many times?" 

Danny answered yes. 

't 	Did you see him. fire other firearms that 

were kept in the 'bunkhouse?' 

"A 	Yes 4 

12 
	 Did he appear to have a favorite gun that 

he fired the most? 

"A 	Yes. 

"Q 	Which gun was• that? 

"A 	The .22. 

"Q, 	The .22 caliber revolver? 

Yes.° 

You recall that DeCarlO testified' that at 

first Manson did not like firearms.. 

Manson told DeCarlo he liked knives, he liked 

knives better' than firearms. 

Of course, the principal murder weapon in 

the Tate murders was. a. knife, but as we saw,. a revolver 

Was also used to shoot three of the Tate victims and kill 

one of them, parent. 

•6 

7 

9 

2 

3 

4, 
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DeCarlo also identified People's 252 and 253 

as photographs depicting the area behind the ranch where 

Charles Manson used to pradtice firing People's 40. 

You will recall this is the same area that 

Sergeant Lee said he found 15 .22 caliber shell casings, 

ladies and gentlemen, and we have already conclusively 

established, I discussed it in great detail this morning, 

that these shell casings were fired from People's 40. 

So we know then, ladies and gentlemen, that 

this particular revolver right here which Danny DeCarlo 

identified, he said Manson used to fire it behind the 

ranch, this is the same revolver, ladies and gentlemen, 

that was used to shoot Steven Parent, Voityck Frykowsici, 

and Jay Sebring. It is the same revolver, ladies and 

gentlemen, the Same revolver that Charles Manson used 
• 5 

to fire out at Spahn Ranch. • 

2 
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13e-1 	1 

, 5 

6 

'7 

8 

9 

 • xi 

t 

13 

 

15 

 

17 

 281 

21 

22 

24s 

24 

25 

26 

2 

	

Irk 	Did Mr, Manson ever say he 

received this revoi'cter from anyone? 

	

"A 
	

Yes. 

	

Q 
	

Wen did he' tell you this, in 

June of 1969? 

	

„1. 	
;fts. 

iftat did Mr. Manson tell you with 

respedt,No this .22 caliber revolver? 

	

"A. 	 traded my truck4or-it. 

'--What,dia M;77kanSon tell your 

He saill that someone gave hit the ,gun in 

I asked Danny' other than when Manson fired 

the revolver did he ever see Manson oarrythe.gun on hiS 

persons 

And he said yes, he said he carried it in a 

holster. 

return for Danny s 'truck. 
- 	, 

I asked, :hid,- • i'DaAny.„ when is the last time 

.5,64. saw that revolver 

That IS'People's AO. 
"A.  

11 	O
rr 	

f 

Yes. 
0.4 	Using August 16, 1969, thp date of . 

your arrest as a base of reference, Danny, when, 
that . 1.45, the last time/you saw that revolver amiroximately? 
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ttA. 

ti 

rtA 

114 

day up until 

ttAa  

Ifq 

there? 

try 

1.4  

IPA, 

ttQ  

house? . 

A touPIe of weeks before. 

August 16th? 

Right. 

Had you seen that revolver every 

two weeks before August 160  1969? 

Yes. 

And then one day it was no longer 

Yes. 

Do you know what happened to it? 

No. 

Did you give it to anyone? 

No. 

Did it jut disappear from the bunk 

Yes. 

Did you eVer see it again at the 

ranch?' 

DA. 	No." 

Of course, Steven Weiss was the next person that 

found that gun on September 1, 1969, 

Incidentally, ladies and gentlemen, in November 

Of 1969, this was before -- the revoIVer had bee found at 

this particular point of time, but the Loa Angeles Police 

Department had'not quite gotten their mitts on,it yet.,  
in 

They got their hands on it in December, so 
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November, before the revolver had ever come into the 

possession of the Loa Angeles Police Department Danny 

De Carlo drew this sketch of the revolver on the Spahn 

RanCh for the,police, and as yea can see, here it very, very . 

closely parallels the actual revolver. 

MR. laliARWC: X think that is a misstatement. 

Perhaps it is inadvertent by Mr. Bugliosi, because 

Mr. Weiss hadgiven it to the Los Angeles Police Department, 

believe, by Mr. BugIiosils Own statement, in September Of.  

199., Your lioner.' 

MR. BUGLIOSIi I think I'made it clear they turned 

it in to the Van Nuys Division, but it did not reach the 

invest .gating officers 'in this ease until December. I 

already brought that out. 

MR. KANAHEK: He said theLos Ahgeles Police 

Department. Van NUya is the Los Angeles Police 

Department, 

- :THE COURT: The jury will have to determine the facts 

in this case from the evidence that was received during 

the trim, .not from the statements of oounsel. 

MR. BUGLIOSI As yeu can see, ladies and,gentlemeno  

before the Los-AngeleS Police Department, I am referring to 

the investigating officers, ever had this thing, they got 
A. 

it in December; in November, a month earlieri Danny 

DeCarlo .drew a sketch Of this, gun. ,As you Can see, it 

very, very closely parallels thih.reVoiver. There is, no 

17 

20 • 
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question this revolver here is the one that Danny tsedto 

take care Of in the bunk room at the Spahn Ranch. 

You recall he testified that before he made the 

drawing. The,  police never told hit,  anything at all about 

the description of the revolver. It simply came to hiM, 

Re told him there were Several firearms. ge' 

mentioned a revolver. 

They said, "Draw a sketch of the revolver. 

That is what banny did. Lo and behold, they 

get their hands on it in,  December4 it matches it almost to 

a T. 
11 

When I finally showed Danny the. gun)  he 
12 

:noticed certain differences, of cOurseI  the gun is in a 

daMaged condition: right now, 

It is in a damaged condition right now. He 

said out at Spahn Ranch this revolver was in. good operating . 

Order, good  operating .Order out at Spain Ranch. 

Re said the triggerguard, which is broken now, 

was not broken when it was out at Spahn Ranch,. 

20 

21 
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This thing right hereisoalled.-an ejection 

spring housing. 	. 

The extension beneath, the barrel)  as you will 

'notice, is bent right here. 

He said it was not bent when :Lewes out at 

Spahn Rauch. 

The barrel now, you will notice, is loose. 

It was not loose when it was out et Spaha 'Ranch, according 

to Danny; 

Of course, he also testified that the right-hand 

grip was on the weapon oat at SpabuRanCh. 

tut other than that, he identified this revolver 

as being the revolver that he had .custody of in the bunk- 

house. 

It is pretty ubvious how the grip came off 

that weapon, ladies and gentlemen. 

This is how. 

(Holding up a photograph.) 

This is how the grip came off that weapon, 

ladies' and gentlemen. 	13 vicious, unbelievably sevag4 

blows to Voityck Frykowskits head. That is how that grip 

came off, 

Now, atirelY"/ surely, ladies and gentlemen, 

the defense is not going to argue, they cantt possibly 

argue to you that this revolver was not used to shoot 

Steven Parent, Jay Sebring, and the third named victim. 

23 

24 

25 ' 
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Surely they are u?t,  going to.. argue to you, 

ladies and gentlemen, they canft possibly argue that the 

weapon that was used to shoot Frykowski and Sebring,* 

Parent was not the weapon that was used by Manson to fire 

out at the Spahn Ranch. 

If they want to argue that they can be my 

guest* 

-They are not going to tell you that this isnit 

the weapon that 'Manson fired at the Spahn Ranch. 

So, it is my guess that they will concede this 

fact. They didnft want to do it at the beginning, but I 

think they will concede it now. 

I believe they will probably tell you that they 

never disputed it in the first place. I guess we just 

wasted .a lot of time calling witnesses to the stand. 

Any position that they take that this was not 

the weapon will be absolutely and totally ridiculous. 

If they said they never disputed it, obviously that will 

be e4ually ridiculous. 

With respect to the Tate-Sebring rope, Danny 

DeCarlo testified that in June of 1 69 he was with 1.1anse4 

when Manson went out to the Jack Frost Store in Santa 

Monica and purchased a hundred and fifty feet of three-

strand white nylon rope. 

DeCarlo used the term "line" when he referred 

to rope, because apparently in the Coast Guard they refer to 
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this as line, not rope; but the words are synonomous. 

We are referring to one and the same thing. 
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25 

YI 

12 

13 

He said Manson bi'OUght the rOpeback.to 
1 

Spahn Ranch and it was used to tow dune buggies. 

	

11 .qt 	Does this rope, Danny, aPkarto 

be the same or different from the rope that 

Manson bought at Jack Frost's store in June of 

I69?" 

This is the rope that was connecting Sharon 

Tate's neck with jay Sebring's neck. 

It was similar. 

Does it appear to be different in 

any fashion? 

"No, 

"Does .it appear to be the same type of 

. weapon Mr. Manson bought?. 

	

"A. 	Yes." 

He testified he saw that rope many times out at 

the Epahn Ranch. 

Danny's testimony with respect to that 

Particular rope carries a little more weight than the 

testimony of the average witnest inasmuch as he was fairly 

familiar with rope, and he testified that he used this 

exact type of rope in the Coast 'Guard on a PT boat. -So, he 

was very familiar with this precise type of rope. 

This is Manson's dune buggy out at Spahn Ranch,. 

PeOples 48. 

Not only Danny, but several other people, of 

14 • 
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course, testified that Manson used to keep that rope behind 

the front seat or the dune 4ggym 

i will make reference to this photograph later 

on when we talk about the sword.:  

Now, People's 24l These are the leather, 

thongs, ladies and gentlemen, and they were tied around 

Leno La Bianca's wrist. 

He said they appeared to be similar to the 

kind that he saw Manson wear around his neck out at 

Spat Ranch. 

So, People's 39, then, is the buck knife. 

People's 40, the revolver. People's 41, the rope. People's 

52; the black T-shirt. 

People's 241, the leather thongs. 

Danny De Carlo said he saw a buck knife, a 

revolver, a rope, a. black T-shirt and some leather thongs 

out at Spahn Ranch, just like these five exhibitS, ladies 

and, gentlemen. 

Now, it just can't be any coincidence. Not all 

five, it would just be too much of a coincidence. 

He said there were no dissimilarities between 

theSe five exhibits and the objects that he saw at the. 

Spahr Ranch. 

The reason there were no dissimilarities is 

because Danny saw People's 39, 40, 41, 52 and 241. 

Manson used to tell De -Carlo that'll*, Manson, 
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was the devil, and the devil, was on the loose,, and he told 

2 De Carlo that eventually the devil would be the leader. 

1.04 recall Tex telling the Tate victims, "I am 

4 here to do the devills business," 

	

5 
	 With respect to. .the devil eventually being the 

6 loader; you'recalI the testimony of Poster and 'Watkins that 

17 the ultimate result of Nelter Skeltei would be that the 

.8 black man would tern the reins of power Over' to Charles .' 

9 Manson. 

	

10 
	 TH COURT:. Mr, Bugliosi, we will take:Our recess at 

this time. 

	

12 
	

Ladies and gentlemen, do not converse With- any- 

.13 . one Or form or express any opinion regarding the case 

14 until it it finally submitted to you. 

	

15 
	

Me Court will recess for 15 minutes. 

	

16• 
	 (Recess.) 
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THE COURT' All counsel except Mr. Hughes,, and all 

of the jurors are present. 

You may proceed, Mr. Bugliosi. 

MR. BUGLIOSI: Thank you. 

Incidentally, De Carlo identified Tex Watson 

here in court. 

You saw hew tall Tex Watson was. He appeared 

to be. Over six feet; perhaps six feet one or two inches 

tall. 

And You recall RudoiIfWeber,stated that one of 

the persons in front of his residenee - on the night in 

question was over six feet tali:. 

• De Carlo:testified that Watson was thinner 

now than he was in the summer of '69. 'He lx,very"tli1.17 

now. Apparently he was heavier at the tine of these, 

murders. 

I think Watson looked to you *lust the way he had 

been described by so many other witnesses. He had that 

blank stare on hitt face, a somewhat simple .minded looking 

individual. In other words, just one of Charlie. Manson's 

zombies. 

He was a dune buggy mechanic. He certainly 

never had the look Or the carriage or the bearing of anyone 

that would dare stand up to•Charles Manson, even though 

Charlie Was a lot Shorter than-he was. 

Mansdn told De Carlo that Manson wanted to 
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record and publish some of his songs. He also wanted to make 

a movie., 

Of course, there is no eVidence that before 

these murders Manson commercially recorded .014  published 

any of his songs Or that he made 4 movie. 

The significance of thia; of course, is to 

show that Manson is a frustrated singer and guitarist. 

Who frustrated him? Of course, the establish- 

ment; and Terry Melcher, of-course, symbolized the establish - 

tent to Charles Manson. 

De'Carlo testified that he saw LSD at the ranch, 

and that Manson told him he liked LSD, Mescaline and 

Marijuana. 
, 	- 

De Carlo testified that be, himself, drank 

quite a bit every day at the, ranch. kt,the trial.of.  

Bobby:  Beausoleil, he was asked if. he was drunk 99 per cent 
•, 

of the time;  and he said yes, 	 ,1 • 

He testified that drunk was not the beat word 

to use. He said he was smashed 99 per cent,ef'the time, 

which he-defines as °feeling pretty gbod." 

De Carlo testified that in late August, '69, 

he and Manson and Tex and Bruce Davis and Kitty Lutesinger 

and Ruth Morehouse and a" girl named Sherri, left for,  Barker 

Ranch. The rest. of the gamily remained back at Spahn Ranch. 

I asked him: 

114 	Did you hear anyone tell them to 
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Yeah. 

9416? 

"stay -there? 

fie  

t 
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2 

11 

12 

13 

14 

15 

16- 

17. 

"Charlie. 

"When did this conversation take place? 

"Before we were getting ready -to go to_ the 

desert." 

He recant Manson telling Patricia Krenwinkel 

to , go to the Fountain of the World, which is about one mile 

from: Spahn Ranch and see if the rest of the FamiIy.could 

otaI there. 

Be told Ktenwinkel that eventually the Family 

would join him and the others up at Barker Ranch. 

Danny De cola, ladies and. gentlemen, is a 

real character. Danny spent most of his.ti* out at Opahn 

Ranch drinking and being. with the, g .rIS Re Is straight 

out of a movie - script. The language'fie used, the way be 

talked. 
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2 • 
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S 

6 

You remember I would aak him a question 

calling for a yes or no answer, and he would say, yeah, yeah.. 

He ig a biker, and he is short, tattooed, with 

A handle,-bar.  mustache. 

Even the -name nflanny De Carlo." 

I think he was wasting his time with Charlie t 

9' 
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out at the Spahn Ranch. The- guy belongs in Hollywood. 

I don't know if any of you folks are the 

betting type, but I think you can get pretty, good odds that 

Danny De Carlo will never be selected as one of the ten 

outstanding young pen -in this nation. 

or courses  Danny is the precise type of 

individual, he is eXaCtly the type of individual that 

Charlie Manson associated without at Spahn Ranch. 

Then Danny testified that he has previously 

been convicted of aiding and abetting, and smuggling of 

marijuana, and alto conspiracy against the government, and 

tak, evasir 
%mt- 
The clean-cut boy that lives next 400r. But 

I 
again, the precise type_ of indl,Vidukal who' was living with 

Charles Manson at Spahn- Rance; 

They weren't members of the'President's Cabinet 

that were living out there at Spahn Ranch. 

Thomas Walleman. 

Mr. Walleman testified that he'fozfterly 'worked' 

as a ranch hand at Spahn Ranch. 
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Around midnight one night in early July, 1969, 

he recalls he received a telephone call from a woman. 

He turned the phone over to Charles Manson, 

Who spoke to the woman4 

After Manson spoke to the woman, Manson asked 

Mr. Walleman if he, Walleman, wanted to go somewhere with 

1 

2 

.3 

4 

5 

'6 • 

7 

Walleman said he would. 

After he spoke to Walleman, Manson disappeared 

somewhere, Then he came back. 

"Now, you say that Mr. Manson left you for a 

moment and then came back. When he came back, was he 

carrying anything? 

"What was he carrying? 

"A revolver. 

"What type of a revolver? 

"A .22. 

"A .22 Caliber? 

"Was there anything unusual about the 

revolver? 

"Unusual? 

"Well, did it look.  like 4 regular 

revolver? Did it have a long barrel or a 

Short barrel? 
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"It was a long one. 

°I Show you People's 40 for identification. 

"Have you ever seen that particular 

revolver before? 

°I don't think so. It looks something 

like it, but I don't know for sure, you know. 

"You can't be Sure? 

"Did the revolver- that Mr. Manson had, did 

it look like this one? Was it similar to'it? 

"It was long. 

°Did it resemble this revolver? 

"Yes. It was long like that one. 

"Do 'you recall whether one of the grips 

on the revolver was missing at that time? 

"Ito. X didn't see any missing grio.'" 
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"The revolver that Mr. Manson had was 

a long-barreled revolver like this; is that 

correct? 

"Is 	Yes. 

"And you recall that it was a..22 caliber 

reVolver? 

'Now, your first statements  Z believe, 

was to the effect that you didn't think this was 

the revolver, and then, you said it looked like it:, 

q mean, T donft know for sure whether it is 

the revolver, bUt it lookt like the revolver. 

There are a lot of these• made. 

"In Other words., yoU have no way of knowing 

whether this was the identical revolver that 

Mr. Manson had on• his person; is that correct? 

"Na. That is correct." 

Then I pressed hilt; 

"Did the revolver that-rt. Matson had on 

his portion look like this. revolvers? 

"Yes, My answer is yes. It was long like 

that one, 

"And it was a .22 caliber? 

"Right." 

Wallaman testified that he and Manson then 

entered John SWartzls 199 ford, and Oats= drove off. 
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The revolver was lying oq the front passenger seat between 

them,. 

He said that'llanson drays to an apartment on' 

4 

.10 
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Franklin Avenue ih Hollywood. 
„ 

. When he got out of the car', Walleman'took the 

-revolver. Then Manson asked far the revolver, And WalleMan 

gave It to him. And Manson with the revolver, and Walleman, 

entered the apartment. 

Again, there is no testimony from anyone that 

there was any revolver out' at the Spahn Ranch that looked 

like this one right here, It is. an it 	unique -- 

not incredibly, but certainly unique -- revolver, very 

unusual. You don't see this type of revolver tOwadays. 

So„ there is no question that the revolver that 

Walliman saw on Manson's person was that .2? caliber 

revolver. 

So, Walleman, his testimony plaCes that 

revolver in Mansonl-s bands, and also.. places Manson behind, 

the driver's seat of the Swartz '59 Ford, the same car, 

of course, that was used on both the night of the Tate ,and. 

the La Bianca murders. 

cluan Flynn. 

will ust discuss a portion of Juan's testimony 

at this time and then later, on I will come back to Juan. 

Juan testified that bo was originallyfrom 

Panama, coming to the United States six years ago. 
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He Started working at Spahn Ranch in early 	as a ranch 

houseman for George Spahh. 

He said he was not a member of-the Family, 

although Manson asked him to join the Family at the Spahn 

Ranohx  and later• at the desert. 

He also identified People's 41, the rope, as 

being part of the rope that he saw Manson bring to the 

ranch in June or July of 19694 

You recall Danny said that Manson bought a 

.rope just like this in June of '69. 

He said he actually held the rope in his hands 

at Spahn Ranch, and he liked the rope because it was the 

Same type of rope that he had used for mountain climbing. 
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He said Manson used to keep the rope behind the 

front seat of his dune buggy. 

Again, this is consistent with the testimony of 

Danny De Carlo, 

And he also recalls Manson showing the rope 

to gr. Spahn, 

Mrs. Pearl also testified that Manson. showed 

this particular rope to Mr. Spann. 

Flynn also testified that Manson, Vatson, David 

Hannum and he had used the rope to tie a dune buggy to a 

truck.• Watson, Hannum and he then towed the dune buggy' 

to Mancha, California. 

This, again, would permit Flynn to be very 

familiar with the rope. Not only did he' use it Out at' 

SPahn • Ranch, but he used a grope just like this for mountain 

climbing.. 

Flynn also testified that one day in June or 

July of 1969 he and a girl were walking down by the creek at 

the.  ranch -- Juan didn't even know her name -- when 

Mr.. Manson fired a revolver-at them, and he identified 

People's 40, 

I showed it to him, and 'he identified' People's 

it as appearing to be the revolver that Manson fired at him. 

R. UNARM Your Honor, I must object. 

I don't think the evidence was that it was 

fired at Mr. Flynn* 
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THE COURT: The jury beard the evidence. The jury 

mill have to determine what the facts are ,frOt the evidence 

received during the trial.- 

MR. BUGLIOSI: Mr. Flynn recalls that the revolver, 

People's 40, used to belong to Randy Starr, a foreman at 

the ranch who passed away recently. 

2 will get, back to Juan Flynn later. 

Ruby Pearl again. 

As I say, We discussed her at the start of my 

summation. Now we are getting back to her again. 

Her testimony is basically corroborative of the 

testimony of Danny be Carlo and Juan Flynn. 

Again, she testified that in July of 19.69 ,.~ 

she thought it was July, apparently it was June -- Manson 

brought-some tope to the ranch. 

It was white, three-strand nylon rope. And it 

is the exact type of rope that this is, white three-strand 

nylon rope. 

I showed her the rope, People's 4l. 

"Does this look like the same rope or a 

different rope from the rope that you have just been 

referring to in, your testimony?". 

"It looks like the same .one, 

"Have yOu ever held that rope in your hand? 

"Yes. 

"Have you felt it? 
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And I gave it to her at that time, for her to 

feel on the witness stand.,  

I said: "Does it feel like the acme rope to 

you? 

"Yes." 

With respect to these black T,,shirts, she 

testified that Squeaky 	that is Lynn Fromme -- used to 

dye shirts, T-shirts, black at Spahn Ranch. 

Now, you 'women on the jury would know better 

than 1,whether this is common, Asa man, I would think 

that It would not be common to take T-shirts,like a white 

T-shirt and dye it black. 

In any event, Squeaky Lynn Fromme used to do 

this out at Spahn Ranch. 
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showed Ruby Pearl People's 52 and 54, two of the 

T-shirti found over the Side of the hill, and she said they 

looked like the same type of T-shirts Lynn ?romme used to 

.dye„ and she observed that People's 52 and'54 also, in 

_her opinion, appeared to be .dyed, 

You women will have'tb take :a close look: at it 

back in the jury room, and 'your opinion Will probably be 

the .carne .as Mrs'Pearl's that Pooplel,s52404 54 do appear' 

to have been dyed. 

then showed her People's 258; this. blank. 

T-shirt here,. and she identified the black T-shirt as being. 

one that Randy Starr round ii her presence. around auly of 

;1970 on the ground next to where a trailer used to be near 

the south end of the parking lOt at Spahn Ranch. 

She observed that People's 25.8 also appeared 

to have been dyed. 

She said that members of the ?wally)  including' 

Susan Atkins, Patricia KrenWinkel and Leslie Van Houten, 

used. to 11vein the trailer tight next to ,where this black 

T-shirt wait fOund. 

Of course, that black T-shirt looks very 

SiMilar to one of.the black T-shirts that was found over the 

side or the hill by King Baggott on December the 15th. 

Mrs, Pearlti testimony with respect to the black 

T,ahirt Obviously is not conclusive, but it just one more 

item of circumstantial evidence againgt these defendants. 
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She also identified Peoplefs 241, the leather 

thongs, as being the type of leather thongs she saw Manson 

wear frequently around his neck. 

She was also shown People's 40, the revolver, 

and she identified the revolver as being one that she had 

seen out atSpahn Ranch, She thought it belonged to Randy 

Starr originally. 

' 	Of course, that coincides with'the testimony of 

Juan Flynn, 

With respect tobUck knives, she said skeTirst 

• started seeing Duck-knives at the ranch shortly after the 

Family moved there in 1968. 

in July of 1969 she started to see more buck 

knives at the Spahr/ Ranchi  

She said it seemed like everyone in the Family 

had , a buck knife. 

asked her again, like the other witneases, 

to estimate the dimensions of the blades on the buck knives, 

and she said the length was around six inches, the width 

one inch, and the thickness a quarter of an inch. 

Again, the yuck knives that she saw around 

Spahn Ranch in July, of 1969, in her opinion, had the saMe 

'estiMated dimensions as LindaIS testimony, Danny De Varlo's 

testimony and Dr. Noguchi's testimony..  

To go furthers  ladies and gentlemen. Although, 

there seems to be a considerable number- of buck knives out 
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at the Spahn Ranch with the same type of blade as the Tate 

murder weapons, and these buck knives were in considerable 

abundance at the Spahn Ranch in. July and early August of 

1969, apparently they were no' longer there on August the 

16th, 1969, because Deputy Gleason front the Sheriff's 

Office testified that during the raid no buck knives were 

found. 

So, something happened to these ten buck knives 

that Gypsy bought. in late July or early August of 3.969.. 
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R. KANAREK: Your Honor;  must ,abject to that;  

because Deputy Gleason testified only as to his own 

'knowledge, and Mr. 'Bugliosi didn't bring on any other 

evidence. 

So that inference, your Bonor, I must object 

to. 

TUE COURT: Overruled. 

Letls proceed. 

MR. ,BlYGLIOSI: So, all of this Pearl's testimony, 

ladies and gentlemen;  was oompletely consistent, completely 

compatible, a to the rope and the revolver and the leather 

thongs and the T-shirts -with the testimony of Flynn and 

the :testimony' of DeCarlo and the testimony of Linda 

Kasabian. 
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Vitginia Castto. Mts. Castro also goes by 

the name of Virginia Graham, and throughout my opening, 

the remainder of my opening argument and my final 

summation, which I Will be making to you, hopefully, 

in a week and a half or so, I will be referring to her 

as Virginia Graham. 

She testified that in October and November 

of '69 she was incarcerated at Sybil Brand Institute 

for Women in East Los Angeles, and while there she met 

Susan Atkins, whom she knew as Sadie Glutz, • 
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Sadie and she lived in dormitory No, 8000. 

They also worked together as runners, which means they 

delivered messages all over the Institution for the 

authorities out there, 

She said that the other girls used to mike 

fun of Sadie because Sadie would do exercises without any 

underclothing underneath, and she would sing and dance 

the Go-Go all the time, and this type of behavior just 

simply didn't seem to fit the environment out at Sybil 

Brand. After all, that is a jail out there. 

She said the other girls used to laugh at 

Sadie and every time Sadie Vaad come by, or frequently, 

. they would say, "Thee goes Sadie Gluts:" 	4 

0 	She said, by and large, other girls used to 

ignore Sadie. This caused Virginia Graham to 	. 

somewhat sorry for Sadie, and she tried to befriend her 
1. 	• 

end become friendly with her. 

She testified that on or about November the 

6th, 19691  she had a conversation with .Sadie about the 

Tate murders. 

The conversation took place around 4:45 p.m., 

on Virginia Graham's bed. 

26 

	

	 "Q 	What were the circumstances leading 

up tp the conversation about the Tate murders?' 
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"Weil, we started talking, we were 

talking about many things, and then the conversation 

drifted on to LSD, which I, myself, had taken one 

tinKII  and we discussed LSD for a while. 

liAnd then I warned 'Sadie that she talked 

entirely too much," 

1/le found out from the testimony of other 

witnesses that Sadie is rather talkative. 
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"1 told her that I didn't care 

particularly what she bad done, but I didn't 

think it was advisable for her to talk so much. 

"Did you tell hei why you didn't 

think it was advisable? 

"Yes. 

"In fact, I.  told her that I,had 

known someone that supposedly had spoken to 

a cellmate at one time and gotten themdelves 

involved in %lite a bit of trouble. 

when you told her of these things, 

in other words, told her that she, should not 

be talking too much, what, if anything,, did she 

.say in response to that? 

"She told me that She wasn't really worried 

about it. And she also told me that she could 

tell by looking at me, my eyes, that I was a 

kind persbn; and that she wasn't worried about 

it anyway. And that the police were on the 

wrong track about some murders. 

"And I said, 'What do you mean?' 

"And-  she said to me, 'The murders at 

Benedict Canyon.1". 
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Of course, that is where the Tate residence 

is located. 

"And just for a moment I didn't 

quite snap to what she meant, and I said, 

'Benedict Canyon?' 

"And she said)  'Yes. The Tate 

murders.' And she said, 'You knew, who did it, 

don't you? 

"And I said, :No, 

"And she saia, 'Veil you-are 1poking 

at her.' 
, 

"When she told you this, t take ;it 

you were probably somewhat shocked,.is that 

correct? 

"Yes. 

"Well, what did Susan Atkins tell you 

with respect to the Tate murders, taking it from 

the very beginning? 

"She said that after she entered the 

house, the Tate house, she proceeded toward the 

bedroom., 

"She noticed a girl sitting in a 

chair -reading a book; the girl didn't look up 

and notice her. 
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• "She continued toward the bedroom and 

she reached the bedroom door. 

"Sharon Tate was sitting in bed with 

a pillow propped up behind her and Jay Sebring 

was sitting at the side of the bed and they were 

engrossed in conversation, and at first she wasn't 

noticed. 

"Did you ask her how Sharon Tate was 

dressed? 

"Yes, l did. She said she had ,a Bikini 

bra acid pants on. 

"Did she identify the person who was 

seated at the bed with Sharon? 

"Yes, she did. 

"What name did she give? 

"Jay Sebring. 

"Did she say whether or not Sharon 

Tate and Jay Sebring eventually entered the 

living room of the Tate residence? 

"Yes*  she did. 

"What did she say? 

"She said that after they were in the 

liVing room --" 
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I aim asking again: 

"After Sharon Tate and Jay Sebring 

entered the living room, what did Susan Atkins 

say took place? 

""She said that the other man -- 

"Now, when you say 'other man,* did 

she indicate that this was a man other than Jay 

Sebring? 

°Yes, sir, she did, 
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""hat did she say aboUtthis other man? 

"She said that the other man .ran past 

her, and as he xan past her she stabbed him four 

or five times.. 

"He got to the door and he started - 

screaming for help, lie gat but otIto kthe front 

lawn and he was screaming "'Help help, ,somebody 

please help.' 

"And with this she put her hand on het 

hip and she said to me, 'And would you*Velieve 

that he was Screaming "Help, help," and. nobody 

came4;' 

"This is what adien Atkins told you? 

"That's. right. 

"Whit else did Sadie say she did? 

"She said she was bolding Sharon "date's 

arms behind her, and that Sharon Tate looked at 

her and she said she was trying and said to 

.her., 'Please, please donit kill me, I doxirt want 

to die.I just want to have my baby,' 

"She said, 'And I'looked Sharon straight 

in the eye and T said to her, flbook„ bitch, you 

Might as, well face it right now, you're going to 

die, and I.d.on't feel a thing behind it," and in 

a few minutes she Was dead,' 

."Did Susan Atkins say Whether she in fact 

killed Sharon Tate?. 
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"Yeas  she did. 

"What did she say? 

"She said, TI 

"Did Miss Atkins say.anything about 

blood at that point? 

"Yea, she did.' 

"What did she say? 

"She Said that she had blood in her 

hand and she looked at her hand and she took 

her hand and she put it up to her mouth and she 

1l. 	.said, 'To taste death and yet give life, wow, 

-12 	what a trick.'" 

18 	 Maybe it is "trip." "Wow, what a trip," or 

14 ."Wow„ whit a triak*" 

is . 	 Not Just a robot, but a blood-thirsty robot. 

16 	 Blood-thirsty robots. Can you believe that? 

' 17 Susan Atkins is tasting Sharon Tate's blood. Unbelievable. 

18- 	 "Did Miss Atkins ask you it you had' ever had 

19 'that type.  of experience with blood? 

20 	 "Yes, she did. She asked me if I was 

21 	interested 3n blood, and I said that I had seen 

xz 	'it, and she said that it was really inautifull 

23 	 that it was.warm and sticky;  
124 	 "Did she say,anything abott.the eyes of the 

25 	people there at the Tate residenaei 

26 	 "Yes, she did. She toldme:thit'she Wanted 
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to take their eyes Out and squash thett 

against the wall, and out their fingers 

off, but that she didn't have time.0  

Susan, of course, is jUst a cloistered 

nun type, ladies and gentlemen, She is as 

innocent, of course, as a new-born baby,. A 

little darling. 
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"Did Miss Atkins tell you anything 

2 
	 about who was the last to die at the Tate residence? 

"Yes, she did. 

"What did she say? 

"She told me Sharon was the last to 

6 
	

die, 

"Did she say anything about a knife 

of hers? 

"Yes, she did. $he told me that she 

lost her knife upthozei that She looked for it 

for a few minutes tut could not find it, and then 

she said she thought the slog had taken it outside 

and buried it." 

We had testimony from. Winified, Olhapman that 

Shams and Abigail did have dogs. 

"AA Miss Atkin:519as discussing these 

murders with you, did she say anything about how 

it felt to stab a human' being with a knife? 

"Yes, she did. 

"What did She say? 

"She said that when the knife went 

in, it felt soft and that it was quite a thrill. 

"Did you ask Miss Atkins if she knew 

the people who lived at the Tate residence? 

25 
	 "Yes,. I did. 

"What did she say? 
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"She said no, that she did not know 

the people that lived there, but that it did not 

matter who was there because they would all die. 

"Did you ask Miss Atkins,  how she 

felt after these murders? 

"Yes,' I did. 

"What did she say, if anything? 

"She said that she was tired"—,  poor 

little sWeetheart was tired — "but she felt elated 

and at peace with herself." 

It is too bad that Sadie was tired. What 

right die these victims have to cause Sadie to be tired? 

• "During your .  conversation with Miss 

Atkins did you again remind her that she should 

tot tell people about what she was telling you? 

°Yes, I did. 

"What did she say, if anything? 

. "She smiled and she told me that she 

wasn't worried about it; that she drew how to 

play crazy and how to act like a little girl,. 

and besides that that she had an alibi anyway." 

An alibi meaning, if someone is charged with 

a crime and they bays an alibi, it- means they weren't 

there, they were somewhere else. 

And here Susan Atkins is' telling Virginia 

graham: It doesn't make any difference, I have got 'an 
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alibi. 

"Would you describe for the judge and 

the jury in your own words 'Sadie.'s demeanor, 

Susan Atkins'.  ,cleineanor:when she spoke to you about 

these marderS? 

"Well, I would say' she,was( highly . 

excited about it, and was very intense about it, 

almost to the point of refiring it igain and 

enjoying it. 

"Did she speak to you loudly when She 

told you about these murders? • 

"yes, she did, she raised her voice • 

(late a bit. In fact, a few times I told her to 

lower her voig. 

"Did Miss Atkins say that she was sorry 

or Ilad any remorse for these murders? 

"Absolutely to remorse, nothing." 

That is the gal that you just saw walk past 

me a short -while ago. 
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MR. VITZGERALD: 	am going to object to that your 

Honor. That is not evidence that came from the witners 

stand. 

You admonished the Jury not to consider that 

.for any purpose. 

MR. BUGLIOSI; I just said she was walking past, 

THE COURT; It is juat a point of identification. 

Overruled, 

MR. BVGLIOSI1 Mrs. Graham testified that inasmuch 

as she was Scheduled to be transferred out of Sybil 

Brand to-  Corona, she told another inmate, Roni Howard)  

that night what Sadie had told her. 

She testified that Roni Reward is Married to 

her second, husband, and she knew Boni pretty well, although 

she hadntt seen her for the past tour or five years. 

They bumped into each other at the jail. 

Virginia.Grabam,  testified that after Sadie told 

her these thipgal,sheat first was afraid to report the 

matter to. the police, because,  she feared that she might be 

murdered if she did. Also, her husband told' her to joust 

forget about the-whole thing and keep quiet. 

,But after• she. got to Corona, She realized that 

she, had' an obligation tp report thit to the polices - adding 

that her conscience simply 'would not let her keep quiet. 

On November 26, 19694  she had a conversation 
‹.) 

with Sergeant Nielsen of the Los Angeles Police Department 
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in which she told Nielsen What Sadie had told, her, 

She testified' at the time- she spoke to Nielsen 
, 

she did not know that there was any $25,000" reward in this 

case, and she said that after she had already:tad Nielsen 

about everything that Sadie told her, Nielsen apprised her 

of the fact that there was a $25,000 reward..  

She Said that her attorney, Mr. Finling, is 

presently representing her with respect to the $25,000 

reward. 

She said that it was her understanding that 

it Was not necessary for her at all to testify On the 

witness stand to collect the reward. 

It was her understanding 'that the onIy'thing 

she bad to do or that was involved was giving this 

information, 0f course, to the authorities. 

She also testified she knew Jay Sebring rather 

casually and knew him to be an internationally-famous 

hair stylist. 

She said that in 164 she was. convicted of the 

felony of forgery, and in 1966 she was -convicted of the 

felony of petty theft with a prior. 

. Boni Howard. 

Miss Howard testified that she had been 

convicted of extortion in 1955', of forgery in 1962. 

Miss Howard testified that she was also 

incarcerated with Susan Atkins, in October and November of 
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She- testified she also felt sorry for Sadie 

because the girls used to make fun of her and, therefore;  

she attempted to befriend Sadie. 

Sadiels bed in Dormitory No. 8000 was right next 

to Ronils. 

She testified that she had several,conversations 

with Sadie with respect to the Tate murders, the first one 

being sometime in early November of 1969. 
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I asked her: 

"How did you start talking about the 

Tate murders with Sadie? 

"Ile were discussing different acid 

trips, and Sadie went on to tell me that she had 

done everything there is to do. 

"She, said there is nothing in the 

world that.coultldhock her. 

"'I said, 'Well, i don't think anything 

can shock me either.' 

"That is when. she said, 'Well, I could 

tell you something that will really blow your mind,' 

"And I said, 'I don't think so.' 

"And she said, 	you knows  you 

remember the Tate deal?' 

"And I said, 'Yes.' 

"She said, 'Well)  I was there.' 

"And then she went on to tell M4... 

"Did she say anything specifically about 

Sharon Tate? 

"Did she mention,Sharon Tate's name? 

2 

"23 . 

24 
"What did she teiL you about Sharon 

Tate? 

26' 
"She'said she was in the second bedroom 
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"and there was a man sitting on the bed talking 

to her. 

"Talking to Sharon? 

"Yes. 

"Did she say what happened to Sharon 

and the man? 

'Yes, they were brought to the front 

room and that is when aftet everything else was 

happening, everyphing.elae.had happened, she said 

Sharon could not believe what vashappening%  

"S .e said' she had a.lopk.on her ace 

she just could. not believe anything that-waS going 

On. 

'And she begged, -she said, 'Please 

just let me live for my , baby,' 

"But Sadie told her, 'I have no 

feelings for you, bitch, you're going to die.' 

"After Sadie said this to Sharon, did 

Sadie say she did anything? 

"She said, and she proceeded to stab 

141•2 1  

• 
2 

3 

5 

6 

7 

8 

9 

21 	 her. 

"Sharon Tate? 

"Yes. I asked her 'Mere did you stab 

her, in the stomach?1  

"And she said 1 No, in. the Chest_.1" 

Of course, you will recall Dr. Noguchi testifie 

22 

24 

25 

26 
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that Sharon Tate was, in fact, stabbed in the chest, among 

various other places, 

"Did Sadie say Sharon screamed? 

MY4S. 

"Did she say anything happened when 

Sharon screamed? r. 

"She said every time she screamed that 

she stabbed het. 

"I asked her how many times. 

"She said She did not know; She just 

kept stabbing her until she stopped screaming. 

"Did Sadie say she liked it when Sharon 

screamed? 

"Yes, she said it did something to her, 

it kind of seat a rush through her. 

"Did you ask Sadie anything about Sharon' 

baby? 

"Yes,' she sOid that she wanted to take 

the baby with her.. • 

"She taid she, wanted to take. the 

and I asked her 'Row would you have done that?.,  

"And she said by. cutting it Rut of SOX.: 

body, but the didn't. 
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1km 

2 

"Did Sadie tell you anythipg about how 

it felt to stab a person? , 

"tem. 

S 

7 

8 

• .9 

10 

11 

• 12 
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15 

16 

17 

19 

.20 

21 
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25 

"What did she say? 

"She said it's like going into air." 

Listen to this, ladies and.  gentlemen 

"She said, 'And when you stab somebody, 

she said, 'it's better than having a climaX 

because,' she said, 'it's a form of serial 

release anyway,' and she said, Ilhe=whole world 

is one big intercourse anyWay, whether it's 
3/4 

eating, smoking, drinking?  , everythipg is in 

and aut.' 
r • 

"I said, 'It's similar to a drug habit 

then?' 

"And she said, *Yes, the more you do it 

the better you like it.'" 

A blood-thirsty robot; ladies and. gentIemen, 

"Did Sadie say anything to you about a 

knife? 

"She told me that she lost it at the Tate 

049e. 

"Would you describe the manner in which 

Sadie related this story to you? 

"She was very excited; she enjoyed telling 

me about it. 
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"Did Sadie ever say anything to you 

about acting crazy? 

'nes, she told me when they sent the 

psychiatrist to talk to her, she said she 

would make him believe that she Was insane, 

"But I told her just to talk normal 

and they would think she was crazy anyway." 

Miss Howard testified on November the 17th, 

1969, she called the H011ywood Division of the 

Los Angeles Police Department and told them what Sadie had 

told her. 

She also testified that at the time she related 

to the police what Sadie told her, she did not know about 

the $250.00 reward, and it was _after She had already 

furnished them with this infoimation that they►  apprised' 
her of the reward, and she,' too, testified-that it was her' 

belief or understanding that it was not necessary fOr her to 

testify in this trial in order for her to COlect any 

portion of that $25,000. 

She testified that in mid-DeceMber, 1469, after 

the case had, broken in the newspapers, Sadie wrote her a 

letter in response ' to •a. letter that she had written Sadie4 

Only one hour after Rani, received the letter, 

Sadie called out to Rani who was separated from her by a'  

cell block and Asked Honi if she had received tiie letter, 

to which Rani replied, "Yes.!' 

In other words, yes, Sadie, I received your 

7 

13 

15 

19 

20 

21 

22 

23,  
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• 25 
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letter. 

Sadie also asked Roni If she had read the 

letter, and she said yes. 

Sadie then told ROni if there was anything in 

the letter she didn't understand to let her know. 

Sadie then shouted out to Roni that when she, 

Sadie, first learned that she, Roni, was the informer, ahe 

Wanted to slit Roni's throat, but that she now  

that.shel  herself, had been the informer and had no more 

ill feelings .toward Roni. 

We will get into portions of that letter 

shortly. 

Roseanne Walker. Another co-inmate of Susan 

Atkins at Sybil brand Institute in 1969. 

In one trial she was convicted of four counts 

of forgery and one count of• grand theit.:  

She testified sic. was friendly with Susan. 

She spoke to her frequentlYs.. 

She said there Was a radio in DorMitor'y 

80011, and she recalls two occasions when she and Sadie were. 

listening to the radio, to a broadcast,141id the brdiadcatit 

'concerned the Tate murders. 

I 
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Arid either September, October or November of 

'69, she doesn't remember when, during one of the broad-. 

casts. while the announcer was talking about the murders, 

Susan said "That ain't the way it went down." 

Obviously the statement br Susan Atkins is 

an implieciadmission of her involvement in these murders. 

She is tAlIing Roseanne ,Walker "That ain't 

the way it' went down tt  

. • 	I don't know if you are familiarwith the,. 

term "went down," but I am a little familiar with it 

because I heat it in the course of law all thetiMe,„ and 

when someone says 1That ain't the way it went down," it 

means "Thatainit the way it happened." 

During radio broadcasts at the end of 

September, October or November of 369, the announcer was 

saying that the police found a pair of glasses at or 

'near the scene of the murders, 

#Q 	And then you. and Susan had a cohVer44- 

tion with respect to these glasses? 

Yes. 
II Q. 	What did you say and what did she 

says 

uA. 	I said `Now that they have found 

the glasses they will find whoever did: its' 

"find she sad," 	referring to 

Susan Atkins 	"we were arguing, she thought 
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t`1 meant wheever owned•the glasses was the porsun 

who did it, 

P!,  

you know. 

This was your position? 

Yes. 

chat as her position? 

Ilex position was, well, she said it 

would be -- it would be okay if they :found the 

person. that owned the gltisses and they blamed him, 

end the only thing he did was drop glasses there. 

All he was guilty of vas losing his glasses. 

`Susan also added that just because a 

person left his glasses et the residence does not 

mean he ,eas one of the killers.' 

think the statement by Susan Atkins- proves 

two points: 

No. 1, the statement abeut the glasses is an 

admission by Susan Atkins that -  she was involved in these 

murders because if she was not involved in these murders 

* she, would not be making statements to the effect that the 

person %lho owns the glasses had only lost them. 

She would not be making that type of statement 

unless she was somehow involved; in these murders. 

.No. 2, the statement' by Susan Atkins, ladies 

and gentlemen, proves that the iJedple, the person that 
r 	' 	• 

owned those glasses was not one of the killers. 

Obviously what happened ,someone at th,4,fitite 

18,914 
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15-3 
1 residence who had been there previously must have inad- 

 

2 vertently left them there. 

 

  

We know Susan Atkin's was one of. the Tate killers, . 

that we know.. 

We know she was inside the Tate residence with 

Tex and Katie, so certainly Susan Atkins would knowwhetlaer 

the glasses belonged to herself or Tex or Katie. 

So she obviously knew that they did not belong 

to herself or Tex or Katie. In other words, she knew that 

they did not belong to any of the killers. 

Susan said, ladies and gentlemen, it would be 

okay if the police found the person who owned the glasses 

and blamed him for the murders. 

You bet your bottom dollar it would 1;alle been 

okay with Susan4 

What criminal would not want the police to 

blame Someone else for their crimes? 

Susan Atkins' statement to Roseaiana Walker about 

those glasses clearly and unequivocally show that Teopleis 

243, those glasses, have nothing to do with anyone who is 

involved in these murders. 

Janet Mae Owens, she testified — 

MR. KANAREK: Your Honor, I must object to that. 

TUE COURT: on what ground? 

NA. KANAREK: On the ground, your Honor, that Susan 

Atkins•' statement is obviously only, according to your 
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15-4 	I 

2 

4 

6 

7 

9 

Honor's,prevtous admonition, only as to Susan Atkins, 

and any such inference by Mr. tugliosi is improper and 

outside the scope of the Court's rultng. 

THE COURT: 'The objection is overruled, Hi. Eanarek. 

Let's proceed, Mr. Bugliosi.. 

MR. BUCIITOSII She is also IMOVii as Ettt.Fletcher'. 

On December 18th, 1969, she lived in Long 

Beach: 

She testified that on that date she received 

a letter.  from Susan, AtkinS 'whom she knew as Sadie (Lutz, 

and she identified Court's Special Exhibit No. 11 at 

a, photostatic copy of, the letter She received. 

We will get into that letter shortly. 

Lila Eoelker, the housing officer in charge 

of veil blocks 4000 and 5000, at Sybil Brand, during 

December of 1.69. She testified that Susan Atkins was 

Incarcerated in cell block 5000, this was December of '69 

nOW. 
In October and November _apparently Susan 

was in del/ block 8000, but 'inDecember she got moved 

to, 5000, she had graduated, of in any event she was in a 

different cell. 

She testified when; Susan larotea letter she ,  

that is, Lilt -- strike that 	SuSanbtkins plac64 it 

on the ledge of the cell door and one of goelkerts ,  

deputies would pick it up and bring it to the watch 
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5 

6 

15 At1S7 
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commander's office, Lieitenant Carolyn Alley, the watch 

commander at Sybil Brand, or was, at least in December 

of '169. 

She testified that all letters of Susan Atkins 

were photostated, an&the photostat :c copies'wete given 

to t representative Of. the Los Anaeles Folice ,DepartqWW4-

idlo'pieked.them'up. 
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There was - a stipulation that Court's Speoial 

Exhibit No. 8 was written by Susan Atkins, a stipulation 

that CoUrt's Special Exhibit No. 8' was in Susan Atkins' 

handwriting. 

This is the letter that Rani Howard testified 

she received from Susan Atkins at' Sybil Brand in Old- ' 

December. - 	s 

Let's look at relevantrtioni of this, letter. 

rt started out sayingi "He110." 

This is the setter,' now, in mid-DeDaMber Prom 

11 'Susan Atkins to lioni Howard. 	 ( 

12 	 There is a stipulation now, this is Susan 

la Atkins' letter, not Jane Smirks or anyone like that, but 

14 Susan Atkins. 

15 	 "I pan see your side of this clearly," she 

16 writes to Roni„ "nor am l. mad at you. I am hurt in 

17 a way only I understand. 

• 18 	 "I blame no one but myself for even saying 

19. anything to anyone about it. 

20 . 	 "My attorney is going to go on insanity. 

21 Insanity is reality and not oaring. When you truly love 

22 you do not pare 'about anyone or anything, you just love, 

23 	 nI am not going to fight thiS, I will let my 

24 attorney. do that. 	.am going to save my soul. his body 

25 ' my soul is housed in :can be destroyed for all I care. 

"26 	 nTo live forever Is all I want, and T really 

2 
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8 
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don't care aboUt that. I did not admit to being in the 

second house because I Vas not in the second house." 

This is Susan writing to Roni Howard. 

"1 don't need anything.; my attorney gives 

me money; he just deposited $20 on my account. 

"As I write to you'I feel more at ease inside. 

When I first heard. you were the informer 1 wanted to slit 

your throat. Then X snapped it was my throat I wanted to 

out," 

Susan Atkins nays, ladies and gentlemen, to 

Roni Howard, that she did not admit to Roni that she was„, 
, 

in the second house. 

By necessary implication, she is saying that 
1,  

She did admit to being in the first house, i.e., the 'Tate_ 

residence. That is an unmistakable inference. 
. 

Moreover, when Susan says that she did not' 

admit being in the second hOuSo, in effect she is saying 

that she had personal knowledge of those La Bianda murders. 

What .she in effect, is saying, -"I did not, go 

inside the house but I was there." 

Of course Linda Kasabian testified that Susan 

Atkins was there but not inside the hOuse. Linda places 

Susan Atkins outside in the car with Manson and Clem Tufts 

and herself at the time that Katie, Leslie and TeX were 

dropped off in front 6r the La Bianca residence. 

The statement, "I was not in the Second house," 
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ladi4s and gentlemen, in no way implies, in no way impliea 

that Susan Atkins had nothing to do with the La Bianca 

murders, 

To the contrary, it very, very strongly 

implies just the opposite, that she was involved in the 

: murders. She is merely saying, "I did not go inside." 

And then Susan. goes on to say in the letter, 

widhen I first heard you were the informer'! -- 

She, of course, is admitting,. she is admitting 

now in bet own handwriting that she did in fact confess to

ior. Howard. 

Court's Special Exhibit No.,9 IS a letter frOi 

Susan to Jo Stevenson, written December:l3;,19691  and again 

there was a stipulation that it 1,4ai,.Susan who in fact wrote 

the letter, and.  Sergeant Omtierrez frop.:the Los Angeles 

Police Department testified that on December 15th or 16thl  

1969, he picked up Court's Special' Exhibi' d. 9 from the 
, 	• 	, 

Watch Commanderls Office at Sybil Brand. 

We will dust look at one sm411 portion, one - 

relevant portion of that 'letter. 

The letter, now dated December 13, Jo Stevenson, 

"As far as what is happening in court, I just 

got indicted on seven counts of murder and on 

one count of conspiracy to murder. 

"Do you remember the Sharon Tate murder 

and the La Bianca murder? Well, because of my 
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"big mouth to a cell mate they. jutt.,indicted • . 

me." 
• , 

3 	
41galn, when she Sap,. triiecause of my big .  

4 	. mouth to a cell Mate they ,Iust indicted me, in 

' effect ;the is admitting that she confessed to 

Hon. Howard.° 
6  

7 	
Sometimes there are two reasonable inferences 

8 from a certain situation. 

There is only one reasonable inference from 9 

ao that statement. It. just cannot be interpreted any other 

xz way. You may interpret it any way a person wants to, but 

12 it would not be a reasonable interpretation. 

13 

	

	 °Because-  of my big. mouth" -- she is 

, admitting she,  did talk to Boni Howard. 

15 

	

	 Special Exhibit No. 11 was written 1::41 December 

17h from Susan, to Kitt Fletcher. 

Again, there is A stipulation the letter was 

• la,  written by Susan, Letts look at a relevant paragraph. 

, 	She is saying two things in this paragraph, she 

'is SaYiilg two things, this is. the paragraph 

21 	
- "Why did I do It? or why did I open my 

22 	 big mouth tO a cellmate to either one of those 

Pg 	
questions? I did what I did because that is 

What l did." 
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Now, she is saying two things in that paragraph, 

she is not just saying that she confessed to Roni Howard; 

she is saying that she did something. 

Well, what did she do? She participated, 

ladies and gentlemen, in the Tate murders, that is what 

she did. 

Of course she was ajso' involved in the La 

Bianca murders, there is no: question about that. Apparently 

she was not the one that entered the La Bianca residence. 

Xatie„ Tex and Leslie.p, So she's admitting to two things 

in that paragraph. 

She is &Omitting:that- in effect she did murder 

Sharon Tate, AO. 1, and, 6.. 2, she's also admitting that 

she copped out to Rout Howard. 

"Copped out" is a term. of course, meaning 

confe4ted, 

I any going on to the La .Bianca ,murders now. 

Of course I already discussed the statement that Susan 

Atkins made to Roni Howard in that letter in mid-December 

in which she implied she admits being involved in the 

La Bianca, murders. 

Now, we discussed the testimony of witnesses 

whose testimony primarily pertained to the La. Bianca 

murders. 

Harold True testified that he lived at 3267 

Waverly Drive in Los Angeles, from, the early part of '67 
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until .September of , 68, the.next door to where True lived 

was the La Bianca residence. 

True testified that in March of '.613 Manson, ,  , 
Xrenwinkel, Susan Atkins and several other people mho were 

, 
with Manson, mostly girls, stayed overnight, at the

. 
 reAidence. 

True also testified that in the summer of 

1.68 Linda K.asabian and her husband visited him at his home 

once. Linda. and her husband 'Were not with Mr. Manson mut 

his group. 

True testified that on four or five other 

occasiona after the March, , 68,incident, Manson visited 

him at 'his residence. 

On one of those occasions Manson again stayed 

overnight. 

Now, note the tremendous significance, ladies 

and gentlemen, of this. testimony. 

. This testimony by Harald True places Charles 1 

Manson,. Patricia Xretwinkel and Susan Atkins right next 

door to the La Bianca residence, right next, door, on 

occasions prior to the La Bianca murders. 

Manson and the others probably never even 

knew' the La tiancas, in Pact True indicated that when he 

Vas living there it was his impression that the home next 

-door was vacant. 

The fact that Manson and his robots did not 

know who lived next door is totally irrelevant from a legal 
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18,924  

  

    

15)3,-3 
	

1 

3 

4 

standpoint, when two or more persons conspire to commit 

murder there is no obligation that they know the tames or 

the identities of the people whom they-  intend to. murder. 

There is to requirement of that, All that is 

necessary is that they conspired to murder. human beings, 

Whoever these human beings happened to be. 

Now,. note' this very very significant point, 

ladies:and gentlemen, Los Angeles., obviously, is an 

extremely large metropolis. I believe in area it is the 

largest in the entire nation. I think it is third largest 

in the entire world. 

The evidence in this trial showed that Charles 

Manson was on the Tate premises twide, and right next door 

to the La Bianca residence on several occasions prior to 

these murders. 

Now, that is not just a coincidence, ladies 

and gentlemen, it can't be, 

If we were talking 'about Shoshone, California, 

a village of perhaps 50 homes, then yonAttight say, 'Well, 

it's Just one of those 	life, a coincidence.", 

But we are talking about :Los Angeles, . Out o; 

the hundreds and hundreds of thousatas. of hoMei it Los' 

Angeles -County, and the twc homes d.u.A.thia. Oaese murders 

took place, ladies and gentlemen,' Charles Manson was "On 

the Tate .remises twice, and right next door to the Li 

Bianca residence. 
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Now, that just' simply cannot be a coincidence. 

Linda testified that the night after the Tate 

murders, that is the night of August 9, 1969, she had 

dinner with the Family in the saloon. We are getting back 

to Linda again now. 
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JO- 
1 

2 

a 

This is the night of the La Bianca murders, 

ladles and gentlemen, the next night after the Tate 

murders, the very next night the La Bianca Murders, 	question 
• 

by myself: 
4 

"Linda, since the night about which you 

:have just testified - you have learned the metes 
6 	• 

7 
of" -- strike that. 

I apologie0  r had the wrongq)age, I-asked' 

Linda whether.  she recalled what time she finished dinner.  

with the Family that night and she said Usually 

after we started. 

And I saidr 

"You started after dark? 

"Zee. 

an hour 

if Qr  Ater dinner What did you do, it you 

recall? 

We ate in the kitchen and I 

remember I waa sitting at the table, and Katie 

and Leslie and a few other people were around. 

X. remember. Gypsy came in from town with Zuzus, 

candy. 

"She was going to take the people back to 

the waterfall, and I was hopilig I would be able 

to go. 

"Then Charlie (same in and called Katie 

and Leslie and myself aside and told us to get a 

change of clothes and meet him at the bunk room, 
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"Whtell We did, 

	

11Q, 	Did he give you any specific 

instructions in addition to that? 

Yes, he told me to get my driver's 

license.n  

That was the same thing he hack told her the night 

before. 

	

itg 	Did you, ii tact, get a change of 

clothing—and get, your driver'a license?. ' 

	

"A. 	Yea, I did, 

	

1114 
	

And then you went to `the blink tiouse? 

Yes. 

When you say the bunk house, are you 

referring to the bunk room, the one that you 

pointed out on this map where Danny De Carlo was? 

Yes." 

When she says bUnk room and bunk house, they 

are interchangeable. 

	

114 	After you arrived at the .bunk house 

was there anyone else there? 

4.. 	Well, I cannot remember the exact 

faces that were there at the moment I walked in, 

but eventually we were all there, which was myself, 

Charlie, Leslie, Katie, Sadie, Tex and Clem, 
24 

25 

26 

HQ, 	Did Mr. Manson say anything to you 

and the others, once you were all together in the 
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"bunk house? 

"A.. 	Yes, he did, 

'14 	What did he say'? 

if& 	He said we were, going to go out 

again tonight. Last night was too messy and 

that he was going to show its how to do it. 

Did anyone say anything when 

Mr, MansOn said this? 

Not at that moment. 

HQ 	Did Tex say anything inside the 

bunk house? 

4 

5 

 

7 
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'9 

.10 

 

12. . 

13' 

14 

, x. 
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19 

22, 

 23 
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26' - 

"A. 	At one point he said that we 

needed better weapons; the Weapons we took last 

night were not eftective. 

The weapons they took last night were not 

effective! Ladies and gentlemen they weren't good enough, 

It was something to do with "we needed better weapons," 

"Did you see anY‘_kniveSfoiguns inside 

' the bunk house? 
	

I 

4 

. Xes, I did; 

"ia 	What did you 'see? 

fix 
	

I salt two long swords, that is all 

I recall. 

"4 	Do you recall whether any ot the 

perons in the bunk housepicked up any of these 

swords? 
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1t 4 

ft& 

try  

11Q 	. 

183929 

No, I didn't see anybody. 

Did you eventually all, leave the 

31k 

try 

bunk house? 
z 

Yes. 
4 

13 	Did you all leave the bunk house 

at approximately the same time? 

Yes. 

Where did you all go from there? 

We went to the oar. 

What ear -did youjp to? 

The same oar we took the night 

before, Johnny Swartes oar. 

	

Q 	Did you all, get insids-the oar? 

reel  we 

Where wire you seated.the oar? 

I sat between Charlie and Clem 

	

tr4 	Where was Charlite seated in the 

oar? 

9 

io- 

12 

is 

14 

In the driver's seat* - 

And you were in the middle? 

res. 

In the front seat'? 

Yes. 

And nem was on your right? 

Yes. 

What about Tex and Sadie and Katie 

15" 

16 

rt 

4.9 

.20 

21 

22. 

' 	23 

.24 

25 

26 
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2 

4 

8 

14 

15 

16 

17 

18.  

19 

20 

21 

22. 

23 

24 

25 

.26- 

• 18,-30 
4 

"axed' Leslie Van Houten? 

remember Tex was direCtly in back 

or Charlie and Lealie sat on his lap; and then 

there was Sadie and Katie, or Katie and Sadie,. 

dontt know their exact positions. 
1f{{ 	About the time you went to the ear 

did Mr. Manson, give You anything? 

Yes)  he dicL 

What did the give you? 

Some leather thongs. 

Did he tell VAL why he was giving 

yol the eater thongs? 

NO. 

How long, was the leather thong? 

dont know, it was rolled up, 

What did you do with the leather 

thong? 

I put it in Ay pocket. 
411, 	Do you know what eventually became 

of this leather thong? 

Iti4. 	No. 

-YoU had just forgotten about itt 

nA. 	Yes. 
ticit 	Wa4 141%, Manson wearing a leather 

thong on his person at that time? 
11/14 	Yes, he waa.i 
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HA.  No. 

• 2 

3. 

4 

5 

6 

7 

9 

12 

13 

14 

15 

16 

14 

20' 

21 

• 22 

:23 

24 

25. 

. 20 

• 
15d.' 

HQ 	Where was he wearing it? 

Around his neck. 

flq 	Did any of the other six people 

have any leather thongs around their necks? 

Did you see leather thongs on any 

of the persons anywhere/ 

"A. 	No, sir. 

So Mr. Manson was the only one 

who had leather thongsl" 

Well, she said, "X had some leather thongs." 

rrg 	These were the thongs that Charlie 

bad just given you? 

rr 	Yes." 
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15d-1 • Linda testified, that Manson, was driving the 

ear. Inside the ear she saw twP-  knives'under the front 

  

3 	seat. 

She also saw a sword in the ear which was one 

of'the two swards she saw in the bunkhouse before they 

left. 

She identified this as being the sword that 

was it the car. 

Of course on the night of the La Bianca murders 

She said it was not broken the way it is right now. HQW 

it got broken, of course, we don't know. 

That sword was in Swartz' car on the night of 

I& the la Bianca murders. 

14 	 I also showed Linda People's 48 for identifica- 

15 tiot ,. that is the dune buggy again, that is the thine buggy. 

16 	 • She identified the sword right here as being. 

17 the sword that I just showed you, the same sword, right on 

18  the left of the driver's seat, in his dune buggy, ladies 

19 and gentlemen, several people said this is Charlie's dune 

20 baggy, 

"t/ 	Now, Linda, you testified that the ,first 

night you had the idea that you Mare going on,a 

creepy-crawly mission; you did not know there was 

going to be any killings  is that correct? 

111 	2g 	 Yes, that's right. 

The second night did you, know what waS 

4 

12 

21 

22 

23.  

26 
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18,513 

• 
3  

4 

"going to happen? 

"A 	Yes. 

"C 	Did you want to go along with Mr. Manson 

and the others on the second night? 

"A No, 

Why did you 'go alotg if you didn't want 

to? 

"A 	Because Charlie asked me and I was 

afraid to say no." 

Later in her testimony Linda. testified; 

"When Charlie first came to me and told 

me to get my driver's license and my change of 

clothing. 1, just knew we were going out again because 

we gent out the night before, and l  'knew it would 

be-the same thing, but I was afraid to say anything. 

"I just looked at him and, you know,- 

just sort of plead€d, please don't make me 'go, 

but I could not say it." 

Linda testified that. Manson, stopped the car as 

he was driving off the parking. area at Spalin Ranch, got 

out of the car and got some nioney from Bruce Davis for 

gas, and then got back in' the 

Shortly after Mr., Manson droVe off he 

everyone im the car that 'We are going ,togo to two different 

houses in two groups," 

That be would go in one group and - leave: another 

 

6 

'8 

9 

1p 

'n 

12 

13 

14 

15 

•16 

17 

19 

20 

21 

22.  

23.  

26. 
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18,934 

156-3 

fit 
3 

7 

8 

9 

sQ 

11 

12 

• /3 

14 

15 

16 

rt 

_10 

' 19' 

49 

21 

24 

25 

group offlyou know. 

Linda testified that after Manson stopped for 

gasL a, mile or two from Spahn Ranch, Man.son instructed her 

to take over the driver's seat. Manson sat beside her 

and gave Lirtda instructions where to- go. Nobody else 

in the car during the entire evening other than Charles 

'Manson gave Linda XaSabian44 instructions or directions 

whatsoever on where to dAve tbot 

Manson directed her to get on. the freeway. 

Eventually she got off the freeway* the Fair dales turnoff. 

in Pasadena. 

Once in Pasadena Manson continued to give Linda 

directions, but there did not appear to be any specific 

h6use Manson had in mind. 

She testified his directions were "A left here, 

a right here, turn around and go- back," et cetera. 

Almost a half hour Or so after arriving in 

Pasadena ,Manson instructed Linda to stop the car in front 

o a home in a residential area. It was a middle class 

one-Story home that appeared to be in a Caucasian area. 

"a 	What happened after you stopped in front' 

of this house? 

"A 	Charlie got out of the car and told: me 

to drive around the block. 

"0 	Bid he get out of the car by himself? 

"A 	Yes, he did.' 
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12 

13 
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14 

• 
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18,935 

S 

"Q 	Did you in fact drive around.the block? 

"A 	Yes,. I did. 

"Q 	With the other people? 

ttik 	Yes. 

"Q 	Did you come back to the front of the 

house? 

110,  

Yea, I did. 

What happened after you arrived back at 

thafront of the house? 

"A 	Charlie was, standing Ln approximately the 

same spot l left Mat, and he,got. badk in the car. 

"Linda 'testified that after Manson got 

back in the car, they' noticed a man and a woman' Ar - ' 

few houses away getting in or out of their car, 

"Manson remarked that the man was too 

big. Tie told' Linda to drive off," 
16 j.  

17 

'13 

19 

20 

21 

24' 

• 25 

26 
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4 • 

5 

6.4  

'24 

25, 

• .. 

As they drove crf she testified=.  

"Charlie told us that when he had walked 

up to the house and looked into ,the, lindow t40 

he saw Pictures of children on the walls.and he 

said he couldn't do it, he cOuldnit.gd in, but 

he said later on that we shouldn't let children 

stop,  us for the sake of the children of the 

-future., „, 

"4 	Did you.contiale to be the driver? 

ItA• 	 . 1941131:4 

' Was Mr. Manson continuing to give -  """, 

You directione 

"A. r  , 	he 'was. 

T..4 ' Was anyone else in the car7givialST ...• 	. 	. -•,.., 	.. 
you directions other'.041-44., Manson? . 

"As, 	- .1,1b.,,, ,•N, 	 . .-. 	..-,. 
... 	, • 	-‘,.. - -'. 1114 	Where _Aid,-ti,,e ,direct you to,  drive . 	„ :, . • 

‘P 	 ...  

at-that point? 	....• -4---.1 	. 	
`V _.,- ... , 

I &Mit- know the district or the , 

areas, but residential;Ieas, 

came to oiwpOint,'I 

houses, and we 

1 wa really tired, 

17 

• 18' 

19 '. 

2i. 

22  

23 

• 
I just Gould not dFivetjarri-nterel, .4v4ie just 

took over the driving Alla then I remember we 

started driving up Shill with lots of houses, 

nice houses, rich houses, and trees. 

"We got tO the top of the hill and turned 
'6 
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i 
	"around And stopped in front Of a certain house 

and we all looked at the house. 

3 
	 Trq 	Was this particular area of town, 

4 	 did it appear to be a Negro or0aues.iiiin or • . 	• 

mixed area? 
• ILA. I don't know,. I saw nOr people, so 

I don't know. 

.s 	 I 	The homes were nice, you say? 

9 
	 It& 	Yes, they were modern, expensive 

0 	 type homes, 

11 
	 This particular home in front Of 

12 ' 	which Mr. Manson stopped the car was in a one or 

13 	 two,story house? 

14 

15 

16 

17 

la 

I don't know It was a big house. 

if it was two stories or not, it was sort of an 

A,framp. I remember its having like an Al  

donit know if it's,two stories or not, I can't 

say. 

19 	 n4 	Was it at the top of the hill? 

2q 	 °A. 	--Yes, it was .° 

21 	 THE COURT: 'Mr. Bugliosi„ it is almost 4:30. Would 

' '"this be a convenient time? 

23 	 MR. BUGLIO$I: Yes, your Honor, thank you. 

THE COURT: Ladies and gentlemen, do not converse 

;2s 	with anyone or forml or express any opinion regarding the 

25 	case until it is finally submitted to you. 
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The Court will adJourn until 9:00 a.m. tomorrow 

 

2 

 

(Whereupon,, a recess was tatteft io• reconvene 

at 9:00 alm., Wednesday, - :DeqFMPer 231  1970.) 

 

18 

19 

20' 

21 21 

22 

• 2 

;20 ' 

 

   

000243

A R C H I V E S




